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В началото на 2012 г. БВП на Ру-
сия надхвърли докризисното равни-
ще и икономиката на страната на-
пълно преодоля спада от 2008 г. и
2009 г. За 2011 г. БВП е достигнал 41
трлн. 421 млрд. рубли. Това заяви
Владимир Путин в последния си го-
дишен отчет пред Думата в качест-
вото си на премиер. Той обяви и пла-
новете на новия си президентски

Ñòàáèëíî ðàçâèòèå
ïî âðåìå íà êðèçà

мандат, след като встъпи в длъж-
ност на 7 май.

От отчета на правителството ли-
чи, че в годините на глобална криза
и изпитания Русия е единствената
страна в Европа и сред малкото в
света, които не само не свиха со-
циалните разходи, но ги увеличи и
през целия сложен период успя да
продължи стабилното развитие на

икономиката си и да възстанови це-
ли отрасли, западнали през първо-
то десетилетие на постсъветския пе-
риод. Русия е единствената страна
от Г-8, която приключи 2011 г. с без-
дефицитен бюджет.

Премиерът подчерта, че кризата
се превърна в колосално предизви-
кателство и ако на него не бе даден
отпор, щяха да рухнат и икономика-
та, и социалната сфера, под съмне-
ние щяха да бъдат поставени и су-
веренитетът, и геополитическата със-
тоятелност на страната.  На стр. 2

Малтийският орден
ще сприятелява
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с Европа
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В подмосковном Звездном городке се-
годня открылся первый в стране "Кос-
моцентр". Огромная школа будущих
покорителей Вселенной построена на
базе полномасштабного тренажера ор-
битального комплекса "Мир"

В Вербное воскресенье, Филипп Кир-
коров крестил свою дочь Аллу-Вик-
торию в храме Ильи Пророка, где
служит его духовный наставник, к
тому же 8 апреля - День ангела св.
мученицы Аллы Гофтской

Столичные студенты смогут поспать
дольше - перенос занятий с 9 на 10
утра не только разгрузит общест-
венный транспорт в час пик, но и
облегчит жизнь студентам из Под-
московья

Праздник искусства в Варне Стр.7

На 12 април светът
отбеляза 51-та
годишнина от

полета на Юрий
Гагарин. Край

стените на Петро-
павловската крепост

в Санкт Петербург
деца пуснаха макети
на ракети, изпълни-

ха свои стихове и
песни, посветени на

Космоса

Путин се отчете за последен път като премиер,
изложи плановете за президентския си мандат
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От стр. 1
Щеше да се наложи

за дълго да бъде погре-
бана идеята за модер-
низация и развитие. "Но
ние не се огънахме. Ние
се проявихме като зря-
ла, творческа и увере-
на в себе си нация, с
огромна вътрешна жиз-
нена сила. Убеден съм,
че ние преодоляхме из-
питанията благодарение
на общата си отговор-
ност, социалното парт-
ньорство и гражданска
солидарност", каза Пу-
тин.

Като главно постиже-
ние той посочи стабил-
ния ръст на население-
то, което в края на м.г.
надхвърли 143 млн. ду-
ши. За последните 3 го-
дини в Русия са се ро-
дили над 7 млн. деца,
което е един от най-ви-
соките показатели за
последните десетиле-
тия. А през последните
5 години броят на се-
мействата с две деца се
е увеличил с 45%, а с
три деца - с 62%. През
тази седмица град
Красноярск се присъе-
дини към градовете с
над милион жители, а
до края на годината те
ще бъдат 15.

Не случайно решава-
нето на демографските
проблеми Путин посочи
като един от основните
приоритети на бъдещия
си президентски ман-
дат. Сред тях са благо-
устройството и инфрас-
труктурата на страната,
развитието на Сибир и
Далечния изток, изг-
раждането на нова ико-
номика чрез създаване
на модерни работни
места, която да издър-
жа на жестоката конку-
ренция. Не на послед-
но място е укрепване-
то на позициите на Ру-
сия в света и развива-
нето на отношенията в
евразийското простран-
ство. Путин обеща, че
първият му президент-
ски указ ще бъде да се
определи "пътна карта"
за изпълнение на всич-
ки инициативи, изложе-
ни вече от него в пре-
дизборната му кампа-
ния. /"Русия днес"/

Ñòàáèëíî
ðàçâèòèå
ïî âðåìå
íà êðèçàПолетите на руските

противолодъчни само-
лети Ил-38 над аквато-
рията на Японско море
са се извършвали в
рамките на летателна-
та подготовка на коман-
дирите на екипажи, съ-
общи ИТАР-ТАСС, като
се позовава на прес-
службата на Източния
военен окръг.

Представител на аген-
цията потвърди, че в
сряда самолети на Ти-
хоокеанския флот са се

Ðóñèÿ îáÿñíè ïîÿâàòà íà ñâîè
ñàìîëåòè íàä ßïîíñêî ìîðå

Â Òóðêìåíèñòàí -
âñÿêî ìèíèñòåðñòâî
ñ õîêååí îòáîð

появили над акватори-
ята на Японско море,
като отбеляза, че учеб-
ни полети в този реги-
он се водят вече някол-
ко дни. Според предс-
тавителя на военния ок-
ръг в рамките на учеб-
ните полети руските
екипажи са търсили
подводници на услов-
ния противник. Целта
на руските екипажи не
е била проследяване на
чуждестранни кораби.

От Източния военен

окръг подчертаха още,
че полетите на авиаци-
онната техника с воен-
но предназначение са
се изпълнявали в стро-
го съответствие с меж-
дународните правила за
използване на въздуш-
ното пространство без
нарушаване на граници-
те с други държави.

В сряда японските ме-
дии съобщиха за поява-
та на руски самолети-
разузнавачи Ил-38 над
ескадрения миноносец

"Меко" и предположиха,
че Ил-38 са събирали
данни за американска-
та система "Иджис", ус-
тановена на японския
кораб.

Ескадреният миноно-
сец "Меко" е приведен
в пълна бойна готов-
ност, за да свали север-
нокорейската ракета
"Инха-3" в случай, че
нейната траектория
премине над японска
територия.

/"Русия днес"/

След художествения десант в Исперих преди месец дългогодишният ни коле-
га Иван Милчев се завърна триумфално в столицата с графична изложба в
Съюза на българските журналисти. Изпълняващата длъжността председател
на съюза Снежана Тодорова с топли думи откри изложбата. Присъстваха
депутати, колеги, приятели. Честито, Иво, и вече всеки месец да ни каниш
на такива творчески изяви!                              Снимка Валя Чрънкина

Всички отраслови ми-
нистерства и ведомства
в Туркменистан да съз-
дадат свои хокейни от-
бори, се разпореди пре-
зидентът на република-
та Гурбангула Бердиму-
хамедов, цитиран от
ИТАР-ТАСС. По примера
на беларуския прези-
дент Александър Лука-
шенко, който е голям
фен на хокея, Бердиму-
хамедов е бил вдъхно-
вен от юношески турнир
по хокей на лед за Ку-
пата на президента на
Туркменистан, състоял
се в Ашхабад.

Порталът "Туркменис-
тан.Ру" писа, че Купата
на президента е спече-
лена от отбора "Бургут"
на Държавния комитет
по туризъм и спорт на
републиката. Общо в тур-
нира участваха четири
отбора: "Бургут", "Огуз
хан", представляващ
Държавния концерн "Тур-
кменгаз", "Шир" (сфера-
та на търговията и текс-
тилната промишленост)
и "Алп Арлан" (транспорт
и комуникации). Петият
туркменски хокеен отбор
е създаден съвсем нас-
коро в Министерството
на вътрешните работи.

В съответствие с раз-
пореждането на Берди-
мухамедов на отбора на
"Бургут" е връчена па-
рична премия в размер
на 20 хил. долара. Ос-
вен това от 20 април до
5 май победителите ще
заминат за лагер-сбор
в базата на детската
школа на "Ак Барс" в
Казан.  /"Русия днес"/

Отиде си от
този свят един
свят човек - АН-
НА ЛИПОВСКА
- дългогодишна
преподавателка,
доцент в СУ
„Св.Климент Ох-
ридски“, една от
създателките на
Тестовия център
по руски език.
Фина, изключи-
телно скромна,
усмихната, инте-
лигентна, готова
винаги да помог-
не, тя се бе посветила на каузата да привлича
младите към руския език, литература и култу-
ра, към Русия. Нашата Ани остави светла диря
в сърцата на всички, които я познаваха. Ще я
помним с добро и с болка, защото в навече-
рието на Възкресение Христово ни напусна
един хубав човек, към когото съдбата бе несп-
раведлива.

Поклон пред светлата й памет!

Приятелите от Форум
„България-Русия“, вестниците „Русия

днес-Россия сегодня“ и „Земя“

Поклонението ще се състои на 14 април
2012 г. (събота) от 11,00 ч. в църквата

„Св. Седмочисленици“

In memoriam
От 5 до 8 април 9-А

клас от СОУ "Сава Доб-
роплодни" в Шумен гос-
тува в Санаторно-озд-
равителен комплекс
"Камчия" по покана на
изпълнителния дирек-
тор госпожа Станка
Шопова. Целта на гос-
туването им бе да се по-
топят в реална руска
езикова среда, да нау-
чат повече за своите
връстници от Русия, а
също така и руските де-
ца да се запознаят и да

Äåöà îò Øóìåí ãîñòóâàò íà ÑÎÊ"Êàì÷èÿ"
общуват с българчета.
СОУ "Сава Доброплод-
ни" е едно от малкото
училища в областта, в
които се изучава уси-
лено руски език като
първи чужд език. Два-
десет и две момичета
и момчета изнесоха му-
зикална програма на
руски пред ветераните
и децата от Москва. За
класа бяха организира-
ни уроци по руски език
и природо-математичес-
ки науки от московски-

те преподаватели в
СОК"Камчия". Езикови-
те познания на гостите
бяха поставени на из-
питание, но те се спра-
виха отлично. Всички
българчета бяха разпре-
делени по отряди и взе-
ха дейно участие в кул-
турно-творческите дела
на лагера. Тази среща
ще остане незабравима
както за 9-А клас, така
и за техните нови рус-
ки приятели от Москва.

/"Русия днес"/

ПОКАНА
На 12 април 2012 от

16:00 в Руския култур-
но-информационен цен-
тър (София, ул. Шипка
№34) ще се проведе
кръгла маса "Бъдещето
на космическите изс-
ледвания в България:
дистанционните косми-
чески изследвания, кос-
мическа биология и ме-
дицина, космическа фи-
зика", посветена на Де-
ня на авиацията и кос-
монавтиката, със съ-
действието на Руския
културно-информацио-
нен център, Института
за космически изслед-
вания - БАН, Българ-
ското астронавтско дру-
жество, Съюза на вете-
раните на българската
гражданска авиация и
Сдружение "Найден Ге-
ров".
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Страницата подготви
Димитрина Забаркина

119 заявки /до края
на миналата седмица/
чакат разглеждане в
Министерството на
правосъдието, след ка-
то новият Закон за пар-
тиите влезе в сила от
1 април т. г. Същевре-
менно социолозите
предупреждават, че
електоратът не е готов
за бум на партии - 54%
от руснаците са против
регистрацията на нови
политически формиро-
вания.

И докато неизживе-
лите се още като вож-
дове - познати и непоз-
нати на политическата
сцена играчи - тръгна-
ха ударно да сбъдват
мечтата си, по-печени-
те и най-известните
направиха точно обрат-
ното - дистанцираха се
от партиите и следвай-
ки примера на Влади-
мир Путин започнаха
да стягат редиците на
съмишлениците си в
надпартийни обедине-
ния. След Общоруския
народен фронт - раке-
тата носител на "Един-
на Русия" към Думата
/между другото една
трета от нейната листа
са депутати от ОНФ, т.
е. безпартийни. Гене-
ралният директор на
Центъра за политичес-
ка информация Алексей
Мухин прогнозира, че
ОНФ ще разшири със-
тава на участниците си,
ще създаде своя идео-
логическа база и ще се
превърне в партия в ля-
вото пространство, ко-
ято ще участва в след-
ващите парламентарни
избори /мандатът на
депутатите е пет годи-
ни/.

Михаил Прохоров
обяви, че учредява ши-
рока Гражданска плат-
форма, оставяйки про-
екта си за партия на
втори план.

Медведев направи
"Открито
правителство"
Президентът Дмитрий

Медведев също разчи-

След второто заседание на Откритото пра-
вителство, или по-точно на работната група
по борба с корупцията, президентът Дмитрий
Медведев състави списък от десет точки и оп-
редели срок за изпълнението им 1 юни 2012 г.
Главата на президентската администрация Сер-
гей Иванов и ръководителят на апарата на
правителството Антон Вайно президентът на-
товари с отговорността за изпълнение на точ-
ка 8 - да се "стимулира" населението да "пре-
доставя потвърдена в съда информация за ко-
рупционни престъпления".

В списъка на Медведев фигурират още мер-
ки: да се проучи доколко целесъобразно е съз-
даването на специализирани колегии по де-
лата за корупция в съдилищата; да се форми-
рат антикорупционни "механизми за общест-
вен контрол"; да се реши въпросът за публи-
кация на съдебните решения по делата за ко-
рупция в интернет; да се организират общес-
твени обсъждания на програмите за антико-
рупционни мерки.

Ôðîíòîâåòå èçìåñòâàò ïàðòèèòå
та на надпартийна ор-
ганизация - на 15 октом-
ври м. г. той представи
проекта "Открито пра-
вителство" и сформира-
ния обществен комитет
под ръководството на
съветника на президен-
та предприемача Миха-
ил Абизов. В началото
на февруари т. г. към не-
го се прибави работна

група, начело с ръково-
дителя на президентс-
ката администрация
Сергей Иванов и замес-
тници - помощникът на
президента Аркадий
Дворкович и Михаил
Абизов. В групата се по-
явиха десетина подгру-
пи - по всяко направ-
ление на дейността на
бъдещия кабинет. А във
всяка подгрупа има по
двама ръководители и
няколко експерти.

Същността на този
проект, познат по све-
та, но предложен за
първи път в Русия, е
най-общо казано пости-
гане на взаимодействие
на властта с гражданс-
кото общество /за кое-
то се бори и ОНФ/.
Чрез съвещателния ор-
ган - "откритото прави-
телство" - гражданско-

то общество, представе-
но от чиновници, биз-
несмени, културни и об-
ществени дейци, журна-
листи и пр. с различни
политически нагласи,
ще може да прокарва
своите инициативи и да
контролира дейността
на властите.

Идеята е традицион-
ният "тесен" или "малък"
кабинет да бъде допъл-
нен с "голямо" или "отк-
рито" правителство, в

което и на експертно
равнище да се разиск-
ват въпроси от голям
обществен интерес и да
се набелязват начини
за решаването им. Т.е.
това е правителство с
две камари - "тясно"
/традиционното/ и то-
ва на гражданското об-
щество /"открито"/.

Първото разширено
заседание на работна-
та група с президента
Медведев се състоя в
средата на март и бе
посветено на темата за
подбора на кадрите, за-
щото по думите на пре-
зидента "в страната
действа анахронична
система за управление
на държавата и същата
система за подбор на
кадрите. Затова държав-
ната служба не може да
бъде ефективна". Бъде-
щият премиер се вслу-
ша в препоръките на ек-
спертите и се съгласи да
създаде отделно ведом-
ство по реформа на дър-
жавната служба и да въ-
веде конкурсен подбор
на държавните чиновни-
ци. Второто заседание
на същото равнище бе
посветено на борбата с
корупцията.

Естествен е интересът
кои личности ще се
включат в тази нова уп-
равленска система. Ар-
кадий Дворкович, нап-
ример, който се смята
за сигурен участник в
кабинета на Медведев,
е предложил в "откри-
тото правителство" да
влязат Оксана Дмитри-
ева от "Справедлива Ру-
сия" и представителят
на несистемната опози-
ция Владимир Милов.

Алексей Кудрин
събра Комитет за
граждански
инициативи
За създаването на

най-новото надпартийно
обединение Комитет за
граждански инициативи
обяви на 5 април бив-
шият министър на фи-
нансите Алексей Кудрин.
Новата формация обе-

динява професионалис-
ти, работещи в ключови
сфери: икономика, нау-
ка, образование, здра-
веопазване, култура, с
цел определяне и реа-
лизация на най-добрите
варианти за развитие на
страната, се казва в
декларация на учреди-
телите, в която се отк-
рояват имената на из-
вестни и уважавани лич-
ности с либерални или
дясноцентристки нагла-
си: освен Алексей Куд-
рин в списъка са губер-
наторът на Кировска об-
ласт Никита Белих, бив-
шият съпредседател на
"Съюз на десните сили"
Леонид Гозман, телеви-
зионните водещи Влади-
мир Познер и Николай
Свадиндзе, икономистът
Игор Юргенс, икономис-
тът Евгений Ясин и дъ-
щеря му Ирина и др. В
декларацията учредите-
лите отбелязват, че ми-
налите избори са демон-
стрирали желанието на
гражданите реално да
избират курса, по кой-
то да се движи страна-
та, че обществото в сво-
ето развитие е изпрева-
рило властта, което оз-
начава че промените са
неизбежни. "Ние имаме
намерение да създадем
инфраструктура за под-
крепа на гражданските
инициативи, открито да
опонираме на действи-
ята на властите, незави-
симо от личностите и
длъжността им", подчер-
тават учредителите. Ка-
то първоначални проек-
ти се посочват "Спра-

ведлив съд", "Школа по
местно самоуправле-
ние", "Открит бюджет",
"Прозрачна полиция",
"Здравеопазване за
всички" и пр. Комитетът
ще се финансира изклю-
чително от руския биз-
нес и няма да приема
никакви средства от
чужбина - това обеща
Алексей Кудрин и доба-
ви, че на базата на об-
щественото движение
няма да се създава пар-
тия. Той не изключва
обаче възможността не
сега, а в бъдеще да ог-
лави "десен фронт" и
похвали Прохоров за
изграждането на партия
в дясното пространство.

Губернаторът Белих,
който практически е
във властта, не смята,
че участието му в ко-
митета е в противоре-
чие със статута му, за-
щото целта на форма-
цията е не да е опонент
на властта само зара-
ди самия процес, а да
предлага пътища за ре-
шаване на проблемите
на страната.

Ние сме опозиция в
политическия смисъл на
думата, не сме конку-
рент на "Откритото пра-
вителство", нито пък
"мозъчен тръст на Пу-
тин", както нарекоха но-
вата формация журна-
листите - така твърдят
учредителите и уверя-
ват, че комитетът е от-
ворен за контакти и
взаимодействие с вся-
ка властова институция,
стига да има съвпаде-
ние на целите.

Кудрин и съмишленици-
те му създадоха

Комитет за граждански
инициативи

Òðúãâà àâòîøåñòâèå â
çàùèòà íà ïàòðèàõ Êèðèë

Няколко стотин коли /засега са над 200/ ще
тръгнат на 21 април в 21 ч. м. вр. по Садовое
колцо, е заявил пред РИА Новости главата на
Корпорацията за православно действие Кирил
Фролов.  Участниците в автоколоната ще де-
монстрират протеста си срещу подетата напос-
ледък информационна кампания срещу Москов-
ския и на цяла Русия патриарх Кирил. Колоната
ще тръгне в навечерието на обявения от Руска-
та православна църква всеобщ молебен "в за-
щита на вярата, поруганите светини, Църквата и
доброто й име". Молебени ще бъдат отслужени
в църквите на РПЦ на 22 април, в Москва цере-
монията ще е в храма "Христос Спасителя". Сред
организаторите и участниците в автошествието
са Руският клуб на православните меценати, дру-
жеството "Радонеж", Корпорацията за правос-
лавно действие. Очаква се, без засега да е пот-
върдено, и участието на рокерския клуб "Нощни
вълци" на известния рокер Хирурга /Алексан-
дър Залдастанов/.

На 10 април в Красноярск се роди
милионният жител. На 6 април, ко-
гато местните статисти установили,
че след няколко дни ще се случи
събитието, включили броячът на
официалния сайт на града. Мили-
онният жител е момиченце с тегло
3 кг и 600 гр и ръст 54 см. Радостта
споходила семейството на инжене-
ри. От кметството съобщават, че
майката още не знаела новината, но щом лекарите разрешат, цяла делегация начело с и. д. кмета Едхам
Акбулатов  щяла да посети щастливата родилка и бебето. Кметът вече поздрави съгражданите си с
хубавата новина, без да оповестява подробности. Красноярск е 14-ият град в Русия с милион жители.  На
изборите през есента за кмет на Красноярск ще се кандидатира опонентът на Путин в президентската
битка бизнесменът Михаил Прохоров.
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В музея за изобразителни изкуства
"Крамской" във Воронеж бе организи-

ран мастер клас по боядисване и
украсяване на великденски яйца.
Няма канони при рисуването на

яйцата, единственото условие е те да
бъдат ярки, да предизвикват усмивка
и радост, за да напомнят за радостно-
то събитие, станало преди повече от
две хиляди години - Възкресението

Христово! Обичаят води началото си
от I-II век от н. ера. Според легенда-

та Мария Магдалена отишла при
императора, за да му каже, че

Христос е възкръснал, но понеже
нямала задължителния подарък за

владетеля, занесла му едно яйце.
Подала му го и му казала: "Христос

Воскресе!" Императорът не повярвал:
"Как така? Мъртвите не възкръсват.
По-скоро яйцето ще почервенее..." И
яйцето в ръцете му станало червено

Най-талантливите затворници от местата за лишаване от свобода в Републи-
ка Мордова за първи път се изявиха на професионална сцена в националния
театър в столицата Саранск, където изнесоха  благотворителен концерт в
полза на децата, лишени от родителски грижи от центъра "Ясна Поляна".
Местните власти предприеха безпрецедентни мерки за сигурност. В програма-
та участваха 36 затворници от 17 колонии, а сред зрителите в залата имаше
техни роднини. Альона Гвоздикова от Уляновска област предизвика бурните
аплодисменти на публиката. Оказа се, че преди да попадне в затвора, тя е
била певица в казашки ансамбъл. Децата, на които бяха предадени средства-
та от концерта са на възраст от три до 18 години и на много от тях родители-
те са в затвора. Жените затворнички помагали на дома - плетели за възпита-
ниците чорапи и ръкавици, правели им подаръци за празниците

Шест години вече площадът пред Беларуската гара представлява огромна
строителна площадка, която създава маса неудобства за столичани, а и за
гостите. Щом станал кмет през 2010 г. Сергей Собянин решил отвисоко да
види къде са най-големите транспортни "тапи" и се изкачил на покрива на
една от високите сгради край Беларуската гара. Картината на площада той
нарекъл ужасна. Кметът първо забранил амбулантната търговия около гара-
та и, второ, приел радикално решение - забранил строителството на подземен
търговски център, заради който бил разкопан площадът. Експертизата пот-
върдила, че изграждането на подобен център още повече ще влоши ситуаци-
ята. Според новата концепция върху площ от 53 хил. кв. м под земята и
върху 4 хил. кв. м над земята ще бъде изграден паркинг за 1800 коли. Пред-
полага се, че площадът пред Беларуската гара ще придобие планирания вид
към 2014 г.

В Годината на Германия в Русия в Калуга изнесоха съвместен концерт руски-
ят китарист Дмитрий Иларионов и единственият в Европа Младежки китаро-
мандолинен оркестър от земята на Северен Рейн-Вестфалия под управлението
на Кристиан де Вита. Музикантите, най-възрастният от които е на 27 години,
изпълниха творби на Бах, Моцарт, Ангул и други композитори. Младежите от
различни националности, но всички се обучават в Германия. На инструменти-
те си - китари и мандолини, те са в състояние да изпълнят и най-сложни
произведения, предназначени за симфоничен оркестър. В Калуга с оркестъра
свири най-добрият китарист на Русия Дмитрий Иларионов

Бившият член на Съвета
на Федерацията от Калуж-
ка област Виктор Колесни-
ков изложи в музея на град
Кондров колекцията си от
порцеланови статуетки на
Наполеон, войници и гене-
рали от френската армия.

В столицата на Татарстан
се проведе финалът на Об-
щоруския конкурс за ди-
зайнери на мюсюлманско
облекло Islamic Clothes.
Освен известни дизайнери
членове на журито бяха
представители на Съюза
на мюсюлманите на Русия
и Съвета на мюфтиите. Го-
лямата награда отиде при
моделиерката от Москва
Резеда Сулейманова. На
авторите на колекциите
заели първите две места

бяха връчени сертификати за обучение във Висшата
професионална школа по стил на облеклото на Ирина
Феличкина

Около 40-те фигурки на
войници, пълководци и на
самия император са изра-
ботени във фабрики в Гер-
мания, Франция и Италия.
Музеят се намира само на
около 60 км от мястото на
главното сражение - Ма-

лоярославец. Виктор Ко-
лесников е събирал фигур-
ките в продължение на 12
години по антикварните
магазини и пазарите на ев-
ропейските градове. Руска-
та армия фигурира в ко-
лекцията на Колесников
във вид на шахматни фи-
гури, които се "сражават"
с такива на Наполеонова-
та армия. Честванията на
200-годишнината от побе-
дата над Наполеон ще е
през есента край Малоя-
рославец
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Министърът на външ-
ните работи Сергей Лав-
ров съобщи пред РИА
"Новости", че Русия ще
изпрати наблюдатели в
Сирия. Тази стъпка е в
отговор на молба от
Секретариата на ООН,
който предлага Москва
да изпрати мисия за
наблюдение за прекра-
тяването на огъня.

Според министъра за
Сирия ще заминат наб-
людатели от военнослу-
жещите от контингента
та Голанските възвише-
ния. Лавров добави, че
е необходимо наблюда-
телите да заминат кол-
кото се може по-скоро
и изрази надежда, че и
другите страни, към ко-
ито се е обърнала ООН,
ще последват примера
на Русия.

Първият руски дипло-
мат заяви, че Сирия
чрез външния си минис-
тър Валид ал Муалем,

Ðóñèÿ èçïðàùà íàáëþäàòåëè â Ñèðèÿ

който е на посещение
в Москва, е информи-
рала Русия за начало-
то на изпълнение на
плана за мирно урегу-
лиране, предложен от
специалния посланик
на ООН Кофи Анан.
След преговорите със
сирийския си колега
Лавров е заявил, че

според руските дипло-
мати действията на Си-
рия за изпълнение на
предложения план биха
могли да бъдат по-ак-
тивни и по-решителни.

Планът "Анан", предло-
жен през март, пред-
вижда пълно прекратя-
ване на бойните дейст-
вия в продължение на

48 часа, като се гаран-
тира ненамесата във
вътрешните работи на
Сирия. Дамаск на свой
ред трябва първи да за-
почне примирието и да
допусне в страната меж-
дународни наблюдатели.

След като Сирия
одобри плана "Анан",
сблъсъците и обстрелът
на градовете не спря-
ха. Тогава бившият ге-
нерален секретар на
ООН постави условие,
според което реализи-
рането на плана за уре-
гулиране трябва да за-
почне не по-късно от 10
април. Сирия се съгла-
си с това условие.

На 4 април беше обя-
вено за начало на из-
теглянето на правител-
ствените войски от си-
рийските градове. В съ-
щото време постъпваше
информация за нови об-
стрели и жертви сред
мирното население.

ÏÂÎ å ãîòîâà äà ñâàëè
ñåâåðíîêîðåéñêàòà ðàêåòà

Руските средства за противоракетна и противо-
въздушна отбрана са готови да унищожат север-
нокорейската ракета "Инха-3", ако тя се отклони
от курса и възникне заплаха за падането й на
територията на Руската федерация, съобщиха пред
"Интерфакс" във вторник представители на Гене-
ралния щаб на Въоръжените сили. Не се планира
да се предприемат някакви специални мерки за
привеждане на повишена степен на бойна готов-
ност на силите и средствата за ПРО и ПВО във
връзка с предстоящия пуск на севернокорейската
ракета, отбелязаха събеседниците на агенцията.
Представителите на Генералния щаб съобщиха:
"Системата за предупреждение за ракетно напа-
дение и системата за контрол на космическото
пространство работят в условията на постоянна
бойна готовност и в реално време следят обста-

новката във въздушно-космическото пространст-
во. Средствата за ПВО на Източния военен окръг
също носят денонощно бойно дежурство."

По-рано властите на Южна Корея и Япония
също обявиха готовността си да унищожат се-
вернокорейската ракета, ако траекторията на по-
лета й премине над техните територии. Две го-
леми японски авиационни компании Japan Airlines
и All Nippon Airways заявиха, че заради безопас-
ността на пътниците ще променят редица марш-
рути в дните, когато КНДЗ планира да осъщест-
ви пуска. Промени ще настъпят в девет маршру-
та за Джакарта, Манила и Сингапур.

В средата на март Северна Корея обяви наме-
рението си да извърши през април пуск на ра-
кетата носител "Инха-3" ("Млечен път") със спът-
ник за свръзка "Куанменсон-3" ("Ярка звезда").
Точната дата не беше съобщена, а само, че стар-
тът ще се състои в периода между 12 и 16 ап-
рил.

КНДР уверява, че подготвящият се пуск има
мирен характер. В същото време редица стра-
ни, сред които и САЩ, смятат, че под прикрити-
ето на изстрелване на спътник Северна Корея
има намерение да проведе изпитание на балис-
тична ракета.

През април 2009 г. Пхенян изстреля ракетата
"Инха-2", която според тамошните власти тряб-
ваше да изведе на орбита спътник. Пхенян се
отчете за успешен пуск, но специалистите от
други страни не потвърдиха извеждането на спът-
ник в орбита. Липсата на севернокорейски спът-
ник в орбита послужи като доказателство в пол-
за на версията, че КНДР провежда изпитания
на балистична ракета. Съветът за сигурност на
ООН тогава осъди извършения в Северна Корея
пуск, а в отговор на това Пхенян излезе от шес-
тстранните преговори. КНДР се съгласи да се
завърне на масата на преговори едва през юли
миналата година.

В края на април де-
легация от Комитета за
граждански права, пра-
во и вътрешни работи
на Европарламента ще
посети Литва, за да
провери информацията
за наличие на терито-
рията на републиката
на секретен затвор на
ЦРУ, съобщи литовски-
ят портал DELFI.

Членовете на делега-
цията планират да се
срещнат с литовския
президент Даля Гриба-
ускайте, с министрите
на външните и на вът-
решните работи, на от-
браната и на правосъ-
дието, с членове на
парламентарните коми-
сии за национална си-
гурност и отбрана, по
външните работи, с
представители на Граж-
данската авиация и на
Института за монито-
ринг на правата на чо-
века. Европарламента-
ристите ще посетят и
местата, където евенту-
ално е бил затворът на
ЦРУ.

Информацията за ве-
роятното разполагане в
Литва на секретен зат-
вор на ЦРУ, в който са
вкарвани заподозрени
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в тероризъм, бе съоб-
щена от американския
телевизионен канал Ей
Би Си Нюз. Медиата се
позовава на бивши слу-
жители в разузнавател-
ното управление. Спо-
ред събеседника на ка-
нала затворът е раз-
формирован в края на
2005 г., след като се по-
яви информация за
програмата на ЦРУ за
използване на секрет-
ни чуждестранни затво-
ри. В момента на раз-
формироването в затво-
ра е имало осем души,
които са били зад ре-
шетките повече от годи-
на.

Фактът за същесвува-
не на затвор в Литва
косвено се потвържда-
ва и от отчетите за по-
летите на самолети на
ЦРУ в Литва, които са
попаднали на разполо-
жение в телевизионния
канал.

По-късно Сеймът на
Литва осъществи парла-
ментарно разследване
по този въпрос. От не-
го беше установено, че
в Литва наистина са съ-
ществували два секрет-
ни обекта (край Вилнюс
и в самата литовска
столица), които са из-
ползвани от американ-
ските специални служ-

би. Депутатите обаче не
открили доказателства,
че там са били наста-
нени затворници. Гене-
ралната прокуратура на
Литва също проведе
свое разследване. Уста-
новено беше, че в дей-
ността на бивши ръко-
водители на Департа-
мента за държавна си-
гурност, сътрудничили с
представители на ЦРУ,
"има признаци за дис-
циплинарни наруше-
ния". В началото на ми-
налата година следстви-
ето беше прекратено
заради изтичане срока
на давност.

През есента на 2011
г. палестинецът Абу Зу-
байда, който твърдеше,
че е държан в таен зат-
вор на ЦРУ на терито-
рията на Литва (сега
той е в затвора в Гуан-
танамо), реши да пода-
де иск срещу прибал-
тийската република в
Европейския съд по
правата на човека. Ад-
вокатът на палестинеца
заяви, че разполага с
доказателства за съ-
ществуването на затвор
на ЦРУ в Литва, както и
за това, че там е бил
затворен Абу Зубайда.

Президентът на Беларус
Александър Лукашенко раз-
чита, че католическата църк-
ва и Малтийският орден в
частност ще помогнат на Бе-
ларус да подобри отношени-
ята си със страните от За-
падна Европа, съобщи "Ин-
терфакс-Запад" след среща-
та на беларуския президент
с посланика на суверенния
Малтийски орден Паул Фрид-
рих фон Фурхер. Срещата бе-
ше във връзка със завърш-
ването на дипломатическата
мисия на фон Фурхер в
Минск.

Според беларуския държа-
вен глава католическата цър-
ква има какво да направи за
подобряване на отношения-
та между Беларус и Западна
Европа. Лукашенко смята, че
Малтийският орден, който
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има "прилично влияние в Све-
тия престол", трябва да обър-
не внимание на това какво
става в отношенията със
страната, "където втората по
брой в постсъветското прос-
транство конфесия е католи-
ческата, че тук има добри хо-
ра, които искат да живеят в
дружба. Много се надяваме
на това, въпреки че вие ще
работите в друга страна".

Александър Лукашенко
благодари на посланика за
осъществяване в Беларус на
програма за подпомагане на
пострадалите от аварията в
Чернобил. Той каза: "Вие ос-
тавихте тук приятна и зна-
чителна следа от своята дей-
ност. За разлика от вашите
колеги - западните послани-
ци, вие сте човекът, който се
стреми да помогне на Бела-

рус по всякакъв начин и пра-
вехте всичко за благото на
беларуския народ."

Фон Фурхер на свой ред
отбеляза, че "диалогът, раз-
говорът винаги помагат да
се решат проблемите" и из-
рази надежда, че "Малтийс-
кият орден ще изиграе по-
ложителна роля в отношени-
ята между вашата страна и
Европа".

През последните месеци
отношенията между Минск и
Европейския съюз са в по-
редна криза, свързана с въ-
веждането от страна на ЕС
на санкции срещу редица бе-
ларуски бизнесмени, свър-
зани с ръководството на ре-
публиката. Евросъюзът обви-
нява беларуските власти в
преследване на своите по-
литически опоненти.
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Александър ШУСТОВ

Проектът за газопро-
вода "Набуко", който
трябваше да се превър-
не в основен конкурент
на "Южен поток" и в пър-
вия газопровод, свърз-
ващ директно Европа с
Централна Азия, сега ще
бъде орязан. Брюксел
не може да се примири
с провала и търси нов
вариант за формиране-
то на "южния енергиен
коридор", включващ и
газопровода по дъното
на Каспийско море.

За плановете за пре-
разглеждане на проекта,
който по-рано предвиж-
даше прокарване на га-
зопровод с дължина 3900
км, от басейна на Кас-
пийско море до авст-
рийската граница, стана
известно в началото на
2012 г. През януари, Тур-
ция, през чиято терито-
рия трябваше да мине
по-голямата част от тръ-
бата, обяви, че вече ня-
ма да оказва пълна под-
крепа на "Набуко" и
превръща в свой осно-
вен приоритет Трансана-
долския газопровод
(Trans Anadolu -TANAP) -
за неговото изграждане
Анкара и Баку вече под-
писаха споразумение -
бел.ред. Този проект
предвижда използване-
то на съществуващата
мрежа от турски газоп-
роводи, изграждането на
допълнителни трасета,
но не от Каспийския ре-
гион, а от българо-турс-
ката граница. Сред ос-
новните аргументи в пол-
за на TANAP е и това, че
той е сравнително евтин.

Мнозина в Европа не
са склонни да подкре-
пят "тюркски енергиен
алианс" вместо провале-
ния "Набуко", тъй като,
както посочва и дирек-
торът на турския Център
за близкоизточни стра-
тегически изследвания
(ORSAM) Хасан Канбо-
лат, това ще доведе до
геополитическо прекро-
яване на региона. Още
повече, че Вашингтон
вижда в отказа от "На-
буко" отслабване на
американските позиции
в Големия Близък Изток,
както и на европейския
енергиен пазар. Макар
че още от самото нача-
ло беше ясно, че е мно-
го трудно да се намери
алтернатива на иранс-
кия газ за захранване
на бъдещия газопровод.
Затова и Брюксел, и Ва-
шингтон отчаяно се
опитват да открият ня-
какъв вариант за спася-
ването на неспасяемия
"Набуко", било то и с це-
ната на драстичното му
скъсяване.

В средата на март
"Файненшъл Таймс" съ-
общи, че "съкратеният"
вариант на газопровода,
наречен "Набуко-Запад",
е одобрен от мнозинст-
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България постепенно става добавка към Трансанадолския газопровод

вото акционери на про-
екта, в който с равни дя-
лове от 16,6% участват
австрийската OMV Gas
& Power GmbH, унгарс-
ката MOL, българската
"Булгаргаз", румънската
Transgaz, турската Botas
и германската RWE
Supply & Trading GmbH.
Показателно е, че про-
ектът "Набуко Запад" бе-
ше представен и на бри-
танската ВР, която не е
сред акционерите на
"Набуко", но е заинтере-
сована от газовия тран-
зит от азербайджанско-
то находище Шах Дениз.

Основната причина за
скъсяването на газопро-
вода, чиято пропуска-
телна способност ще на-
малее от планираните 31
до 16 млрд. куб. м го-
дишно, са проблемите
със запълването на тръ-
бата с необходимите ко-
личества газ. Азер-
байджан може да оси-
гури не повече от поло-
вината от предварител-
но планирания обем на
доставките, затова акци-

онерите в "Набуко" пър-
воначално разчитаха да
използват ирански или
туркменски газ. Иран
обаче е на ръба на вой-
ната, а за достъп до тур-
кменски газ се налага
изграждането на тръ-
бопровод по дъното на
Каспийско море. Това
обаче няма как да ста-
не, заради нерешения
въпрос за правния ста-
тут на морето. Като вът-
решен воден басейн,
той не попада под дейс-
твието на международ-
ното морско право. Вод-
ната повърхност и дъно-
то му и до днес не са
ясно разграничени и за-
това изграждането на
Транскаспийския газоп-
ровод е проблемно, как-
то от юридическа, така
и от практическа глед-
на точка.

Въпреки това прави-
телството на Туркменис-
тан продължава да пре-
говаря с ЕС за Транс-
каспийския газопровод,
демонстрирайки увере-
ност, че той все пак ще
бъде изграден. Участни-
ците в проекта вече ня-
колко години се зани-

мават с проучване на
техническите, икономи-
чески и политически
възможности за изг-
раждането му. Напосле-
дък обаче, Брюксел за-
бележимо активизира
усилията си в тази по-
сока. На 12 септември
2011 г. Европейският съ-
вет даде мандат на Ев-
рокомисията да прего-

варя с Ашхабад и Баку
от името на всички дър-
жави-участнички в кон-
сорциума. Дотогава
страните от ЕС водеха
преговорите с потенци-
алните износители на
газ на двустранна ос-
нова. В тази връзка
"Дойче Веле" посочва,
че това е първият слу-
чай, когато ЕС предла-
га договор, подкрепящ
реализацията на инф-
раструктурен проект.
При това се планираше
договорите с Туркме-
нистан и Азербайджан
да бъдат подписани до
края на 2011 г., а дос-
тавките да стартират
през 2017 г.

През ноември 2011 г.,
в Туркменистан се поя-
ви германският външен
министър Гидо Вестерве-
ле, който обсъди с пре-
зидента Гурбангули Бер-
димухамедов ситуацията
в Афганистан и планове-
те за изграждането на
"Набуко". След срещата
той обяви, че преговори-
те ще приключат успеш-
но, като и Туркменистан,
и Азербайджан ще се
включат в реализацията

на проекта. В началото
на март 2012 г., в Брюк-
сел, се състоя тристран-
на среща на работната
група ЕС-Туркменистан-
Азербайджан, на която
бе разгледан проектът за
рамково споразумение
за изграждането на
Транскаспийския газоп-
ровод.

На 14 и 15 март т.г., в

Берлин бе свикана меж-
дународна конференция
"Туркменистан-Европа:
перспективи на сътруд-
ничеството", чиято ос-
новна тема бе създава-
нето на "южния енерги-
ен коридор", а Туркме-
нистан бе обявен за ед-
на от водещите енер-
гийни държави в света
- на четвърто място по
запаси на природен газ.
По данни на правител-
ството в Ашхабад, запа-
сите на проученото не-
отдавна находише Гал-
киниш се равняват на
около 26 трлн. куб. м,
т.е. три пъти повече, от-
колкото са запасите на
известното руско нахо-

дище Уренгой. Министъ-
рът на петролно-газова-
та промишленост на
Туркменистан Байрам-
гелди Недиров заяви, че
се планира до 2030 г. в
страната да се добиват
230 млрд. куб. м газ го-
дишно, като 180 млрд.
от тях ще бъдат пред-
назначени за износ. В
момента основните по-

соки на турк-
менския износ
са Русия, Китай
и Иран, а в
перспектива -
газопроводите
към Европа и
Афганистан, от-
там, през Па-
кистан към Ин-
дия. При това,
проектът за "ев-
ропейския га-
зопровод" бил
във фаза "на
конкретно об-
съждане на
строителство-
то", а "афганис-
танския" - във
фаза на прик-
лючване подго-

товката за неговото из-
граждане.

Така на пръв поглед се
създава впечатление, че
решението за двукрат-
ното намаляване мощ-
ността на "Набуко" не
оказва никакво влияние
върху плановете за
строежа на Транскас-
пийския газопровод. И
германската, и турската
делегации на конферен-
цията в Берлин подчер-
таваха, че "южният енер-
гиен коридор" е важен
и за двете страни. Ше-
фът на Генералната ди-
рекция по енергетика на
Еврокомисията Жан Ар-
нолд Виноа цитира ев-
рокомисаря по енерге-

тиката Гюнтер Йотингер,
че "Туркменистан може
да изиграе важна роля
за диверсификацията на
маршрутите за снабдя-
ване на ЕС с енергоно-
сители". Според Виноа
обаче, Туркменистан
трябва да побърза с ре-
ализацията на проекта,
тъй като останалите дос-
тавчици на енергоноси-
тели, сред които Русия,
Иран и Ирак, няма да ос-
танат безучастни. Идея-
та за изграждането на
Транскаспийския газоп-
ровод бе подкрепена и
от директора по достав-
ките на германския енер-
гиен концерн RWE Вол-
фганг Петерс, който смя-
та, че реализацията на
проекта не само ще на-
мали зависимостта на
ЕС от руския газ, но и
ще позволи по-ефектив-
но да се използват въз-
можностите на газовия
транзит през Чехия.

Показателно е, че с
цел по-бързата реализа-
ция на проекта Петерс
предлага Туркменистан,
Азербайджан и ЕС да
подпишат междуправи-
телствено споразуме-
ние, в което да се фик-
сира туркменската кво-
та в газовите доставки.
В интервю за "Дойче Ве-
ле" той заяви, че подоб-
но споразумение би
позволило създаването
на "международно-прав-
на основа за изгражда-
нето на Транскаспийс-
кия газопровод, гаран-
тиращ свободния тран-
зит на енергоносители
за Европа". В това спо-
разумение ролята на
"патрон" се отрежда на
ЕС, в качеството му на
основен потребител на
газ от Каспийския реги-
он. Тук между Баку и Аш-
хабад възникват сериоз-
ни разногласия по обе-
мите на газовите дос-
тавки за "Набуко". По-
рано същите причини
вече доведоха до отка-
за на Туркменистан от
строителството на Тран-
скаспийския газопро-
вод. И макар мнозина в
ЕС да твърдят, че Баку
и Ашхабад вече са пос-
тигнали споразумение,
това едва ли е вярно.

Настойчивостта на
Брюксел в прокарване-
то на Транскаспийския
газопровод, при поло-
жение, че се налага да
бъде съкратена наполо-
вина пропускателната
способност на "Набуко",
означава, че ЕС не въз-
намерява да се отказва
от политическия по сво-
ята същност проект
"южен енергиен кори-
дор". А съкратеният ва-
риант на "Набуко", като
продължение на TANAP
- от българската грани-
ца до Австрия. Вероят-
но орязаният "Набуко" е
само първата стъпка в
неуморните усилия да
се заобиколи Русия.

Шефът на ЕС Барозу: Стига ни и
една мъ-ъ-ъничка тръба

Правителството на ГЕРБ миналата седмица
обяви газопровода "Набуко" в отсечката, коя-
то ще бъде изградена на територията на Бъл-
гария, за национален обект. Решението идва
в момент, когато все по-ясна става както ико-
номическата несъстоятелност на проекта, та-
ка и неговата чисто политическа цел. За да
не признае провала му, Брюксел "оряза" тръ-
бата и сви обема на планираните доставки
наполовина. Какво се крие зад усърдието да
бъде заобиколена Русия обяснява публикаци-
ята в руското електронно издание "Фонд за
стратегическа култура".
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 9 апреля
с о с т о я л о с ь
первое в 2012
году заседание
Правительст-
венной комис-
сии по делам
соотечествен-
ников за рубе-
жом. В соот-
ветствии с пла-
ном заседаний
Комиссии на 2012 год на первое заседание были
вынесены следующие вопросы:

1. О работе по сохранению этнокультурной са-
мобытности соотечественников. (В подготовке
вопроса участвовали Россотрудничество, Миноб-
рнауки, Минкультуры, фонд "Русский мир", Мин-
регионразвитие, МИД России).

2. Об опыте и планах работы субъектов РФ с
соотечественниками за рубежом (на примере
Москвы и Санкт-Петербурга). (В подготовке воп-
роса участвовали Правительства Москвы и
Санкт-Петербурга). Как отмечается в СМИ, этот
вопрос поставлен на Комиссию в связи с обес-
покоенностью сворачиванием планов Москвы по
поддержке соотечественников, которое наблю-
дается после прихода новой столичной адми-
нистрации.

3. Об обучении соотечественников в российс-
ких вузах. Вопрос вынесен на весеннее заседа-
ние комиссии и для того, чтобы способствовать
своевременному формированию предложений о
местах в российских вузах, предоставляемых по
квотам для соотечественников, чтобы те смогли
вовремя подать документы и без задержки на-
чать свое обучение с 1 сентября.

На заседании с отчетами выступили представи-
тели правительств Москвы и Санкт-Петербурга.

Члены комиссии обсудили результаты и планы
работы администраций мегаполисов с соотечес-
твенниками, возможности получения зарубеж-
ными соотечественниками образования в рос-
сийских вузах, деятельность ведомств и фондов
по сохранению русского языка и российской
культуры за рубежом.

Как это сделать - на стр. 16

Ñëàäêèå çàëèâíûå ÿéöà

Наталия Колишева,
координатор Фестиваля,
председатель Сдружения

"Россияне-21век".

Сдружение "Россияне-
21 век" еще в 2011 году
задумали провести го-
родской Фестиваль -
конкурс "Литературное
наследие "Мой Пушкин".
И вот старт дан - 27 мар-
та 2012 года состоялся
I Фестиваль-конкурс.
Фестиваль проходил
под патронажем Гене-
рального консульства

Российской Федерации
в Варне. Главная цель
I Фестиваля-конкурса -
Литературное наследие
"Мой Пушкин" - создать
для детей и подростков
возможность творческо-
го общения, выявить
новые таланты, дать воз-
можность ознакомиться
с образцами националь-
ной славянской куль-
туры и искусства.

В конкурсе приняли
участие 8 СОУПЧЕ им.
"А.С.Пушкин", СОУ "Гео
Милев", СОУ "Л.Караве-
лов", НУИ "Добри Хрис-
тов", Музыкальная шко-
ла "Прима", Общинский
Детский Комплекс и уче-
ники российской школы
СОК "Камчия" - ДОЛ "Ра-
дуга".

Компетентное жюри,
под председательством
Сии Папазовой-теат-
рального критика, педа-
гога и режиссера детс-
ко-юношеского театра
"Златното ключе", дос-
тойно оценили всех ре-
бят, принимающих учас-
тие в фестивале.

В конкурсе приняли
участие отдельные ис-
полнители, детские,
подростковые коллек-

Ïðàçäíèê èñêóññòâà â Âàðíå

тивы от 7 до 18 лет в
номинациях: "Читаем
классику", "Музыкаль-
ная поэзия",  "Театрали-
зация произведений",
"Поэты и писатели в ри-

сунках", "Презентация
жизни и творчества ве-
ликих классиков."

Награждение участни-
ков и победителей сос-
тоялось 29 марта в за-
ле Генерального кон-
сульства Российской
Федерации в Варне. Ре-
бята с нетерпением жда-
ли заслуженные наг-
рады, а это - книги, гра-
моты Сдружения "Росси-
яне-21век" и высшей наг-

рады - грамот от Генкон-
сульства России. Всех
участников и педагогов
приветствовал Гене-
ральный консул РФ в
Варне г-н Ю. Соловьев,
вручивший ребятам кни-
ги и грамоты.

Грамот Генерального

консульства были также
удостоены директора
8 СОУПЧЕ им. А.С. Пуш-
кина - г-н С. Илиев, СОУ
"Гео Милев" - г-жа Й.
Юнакова, Общинского
Детского Комплекса -
г-жа М. Николова и СОК
"Камчия" - ДОЛ "Радуга"
- г-н А.Н. Бадаев.

За высокое художест-
венное качество испол-
нения и изысканный ли-
тературный вкус отме-

чен педагогический кол-
лектив школы СОК "Кам-
чия". Пожелаем ребятам
творческих успехов и
надеемся, что этот Фес-
тиваль в Варне останет-
ся в их памяти надолго.
Скоро они уезжают в
Россию, но дружба и ис-
кусство - соединили ре-
бят навсегда.

За вклад в изучение
русского языка и постиг-
нутые высокие резуль-

таты отмечены педагоги-
ческие коллективы:

- 8 СОУПЧЕ Т. Димит-
рова, Г.Любенова,
М.Рождественска, Н.
Минчева, П. Атанасова,
в номинации "Театрали-
зация произведений":

- СОУ "Гео Милев" - Р.
Тодорова и др., особен-
но жюри отметило ав-
торскую работу Теи Сто-
яновой. Всех покорил
своим романсом Сте-
фан Трифонов - солист
вокального ансамбля
"Сребърни звънчета"
рук. А. Милева и Ю. Не-
дева ОДК.

На одном дыхании зал
воспринял детский ба-
летно-драматический ка-
мерный спектакль "Сце-
на на балу", Шоу-балет
"Ангел мой" худ. руково-
дитель - Наталия Кара-
ван.

В номинации "Музы-
кальная поэзия" отличи-
лись ученики школы
"Прима" - рук. Саша Па-
рушева.

Особо хочу выразить
благодарность Арт-сту-
дии 8 СОУПЧЕ им. А.С.
Пушкин за плодотвор-
ную работу, и интерес-
ные рисунки по мотивам
произведений  А.С. Пуш-
кина, который достойно
оценил член Союза ху-
дожников, Варненский
художник и педагог Р.
Мурзев.

Победители были офи-
циально приглашены на
Международные Фести-
вали-конкурсы "Славян-
ски венец", которые уже
традиционно проходят
летом в ДМЦ "Альбат-
рос"-Кранево (ТУРАЛ).

И так праздник искус-
ства в Варне состоял-
ся. Организаторы фес-
тиваля будут готовиться
ко II городскому конкур-
су "Литературное насле-
дие" и выходят с иници-
ативой перед Федераци-
ей "Союз соотечествен-
ников" - проведения в
каждом городе таких
фестивалей и в мае 2013
году провести Республи-
канский конкурс с прив-
лечением соотечествен-
ников, проживающих за
рубежом.

Сдружение "Россияне-
21век" выражает осо-
бую благодарность кол-
лективу Радио-Варна.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

От дома Герцена до
библиотеки Ленина - в
Лондоне много мест,
связанных с русскими
писателями и мыслите-
лями.

Появление нового
русского книжного ма-
газина, который только
что открылся при
Waterstones на Пикка-
дилли, дает повод про-
гуляться по некоторым
лондонским местам, ис-
торически связанным с
русскими писателями.
Самый лучший (и почти
единственный) источник
информации по данной
теме - отличный вебсайт
преподавателя Сары
Янг (Sarah Young), где
приведены подробности
о целом ряде визитов
русских исторических
личностей в Лондон, на-
чиная с Петра Перво-
го. На сайте даже есть
интерактивная карта,
показывающая все мес-
та, которые они посе-
щали.

Герцен с друзьями

Радикальный философ
Александр Герцен - осо-
бенно значимая фигура,
по словам Янг, потому
что он не только жил в
столице в течении де-
сяти лет, с 1853 по 1864,
но и потому, что мно-
гие из его соотечествен-
ников - Тургенев, Чер-
нышевский, Толстой,
Достоевский, Некрасов,
Павел Анненков, Васи-
лий Боткин, Василий

Ðóññêèé ëèòåðàòóðíûé Ëîíäîí

са Карлайла (Thomas
Carlyle), чей особняк в
Челси сейчас стал му-
зеем, и Джорджа Эли-
ота (George Eliot), но
большая часть подроб-
ностей об этих встре-
чах навсегда утеряна, и
нам остается лишь до-
гадываться об их содер-
жании.

Визит Толстого
в школу Челси

Отсутствие материала
по посещениям русски-
ми литераторами Лон-
дона не остановило
Виктора Лукаса (Victor
Lucas) от написания
большого труда в 1979
году под названием
"Толстой в Лондоне",
полном атмосферных
старых снимков. Одна-
ко в основном в книге
описываются жизнь в
Лондоне в XIX веке и
жизнь и работа Толсто-
го в общем, а конк-
ретных фактов о его
двухнедельном пребы-
вании в столице Англии
весной 1861 предостав-
лено мало. Однако в
ней содержится инфор-
мация о визите Толсто-
го в школу в Челси - ин-
тереснейшем восьмиу-
гольном здании. Как пи-
шет Лукас, "его дизайн
был создан по мотивам
одной купели во Фло-
ренции". В нем было
"восемь альковов, зак-
рытых занавесками, в
каждом из которых по-
мещался свой класс", и
обогревание от цент-
ральной печи. Здесь
Толстой разговаривал с
мальчиками из класса
"3B" и просил их напи-
сать о том, что они сде-
лали в тот день. Лукас
был в таком восторге,
когда эти бесхитрост-
ные сочинения снова
были найдены (на са-
мом деле, они содержа-
лись в архивах Ясной
Поляны и о них никто и
не забывал), что он их
воспроизвел на 15 стра-
ницах своей книги. Они
вряд ли представляют
из себя большую лите-
ратурную ценность, од-
нако что-то есть в идее,
что эти давно умершие
английские школьники
рассказывают Толстому
обыденные подробнос-
ти своей жизни.

Здание школы все
еще стоит на том же
месте и теперь являет-
ся частным домом, ок-
руженным забором (его
называют "Октагон").
Чтобы увидеть здание,
пройдите к Фулэм-роуд
от станции метро Фу-
лэм Бродвей (Fulham
Broadway), мимо стади-

она Абрамовича "Чел-
си", пока не увидите его
справа, перед неоготи-
ческой школьной капел-
лой. Другие места, свя-
занные с визитом Толс-
того в Лондон, найти
проще. Он слушал речь
П а л м е р с т о н а
(Palmerston) в Палате

общин и стал вре-
менным членом клуба
Athenaeum на улице
Пэл Мэл.

Мрачные впечатле-
ния Достоевского

Подробности визита
Федора Достоевского в
Лондон год спустя, в
1862, еще более ту-
манны, но неприятные
воспоминания об Анг-
лии определенно отра-
зились в его произве-
дениях; он описывает
поездку в "Зимних за-
метках о летних впечат-
лениях", сетуя на толпы
и торгашество Крис-
тального дворца, прос-
титуцию в районе Хей-
маркет и угрюмых пья-
ниц в районе Уайтчэпел.

Изображение Досто-
евским Хеймаркета но-
чью выразительно: он
видел "улицы, освещен-
ные пучками газа, о ко-
торых у нас не имеют
понятия" и "великолеп-
ные кофейни, разубран-
ные зеркалами и золо-
том, на каждом шагу",
но был потрясен поби-
тыми и запущенными
детьми и "бесстыдным
цинизмом". В нищем
Уайтчепеле было не луч-
ше, где угрюмая масса
бродила как "едино ста-
до", "занемевала окон-
чательно" и  "все это
поскорей торопилось

напиться до потери соз-
нания".

В недавно вышедшей
биографии Диккенса
Клэр Томалин (Claire
Tomalin) с энтузиазмом
публикует перевод
письма, который Досто-
евский якобы написал
в 1878 о том, как он
встречался с Диккен-
сом 16 лет тому назад.
Якобы Диккенс сказал
Достоевскому, что его
собственная раздвоен-
ная личность отражает-
ся в положительных и
отрицательных персона-
жах его романов. Тома-
лин отмечает, что это,
"должно быть, наиболее
глубокое высказывание
Диккенса о своей внут-
ренней жизни". Будучи

русистом, Янг лучше су-
дит об источниках и с
неохотой заключает, что
письмо не является под-
линным. Насчет же то-
го, что Достоевский де-
лал в Лондоне, она раз-
мышляет: "Возможно,
он действительно про-
вел большую часть вре-
мени в наименее бла-
гоприятных районах го-
рода. Это было бы на
него похоже".

Социальные навыки
Тургенева

Впечатления Ивана
Тургенева об Англии
были более жизнерадос-
тными ; у него было мно-
го особенных встреч. Ав-
тор "Отцов и детей" по-
сещал Лондон несколь-
ко раз за 30 лет, и встре-
чался со многими извес-
тными людьми. Он регу-
лярно посещал дом Тек-
керея в южном Кенсин-
гтоне, дом Карлайла на
Чейни-роу, позже дом
Джорджа Элиота около
Риджент-парка. В 1871
он встречался с худож-
ником-прерафаэлитом
Уилльямом Моррисом
(William Morris) в его до-
ме и с Фордом Мэдок-
сом Брауном (Ford
Madox Brown), а в 1879
ужинал с Генри Джейм-
сом (Henry James) в клу-
бе Reform. В течении
несколько лет он, судя

по всему, принял учас-
тие во многих куль-
турных мероприятиях -
от детского хора, испол-
нявшего песню "Zadok
the Priest" в соборе Св.
Павла до лекции о рус-
ском фольклоре в Коро-
левском институте на
улице Альбермейл.

Анархисты и
коммунисты

В русском литератур-
ном наследии есть и бо-
лее конструктивное
описание района Уайт-
чепел, чем отзыв Дос-
тоевского о "едином
стаде". В 1880-х князь-
анархист Петр Кропот-
кин составил первый
выпуск журнала "Свобо-

да" (Freedom), который
все еще можно купить
в издательском доме и
книжном магазине
Freedom на Эйнджел-
элли, которая отходит
от Уайтчапел Хай-стрит.
Газета описывает себя
как "наиболее старая
анархистская публика-
ция в Британии", а ма-
газин как "самый боль-
шой анархистский
книжный магазин Вели-
кобритании". Freedom
гордо связывает свое
основание с моментом,
когда "Петр Кропоткин,
наиболее известная фи-
гура международного
анархистского движе-
ния, был выпущен из
тюрьмы во Франции в
январе 1886" и группа
Шарлотты Уилсон
(Charlotte Wilson) приг-
ласила его приехать в
Великобританию, чтобы
присоединиться к ним.
Лицо Кропоткина, вмес-
те с Толстым, Баку-
ниным и другими изоб-
ражено на черной с се-
ребряным стенной рос-
писи перед книжным
магазином.

Памятные места
Поэт, философ и друг

Достоевского Владимир
Соловьев останавли-
вался на Рассел-стрит
в Блумсбери, где он
сразу влюбился в Бри-
танский музей. Позднее

он фигурировал в одним
из его философских сти-
хотворений; он провел
большую часть времени
за работой в библиоте-
ке музея, описав его в
письме как "лучший ин-
ститут в мире".

Другие литературные
здания, связанные с
потрясающей эпохой
радикализма, включают
в себя библиотеку инс-
титута Бишопсгейт
(Bishopsgate Institute),
где архивы издательс-
кого дома Freedom
Press хранятся вместе
с другими, относящими-
ся к истории социализ-
ма. Библиотека прово-
дит бесчисленные ве-
черние лекции, такие
как "История народа" 23
мая, в которой приотк-
рывается завеса над
полутайным миром
"памфлетистов, агитато-
ров, изгнаний, демонс-
траций и бунтов" и в ко-
торой рассказывается о
"местах, в которых соз-
ревали радикальные
идеи и планировались
революции".

Мемориальная библи-
отека Маркса в Клар-
кенвилле, где Ленин ре-
дактировал и печатал
"Искру" в 1902 и 1903,
точно является одним
из таких мест. Посети-
тели могут видеть каби-
нет Ленина, вместе с
плакатами, гончарными
изделиями и репродук-
цией красно-черных
шахмат Родченко.
Жизнь Ленина в Лондо-
не хорошо задокумен-
тирована. Есть несколь-
ко мест, которые с ним
ассоциируются. Напри-
мер, он жил на Перси-
Серкус около Кингс
Кросс, любил гулять в
районе Примроуз Хилл
и водил группу приехав-
ших к нему большеви-
ков на кладбище Хай-
гейт, чтобы посмотреть
на могилу Карла Марк-
са.

В Мемориальной биб-
лиотеке Маркса в Лон-
доне сохранилась фрес-
ка 1935 года. На ней ра-
бочий, по бокам кото-
рого стоят голубоглазый
Ленин, а также Маркс
с Энгельсом, разрыва-
ет цепи и сотрясает
весь мир.

Биг-Бен падает, капи-
талисты погребены под
руинами.

На лондонской фрес-
ке 1935 года Ленин по-
могает основоположни-
кам марксизма разру-
шить Биг-Бен.

С недавним запуском
издательского дома
Glagoslav в Лондоне
можно ожидать, что в
последующие несколь-
ко лет Лондон навестят
многие другие русские
писатели, так как это
новое независимое из-
дательство планирует
переводить и публико-
вать до 35 важных про-
изведений русских и
восточноевропейских
писателей, которые ра-
нее не были доступны
на английском языке.

Слепцов - приезжали в
Лондон специально для
того, чтобы повидаться
с ним. Читая этот спи-
сок, представляются
очень необычные вече-
ра, которые могли бы
проходить на вилле Гер-
цена, особняке в
итальянском стиле за
вокзалом Паддингтон.
Забавно (но не всегда
реалистично) представ-
лять себе, как эти из-
вестные люди дружес-
ки общались со своими
британскими современ-
никами: Диккенсом или
Дарвином, Троллопом
или Теннисоном. Запи-
си о некоторых таких
встречах действительно
остались в архивах: у
Льва Толстого было ре-
комендательное письмо
от Мэттью Арнольда
(Matthew Arnold), он так-
же был на литератур-
ном чтении Диккенса;
Иван Тургенев общался
с самыми разными
людьми, включая Тома-
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Политическая партия
"Ирыстон - Сарибардзи-
нады фазуат" ("Осетия -
площадь Свободы") поя-
вится в ближайшее вре-
мя в Южной Осетии, за-
явила во вторник РИА
Новости лидер югоосе-
тинской оппозиции Алла
Джиоева, которая наме-
рена возглавить партию.

"Название нашей пар-
тии связано, конечно, с
ноябрьскими события-
ми, когда мы на теат-
ральной площади Цхин-
вали отстаивали свою
свободу", - сказала
Джиоева.

Джиоева осенью 2011
года участвовала в
выборах президента как
оппозиционный канди-
дат и, согласно послед-
ним публиковавшимся
данным, одерживала
победу, однако Вер-
ховный суд признал ре-
зультаты голосования
недействительными из-
за допущенных наруше-
ний. Недовольство сто-
ронников Джиоевой, ко-
торые вышли в Цхинва-

Äæèîåâà ñîçäàåò ïîëèòè÷åñêóþ
ïàðòèþ "Îñåòèÿ - ïëîùàäü Ñâîáîäû"

ли на протестную ак-
цию, погасило соглаше-
ние, согласно которому
назначались новые вы-
боры, прежний прези-
дент Эдуард Кокойты
немедленно ушел в от-
ставку, а врио прези-
дента до выборов ста-
новился премьер Вадим
Бровцев.

Парламент назначил
повторные выборы на
25 марта 2012 года. Ник-
то из четырех кандида-
тов не набрал необхо-

димого для победы ко-
личества голосов, и
Центризбирком назна-
чил второй тур на 8 ап-
реля, в котором победу
одержал экс-глава КГБ
Южной Осетии Леонид
Тибилов. За него про-
голосовали 54,12% из-
бирателей.

По словам Джиоевой,
члены партии еще не
определились в своем
отношении к новому
президенту.

"В зависимости от то-

го, каковы будут его
первые шаги, мы ре-
шим, будем ли мы в оп-
позиции, или займем
центристскую позицию",
- подчеркнула она.

Уполномоченный по
правам человека при
президенте Южной
Осетии Давид Санако-
ев, проигравший во вто-
ром туре выборов гла-
вы республики, тоже
объявил о намерении
создать новую полити-
ческую партию.

"Мы создадим новую
политическую партию,
чтобы каждый голос мо-
их избирателей был ус-
лышан новым президен-
том", - сообщил Сана-
коев.

Проигравший канди-
дат, не дожидаясь подс-
чета всех голосов, позд-
равил своего соперника
- экс-главу КГБ Южной
Осетии Леонида Тибило-
ва - с победой на выбо-
рах. Тот, в свою очередь,
сообщил о намерении
пригласить Санакоева в
свою команду.

Çàïóñòèëè òåëåêàíàë
"Èíâà Ìåäèà ÒÂ"
Состоялась презентация начала
полномасштабного вещания первого
национального социального телеканала

Национальный социальный телеканал нужен не
только людям с ограниченными возможностями,
но и всем нам, гражданам страны. Об этом зая-
вил в комментарии ER.RU, первый заместитель
секретаря Президиума Генерального совета пар-
тии "Единая Россия" Сергей Железняк.

"К сожалению, у нас в обществе пока сущест-
вует проблема социализации инвалидов, отме-
тил Железняк. - Уверен, что интеграция людей с
ограниченными возможностями в жизнь общес-
тва важнейшее условие нашего цивилизованно-
го развития: особенные дети должны учиться
вместе с обычными, инвалиды должны иметь все
возможности для работы, развития, общения и
отдыха, реализуя себя и раскрывая свои таланты.
С помощью программ нового телеканала люди с
ограниченными возможностями смогут сформу-
лировать и донести до окружающих свои прио-
ритеты и предложить способы их решения".

Он подчеркнул, что государство целенаправ-
ленно поддерживает создание равных условий
жизни для всех граждан. Президент России Дмит-
рий Медведев, напомнил Железняк, одобрил соз-
дание телеканала на встрече с инвалидами 16
ноября 2011 года.

"Такие люди зачастую более заинтересованы
в социальной активности, чем кто-либо другой.
Поэтому государству достаточно просто помо-
гать процессам в сфере самоорганизации инва-
лидов. Пока одна из главных сложностей людей
с ограниченными возможностями - это комму-
никация. Эту проблему должен помочь решить
новый телеканал. Тем более, благодаря новым
технологиям, он будет обладать большей доступ-
ностью, "Инва Медиа ТВ" можно смотреть и в
интернете. Хочу пожелать замечательному кол-
лективу канала и особенно моему коллеге и то-
варищу Владимиру Крупенникову удачи, интерес-
ной творческой работы и поддержки со стороны
зрителей канала и всего нашего общества", - зак-
лючил Железняк.

Напомнил, что презентация начала полномас-
штабного вещания первого национального соци-
ального телеканала "Инва Медиа ТВ" состоялась
в субботу, 7 апреля, в Паралимпийском комите-
те Москвы. Телеканал ориентирован на инвали-
дов, членов их семей, в том числе родителей
детей-инвалидов, пожилых людей, специалистов
в области социальной поддержки и реабилита-
ции. Потенциальная аудитория телеканала на тер-
ритории России, стран Балтии и СНГ составляет
более 35 млн человек.

За выдающийся вклад
в области гуманитарной
деятельности ведущему
кардиохирургу России,
руководителю Научного
центра сердечно-сосу-
дистой хирургии имени
Бакулева Лео Бокерии
присуждена Межгосу-
дарственная премия
"Звёзды Содружества"
за 2011 год., сообщает
ИТАР-ТАСС.

Лауреатами премии в
этой номинации наз-
ваны также президент
Фонда Гейдара Алиева
Мехрибан Алиева и ми-
нистр культуры и спор-
та Киргизии Ибрагим
Джунусов.

Премия в области на-
уки и образования при-
суждена директору ка-
захстанского Института
литературы и искусства
имени Ауэзова Сеиту
Каскабасову.

В области литературы
и искусства премии

Â Äóáíå ó÷ðåæäåíà ïðåìèÿ çà
èííîâàöèè â îáëàñòè ôèçèêè

Премия имени Алексея Сисакяна за инноваци-
онные достижения в области физики учреждена
для ученых из стран СНГ в Объединенном инсти-
туте ядерных исследований (ОИЯИ) в подмос-
ковной Дубне. Ее размер составляет 500 тысяч
рублей, сообщается на сайте особой экономи-
ческой зоны "Дубна".

На международном форуме "Инновации. СНГ.
Будущее", который прошел в Дубне и Москве в
конце прошлой недели, объявлено об учрежде-
нии премии инноваций СНГ имени Алексея Сиса-
кяна, академика РАН, вице-директора, а затем и
директора Объединенного института ядерных ис-
следований, безвременно ушедшего из жизни два
года назад, говорится в сообщении.

"В мае ее инициаторы планируют разработать
порядок присуждения премии и сформировать
жюри из числа независимых экспертов из раз-
ных стран. Другое название премии - "Фантасти-
ческая реальность". Она может присуждаться как
за идею, так и за уже разработанную техноло-
гию и произведенный продукт", - отмечается в
материале.

Размер премии составляет 500 тысяч рублей.
Планируется, что первый лауреат премии инно-
ваций СНГ имени Алексея Сисакяна будет объяв-
лен осенью 2012 года, добавляется в сообщении.

Будучи членом наблюдательного совета осо-
бой экономической зоны (ОЭЗ) "Дубна", Алексей
Сисакян возглавлял созданный при нем научно-
технический совет по ядерно-физическим и на-
нотехнологиям. Благодаря ему получили путевку
в жизнь многие инновационные проекты компа-
ний - резидентов ОЭЗ, сообщается на сайте.

Страницу подготовил
Влади Владков

Музей имени Иосифа
Сталина, располо-
женный на родине со-
ветского диктатора - в
грузинском городе Гори,
будет преобразован в
музей памяти жертв
сталинских репрессий.
Об этом, как сообщает
"Новости-Грузия" заяви-
ли в республиканском
Министерстве культуры
и охраны памятников.

"При поддержке ми-
нистерства культуры,
потомков жертв сталин-
ских репрессий и ис-
следователей Советско-
го тоталитаризма, му-
зей имени Сталина бу-
дет преобразован в му-
зей сталинизма, ко-
торый наиболее полно
и объективно расскажет
посетителям о всех
важных событиях пери-
ода сталинизма", - ци-

"Çâ¸çäû Ñîäðóæåñòâà" âðó÷àò â Ìîñêâå

удостоены поэт и об-
щественный деятель Ар-
мении Размик Давоян,
художественный руко-
водитель белорусского
ансамбля "Сябры" Ана-
толий Ярмоленко, а так-
же таджикский актер и
режиссер Мухаммад-
Али Махмадов.

Премия "Звёзды Сод-
ружества" учреждена в
2009 году Советом по гу-
манитарному сотрудни-
честву государств -
участников СНГ (СГС) и

МФГС. Она присужда-
ется ежегодно за круп-
ный вклад и достижения
в области науки и об-
разования, культуры и
искусства, гуманитар-
ной деятельности, ко-
торые соответствуют
уровню мировых дости-
жений и способствуют
гуманитарному сотруд-
ничеству стран Содру-
жества. Премия состо-
ит из почетного знака
лауреата, диплома и де-
нежного вознагражде-

ния в размере двух мил-
лионов рублей каждая.

Торжественная цере-
мония вручения премии
за 2011 год состоится 13
апреля в Доме Пашко-
ва Российской государ-
ственной библиотеки. В
ней примут участие ла-
уреаты прошлых лет,
представители научной
и творческой интелли-
генции, министерств и
ведомств из стран Сод-
ружества, дипломати-
ческий корпус.

Лео Бокерия Мехрибан Алиева Ибрагим Джунусов

Ìóçåé Ñòàëèíà ïðåâðàòÿò â ìóçåé ïàìÿòè åãî æåðòâ
тирует издание сообще-
ние министерства.

Государственный му-
зей имени Сталина был
основан в 1937 году,
еще при жизни советс-
кого лидера, по иници-
ативе Лаврентия Берия,
который в тот период
занимал пост первого
секретаря ЦК Компар-
тии Грузинской ССР. В
настоящее время в нем
хранится более 47 ты-
сяч экспонатов. В му-
зейный комплекс вхо-
дят мемориальный дом,
где родился Сталин,
здание для экспозиций,
личный вагон Сталина,
в котором он приезжал
на встречи с союзника-
ми в Тегеран, Ялту и
Потсдам. В музее хра-
нятся также и личные
вещи диктатора.

Ранее сообщалось,

что еще в 2010 году в
Грузии было демонтиро-
вано множество памят-
ников Сталину. В число
демонтированных попа-
ла и скульптура, уста-
новленная в Гори: ее уб-
рали с центральной
площади и перенесли
на территорию распо-

ложенного музея. Вмес-
те с тем в Тбилиси был
открыт Музей советской
оккупации, посвя-
щенный пребыванию
республики в составе
СССР, жертвам репрес-
сий и антисоветским
движениям, существо-
вавшим в Грузии.



13-19 април 2012

10. ОБЩЕСТВО

ПОДГОТОВКА К ПАСХЕ ИДЕТ ПОЛНЫМ ХОДОМ

НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

- У вас есть дор блю?
- А что это?
- Это сыр с синей пле-

сенью.
- Сыра нет. Есть со-

сиски дор блю и селедка
дор блю...

ФЛОРА

Гигантские шары, сделанные из крашеных яиц были представлены на выставке Арт Москва, которая проходит каж-
дую весну с 1996 года. Международная художественная ярмарка Арт Москва приглашает к себе участников и посети-
телей со всего мира, так что там можно увидеть не только крашеные яйца.

Ученые РФ выбрали приоритеты:
Луна, Марс и Апофис будут первыми.
Российские специалисты в сфере ис-

следований Солнеч-
ной системы сфор-
мулировали планы
работы на следую-
щее десятилетия: в
первую очередь они
планируют заняться
Луной и Марсом, а
также астероидом

Апофис, а затем изучением одного из
спутников Юпитера, изучение Венеры
и Меркурия отодвинуто на середину и
конец следующего десятилетия. Об
этом говорится в проекте программы
исследований Солнечной системы до
2025 года, подготовленном учеными
РАН, который есть в распоряжении РИА
Новости.

Беларусь и Россия договорились в
ближайшее время
проработать ряд
дополнительных
соглашений к дейс-
твующему с 1997 г.
соглашению о воз-
душном сообщении.

Москва предлагала отменить ограни-
чения и ввести "открытое небо", а
Минск настаивал на равном количест-
ве рейсов. "Как партнеры, мы можем
связать страны ЕС и ЕЭП и быть по-
лезны друг другу", сказал вице-премьер
Беларуси А.Калинин.

Российский чемпион мира по бок-
су в весе до 72,6
килограмма по
версии WBO
(Всемирная бок-
серская органи-
зация) Дмитрий
Пирог сыграет
главную роль в

фильме "Выход". Съемки фильма нач-
нутся в Москве летом 2012 года.

Трехмерная версия
"Титаника" (Titanic), до
появления "Аватара" счи-
тавшегося самым кас-
совым фильмом всех вре-
мен и народов, оправда-
ла ожидания продюсеров
уже за первые выходные
проката, собрав по все-
му миру более 35 милли-
онов долларов. Конверта-
ция картины продолжа-
лась год и обошлась в 18
миллионов долларов. Ее
режиссер Джеймс Кэме-
рон, знаток и ценитель
новых технологий, приз-
нался, что задумал такой
эксперимент еще в 2005
году, однако тогда сущес-
твовало лишь несколько
десятков цифровых экра-
нов, и операция оказа-
лась бы бессмысленной.

Примерно треть элит-
ной алкогольной про-
дукции ,
продаю-
щейся на
российс-
ком рын-
ке, пред-
ставляет
с о б о й
контрафактную продук-
цию, пишет РБК daily.
"Подделывают, естествен-
но, самые ходовые то-
вары, поэтому, чтобы на
100% обезопасить себя от
приобретения подделки,
надо брать эксклюзив. Ес-
ли же вы предпочитаете
алкогольную "попсу" -
Chivas Regal, Johnnie
Walker, White Horse и т.д.,
- то гарантией станет при-
обретение подобной про-
дукции в больших тор-
говых сетях", - пояснил
эксперт рынка крепкого
алкоголя.

В Москве задержали
афериста, "продававше-
го" госдолжности. По дан-
ным следствия, мужчина
предложил предпринима-
телю назначение на дол-
жность заместителя на-
чальника Тендерного ко-
митета (Департамент го-
рода Москвы по конку-
рентной политике). За
свои услуги мужчина зап-
росил 1,2 миллиона руб-
лей, однако на самом де-
ле никакого отношения к
структуре не имел и нуж-
ными связями не обла-
дал. В отношении муж-
чины возбуждено уголов-
ное дело по статье "мо-
шенничество", санкция
которой предусматривает
до десяти лет лишения
свободы.

10-летняя москвичка
Анастасия Родимина ста-
ла самым молодым облада-
телем патента на собс-
твенное изобретение. Де-
вочка изобрела новый спо-
соб печатной графики.

Ее изобретение было ос-
новано на всем известной
монотипии, или "кляксог-
рафии", когда на бумагу
или другую поверхность
наносится краска и полу-
чается отпечаток сложной
структуры. С этим спосо-
бом Настю познакомил ее
дедушка. Позже девочка

Улицу Миллионную в цен-
тре города облюбовали
инвесторы, которых ма-
нят чердаки.

На этой небольшой ули-
це, расположенной между
Летним садом, Марсовым
полем и Дворцовой пло-
щадью, и сегодня живут
люди. Правда, жизнью в
полном смысле слова это
назвать нельзя. То, что про-
исходит с обитателями поч-
ти всех 39 домов по Мил-
лионной улице, это, ско-
рее, длительная осада.
Захватчики - так называ-
емые инвесторы, часто
иностранные.

Поскольку на Миллион-
ной, входящей в охранную
зону, где работали Кварен-
ги и Трезини, новое стро-
ительство невозможно
(пока еще!), уплотнитель-
ная застройка идет свер-
ху, - с крыш и чердаков. А

Размер трудовых пенсий по
старости в среднем достиг-
нет 12 тысяч рублей, соци-
альных - 7,2.

До 2014 года пенсии повы-
сятся на 30 проц. Об этом
сообщил на встрече с пре-
мьер- министром РФ Влади-
миром Путиным глава Пен-
сионного фонда России
(ПФР) Антон Дроздов. "В це-
лом я хотел бы сказать, что,
исходя из трехлетнего бю-
джета, до 2014 года у нас
предстоит еще повысить пен-
сии на 30 проц, а социаль-
ные - почти на 40 проц, - за-
метил он. - И они достигнут,
если говорить о трудовых
пенсиях по старости, 12 тыс
рублей в среднем, а соци-
альные - 7,2". "При этом я хо-
тел бы сказать, что средст-

Äåñÿòèëåòíÿÿ çàïàòåíòîâàëà
íîâûé ñïîñîá ïå÷àòíîé ãðàôèêè
доработала монотипию с
помощью накладывания
аппликации, на которую
затем воздействовал сол-
нечный свет.

Открытие было сделано
случайно, когда девочка
забыла свою монотипию
с наложенным на нее ку-
сочком бумаги на окне.
Через несколько дней
краски выгорели, а тот
участок, который оставал-
ся спрятанным под кусоч-
ком бумаги, остался яр-
ким и контрастным. Тогда
Настя с дедушкой реши-
ли оформить заявку на
изобретение в Роспатен-
те. Дедушка выступал со-
автором этого изобрете-
ния, он же взял на себя
все хлопоты по оформле-
нию заявки. Экспертиза
изобретения длилась

больше года.
Изобретение Насти уже

привлекло внимание од-
ного известного реклам-
ного агентства, а также
клиники нервных болез-
ней. Врачи предлагают ис-
пользовать Настину тех-
нику как один из спосо-
бов арт-терапии. Сама же
девочка говорит, что хо-
чет использовать свое
изобретение для создания
игры, которая будет спо-
собствовать развитию
детской фантазии.

До того, как Настино
изобретение было офици-
ально зарегистрировано,
самым юным изобретате-
лем считался 11-летний
Владислав Корень из Ан-
гарска, запатентовавший
в 2011 году игрушечную
автостраду нового типа.

Áûëà êðûøà - ñòàëà ìàíñàðäà

Весна пришла!

чердаки здесь - по тыся-
че, по полторы тысячи мет-
ров, которые так приятно
кратно умножить, добавив
два-три этажа. Ну и что с
того, что это технические
помещения, где проходят
коммуникации, обеспечи-
вающие жизнедеятель-

ность дома. Инвесторам
здесь не жить, их задача
- поскорее продать драго-
ценные метры надстро-
енных помещений. Так,
буквально из воздуха над
историческим Петербур-
гом делаются очень при-
личные деньги.

Äî 2014 ãîäà ïåíñèè ïîâûñÿòñÿ íà 30 ïðîöåíòîâ

ва в бюджет заложены, бю-
джет сбалансирован и стра-
ховые взносы мы собираем
в полном объеме", - сказал
Дроздов. По его словам, с
1 августа ПФР проводит пе-
рерасчет пенсий для 12 млн
работающих пенсионеров, и
с 1 июля начинает назначе-

ние и выпла-
ту накопи-
тельной части
по новому за-
кону. "На на-
копительную
часть пенсии
будут иметь
право поряд-
ка 4 млн на-
ших граждан,
- пояснил
Дроздов. - То
есть, кто пе-

ревел свои деньги в НПФ
(негосударственный пенси-
онный фонд), должны напи-
сать заявления в НПФ, а те,
кто остался в Пенсионном
фонде, должны будут после
1 июля прийти в Пенсионный
фонд, написать заявление, и
в течение короткого време-

ни им будут выплачены эти
средства". "Причем если наз-
наченная накопительная пен-
сия меньше 5 проц общей
пенсии, то эти средства
выплачиваются единовремен-
но", - добавил он. "Если го-
ворить о страховых взносах,
то по итогам 2011 года мы пе-
ревыполнили план почти на
3 проц, и предварительные
итоги первого квартала гово-
рят о том, что мы почти на 5
проц идем с опережением
графика и на 7 проц по срав-
нению с прошлым годом, - от-
метил глава ПФР. - Таким об-
разом, по текущему году у
нас есть полная уверенность,
что мы выполним план, все
пенсии будут выплачивать
без сбоев и в полном объе-
ме".
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11. ДЕНЬГИ

Аналитики прогнозируют Медведе-
ву недолгий срок премьерства, его
место они предрекают экс-минист-
ру финансов Алексею Кудрину.

Роберт Прокоп, менеджер лондон-
ского инвестиционного фонда
Charlemagne Capital в своем интер-
вью экономическому каналу
Bloomberg заявил, что "Большинст-
во людей уверено в том, что Медве-
дев недолго будет выполнять роль
премьера. Многим он кажется, фи-
гурой покалеченной, лишенной вся-
кого доверия".

Другие аналитики считают, что
главная причина при которой может
быть нанесен серьезный вред рос-
сийской экономике при новом пра-
вительстве - это падение цен на
нефть. По их словам, в 2013 г. рос-
сийская нефть марки Urals, которая
в данный момент торгуется на уров-
не $120 может упасть до  $100.

"Начиная с середины года будущее
правительство обязательно столкнет-
ся с серьезными трудностями", - ут-
верждает главный аналитик по стра-
тегии инвестиционной компании
"Тройка-диалог" Крис Уифер.

По прогнозам экономистов уже в
мае Медведеву придется решать
вопросы с огромным дефицитом бю-
джета, связанным с предвыборны-
ми обещаниями Путина. По предва-
рительным расчетам, они обойдут-

Ñïåöèàëèñòû: Êóäðèí çàìåíèò Ìåäâåäåâà

ся российской казне в $160 млрд..
Эти возможные неудачи могут пос-
лужить поводом для возвращения
Алексея Кудрина, который руково-
дил Минфином 11 лет. За это время
он опустил госдолг России ниже 10%
ВВП.

Аналитик из Citibank говорит, что
если Кудрин вернется в качестве
премьер-министра, то он будет
эффективным управленцем.

Главный экономист "Ренессанс Ка-
питала" Чарльз Робертсон заявил:
"Самое важное то, что мы прекрас-

но осведомлены о спо-
собности Кудрина конт-
ролировать финансовые
ресурсы".

Глава Фонда эффек-
тивной политики Глеб
Павловский уверен, что
если Кудрин действи-
тельно вернется, он бу-
дет настаивать на отка-
зе от предвыборных обе-
щаний Путина и "не сог-
ласится стать "касси-
ром", раздающим день-
ги на популистские це-
ли". "У Медведева тако-
го влияния нет, он оста-
нется на посту премье-
ра максимум год", - го-
ворит Павловский.

Напомним, что Кудрин
был отправлен в отставку в конце
прошлого года, тогда экс-министр
публично заявил, что в правительс-
тве Медведева себя не видит. Пово-
дом для такого заявления стало не-
согласие Кудрина с позицией Мед-
ведева об увеличении расходов на
оборону страны.

После президентских выборов Вла-
димир Путин заявил, что его пред-
выборные обещания обойдутся стра-
не в 1 триллион руб. или в 1,5% ВВП,
агентство Fitch называет другую циф-
ру в 7% ВВП.

Компании, контролирующие терми-
налы московского аэропорта "Шере-
метьево", завершили объединение,
говорится в официальном пресс-ре-
лизе аэропорта.

ОАО "Международный аэропорт
'Шереметьево" (МАШ), которому при-
надлежат терминалы C, E, F, B, при-
соединило к себе компанию "Терми-
нал", контролирующую терминал D.
Как отмечается в сообщении аэро-
порта, деятельность фирмы "Терми-
нал" как самостоятельного юрлица
прекращена, и все его права и обя-
зательства перешли к МАШ.

По итогам реорганизации сложи-
лась следующая структура акционе-
ров МАШ: в собственности государ-

Îáúåäèíåíèå â "Øåðåìåòüåâî"
ства оказалось 83,04% от уставного
капитала, "Аэрофлота" - 8,96%, гос-
корпорации Внешэкономбанк - 4,24%
и госбанка ВТБ - 3,76%. До объеди-
нения МАШ полностью принадлежа-
ло Росимуществу, а акциями компа-
нии "Терминал" владели "Аэрофлот"
(около 53 процентов), ВЭБ (около
22 процентов) и ВТБ (25 процентов)

Объединение МАШ и "Терминала"
было одобрено Росимуществом в де-
кабре 2011 г. Слияние компаний про-
водится для последующего объеди-
нения "Шереметьево" с "Внуково", о
котором российские власти впер-
вые заявили в марте прошлого года.

После объединения аэропортов
правительство планирует рассмот-

реть возможность создания единой
компании, которая могла бы управ-
лять всем московским авиаузлом.
Для этого нужно будет получить кон-
троль над крупнейшим в России аэ-
ропортом - "Домодедово", которым
владеют частные инвесторы.

На место табельного пистолета
Макарова МВД РФ пришла замена.
Новым оружием для полицейских те-
перь станут травматические пис-

В прошлом году в результате не-
целевого использования денежных
средств на территории Северо-Кав-
казского федерального округа в 2011,
размер ущерба составил 2,4 млрд руб.
В бюджет удалось вернуть только
69 млн руб.

Артем Мельников, начальник уп-
равления Генпрокуратуры в СКФО
заявил, что в 2011 г. сумма ущерба
была значительно выше, чем в пре-
дыдущие годы. Он напомнил, что в
прошлом году из федерального бю-
джета в регион вложили 270 млрд
руб..Представитель надзорного ве-

Ïèñòîëåò "Îñà" çàìåíÿò ïîëèöåéñêèì ÒÒ
толеты ПБ-4СП, которые прослави-
лись как "Оса". В первую очередь их
выдадут участковым, и транспорт-
ной полиции.

Травматическое оружие поступит
на вооружение подразделений, сот-
рудники которых работают в усло-
виях с большим уровнем опаснос-
ти, однако они не смогут использо-
вать свое табельное оружие в усло-
виях массового скопления людей.
Для полицейских, МВД планирует за-
купить сразу 3,8 тыс травматических
пистолетов. Подобные объемы, для
сравнения, выпускают кода осущес-
твляют тиражирование dvd дисков на
крупной производственной мощнос-
ти за 1 смену тиражирования.

О планах перехода на травмати-
ческое оружие руководством МВД

было заявлено еще в 2009 г. Речь
идет об участковых, сотрудниках
транспортной полиции, УВД на мет-
рополитене, а также сотрудниках
подразделений патрульно-постовой
службы. Немного ранее, в 2007 г.,
стало известно о том, что МВД пла-
нирует полный переход на травма-
тическое оружие. Однако ранее так-
же предполагалось, что оно не смо-
жет быть использовано в местах
массового скопления людей. Данная
информация известна из "Интерфак-
са" о чем сообщал Михаил Суходоль-
ский, экс-заместитель министра
внутренних дел РФ. Но, в то время
данное сообщение подтверждено не
было. Полностью отказаться от та-
бельного огнестрельного оружия ник-
то не намерен.

Êîððóïöèÿ íà Ñåâåðíîì Êàâêàçå
домства подчеркнул, что коррумпи-
рованность чиновников связана  с
покровительством правоохрани-
тельных органов. Из-за этого эти
преступления не удается предотвра-
тить.

На совещании руководителей пра-
воохранительных органов, которое
проходило 27 марта, заместитель
генпрокурора Иван Сыдорук выра-
зил беспокойство, тем, что более
90% приговоров, которые назначены
расхитителям бюджетных средств,
не связаны с лишением свободы.

Счетная палата опубликовала дан-

ные, в которых сообщается, что сум-
ма нарушений в бюджете за 2010 г.
для Северного Кавказа составила
18 млрд руб.

Áåðåçîâñêîìó äàëè
13 ëåò çàî÷íî

 Симоновский
суд Москвы
удовлетворил
иск правитель-
ства Самарс-
кой области о
взыскании поч-
ти 1 млрд руб-
лей с бизнесме-
на Бориса Бе-
резовского и
его бывшего партнера Юлия Ду-
бова в счет погашения имущест-
венного ущерба. Об этом журна-
листам сообщил представитель
области в суде Сергей Попов.

"Суд удовлетворил иск в полном
объеме - взыскать более 997 млн
рублей на двоих с Березовского
и Дубова", - сказал адвокат. Речь
идет об имущественном ущербе в
период, когда Березовский возг-
лавлял ЛогоВАЗ.

По версии следствия, Березов-
ский использовал свои личные от-
ношения с руководством АВТОВА-
За и организовал в 1994 г. подго-
товку и заключение договора, сог-
ласно которому АВТОВАЗ должен
был произвести поставку ЛогоВА-
Зу 20 тыс легковых автомобилей.
Вопреки условиям договора, мо-
шенники не стали ничего платить
АВТОВАЗу за поставленные 5 тыс
560 автомобилей, а распорядились
полученными от продажи машин
60 млрд неденоминированных руб-
лей по своему усмотрению.

Суд заочно приговорил Березов-
ского к 13 годам лишения сво-
боды, а Дубова - к 9 годам лише-
ния свободы в исправительной ко-
лонии общего режима.

Êàê Îíèùåíêî
óãîùàëè íà Óêðàèíå

 Депутат Верховной Рады Укра-
ины Олег Ляшко сорвал пресс-кон-
ференцию главы Роспотребнадзо-
ра в Киеве: он ворвался в зал,
размахивая сыром и колбасой, и
предложил Онищенко тут же на
месте убедиться в их высоком ка-
честве. Глава Роспотребнадзора
России в ходе визита в Украину
посетил несколько местных пред-
приятий по производству сыра.
Пресс-конференция Геннадия Они-
щенко в Киеве была последним
мероприятием этого визита.

Так называемая "сырная проб-
лема" возникла в начале 2012 го-
да: российские власти запретили
ввоз продукции нескольких укра-
инских предприятий. По данным
Роспотребнадзора, причина - в на-
рушениях технологии производс-
тва сыров.

Оппоненты Геннадия Онищенко
напоминают, что его санитарная
активность имеет странное свойс-
тво совпадать с "линией партии":
когда у России возникают поли-
тические проблемы с соседними
государствами (Украина, Белорус-
сия, Грузия и так далее), та или
иная продукция местных произво-
дителей внезапно оказывается не-
качественной.

Пресс-конференцию Геннадия
Онищенко сорвал депутат украин-
ской Верховной рады Олег Ляш-
ко. Он принес с собой сыр и дру-
гие продукты местного производ-
ства и предложил Онищенко пря-
мо на месте убедиться в их высо-
ком качестве.
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12. БУДНИ

Первым заместите-
лем председателя Цен-
тарального Банка Рос-
сии Гергием Лунтовским
были даны некоторые
разъяснения согласно
запланированных дейст-
вий банка в 2012 г.  воп-
росах монетарной поли-
тики.

В второй половине
прошлого года ЦБ
выпустил 10 рублевые
купюры, хотя банк уже
более двух лет не выпус-
кал банкноты такого но-
минала. Сделано это
было для того, чтоб на-
сытить рынок мелкими
купюрами для упроще-
ния расчетов, так как в
монеты не успевали че-
каниться для того, чтоб

В России создан Со-
вет по продвижению на-
циональной культуры
России за рубежом. Его
возглавил руководитель
Россотрудничества
Константин Косачёв.

- Миссия совета - ут-
верждение за рубежом
объективного представ-
ления о современной
России. Он должен
обеспечить и расши-
рить доступ за рубежом
к традициям многона-
циональной российс-
кой культуры и её дос-

Ñîâåò ïî ïðîäâèæåíèþ ÐÔ êóëüòóðû
тижениям, содейство-
вать формированию по-
зитивного восприятия
образа России в миро-
вом сообществе через
систему культурных
ценностей и ориенти-
ров, - рассказал Ко-
сачёв.

Руководитель Россот-
рудничества отметил,
что новый орган создан
в целях обеспечения
эффективного взаимо-
действия с заинтересо-
ванными органами го-
сударственной власти,

творческими объедине-
ниями, учреждениями
культуры по вопросам
планирования, органи-
зации и проведения
культурных акций за ру-
бежом. Он подчеркнул,
что для реализации за-
дач организации су-
ществует уникальная
инфраструктура из Рос-
сийских центров науки
и культуры, располо-
женных в 74 странах
мира, а к 2020 г. РЦНК
будут уже в 100 госу-
дарствах.

Ïðîùàé, ðóáëåâêà
полноценно удовлетво-
рить запросы рынка.

На недостаток мелких
купюр начали сигнализи-
ровать банки, на что ЦБ
и отреагировал. Ранее
мы писали также о том,
что низкопроцентный
займ банк будет выда-
вать на развитие сельс-
кохозяйственной отрас-
ли и на некоторые сфе-
ры машиностроения.

Как заявил Лунтовс-
кий - это было времен-
ная, единоразовая
вынужденная мера, в
дальнейшем Центробан-
ком не планируеться
выпуск партий 10-руб-
левых купюр. Он сказал,
что не стоит паниковать
о выводе купюр этого

номинала из обраще-
ния, ведь когда-то такие
же вопросы задавались
и разговоры велись по
поводу 5-рублевых ку-
пюр. А сейчас о них ни-
то и не вспоминает, так
будет и с 10-рублевыми,
заверяет чиновник.

Что же до возможно-
го ввода купюр досто-
инством 10 000 рублей

в 2012-13 годах - так это
очень маловероятный
вариант развития собы-
тий. Рынок пока не го-
тов к вводу таких купюр.
Возможно подобное
повышение состоится
при повышении средне-
го уровня зарплат хотя
бы до 20 000 руб., до то-
го момента как эти ку-
пюр будут ходимыми.

Прохор Шаляпин и его не-
веста, 25-летняя Аделина
Шарипова, готовятся
стать родителями.

Только певица и модель
Аделина решила не риско-
вать фигурой и карьерой, и
пара намерена нанять для
вынашивания своего малы-
ша суррогатную маму. Этот
вариант они обсуждали нес-
колько месяцев с родными
и близкими. Ходили даже
слухи, что их ребенка уже
носит сводная сестра Про-
хора София Тайх, но, как
оказалось, беременность
девушки не имеет к ним от-
ношения.

Сейчас будущие родители
активно ищут сурмаму, от-
бор кандидаток проводится
в Центре планирования се-
мьи.

- Мы очень серьезно по-
дошли к этому вопросу,
встретились уже с несколь-
кими потенциальными мате-

Власти Москвы
выделили 100 млн
рублей на проведение
праздника хорового
пения. Он состоится
на Красной площади
15 сентября 2012 года.
На организацию и проведение праздника из
столичного бюджета выделено 100 миллионов
рублей. Как ранее сообщил руководитель сто-
личного департамента культуры Сергей Кап-
ков, подготовка к этому мероприятию уже на-
чалась. По его словам, на нем выступят юные
таланты, а после 18:00 пройдет большой гала-
концерт с участием хоровых и эстрадных пев-
цов, в программе гала-концерта планируется
исполнение около 30 песен.

Решение о возможности реконструкции 64
столичных кинотеатров на днях утверждено

московским правительством. Вопрос о техни-
ко-экономических показателях возможной зас-
тройки земельных участков, на которых нахо-
дятся кинотеатры, рассматривался на заседа-
нии градостроительно-земельной комиссии,
созданной по инициативе мэра Москвы Сер-
гея Собянина. Еще 15 кинотеатров решили уве-
личить, расширив виды использования зе-
мельных участков и добавив к ним новые фун-
кции. В частности, уточнил сотрудник пресс-
службы Москомстройинвеста, после реконст-
рукции в кинотеатрах появятся площади, пред-
назначенные под спортивно-рекреационные,
культурно-просветительские или лечебно-оздо-
ровительные цели.

Депутат Госдумы предложил повысить опе-
ративность реагирова-
ния столичных поли-
цейских не на законо-
дательном уровне, а на
технологическом. А
попросту пересадить
полицию с машин на
скутеры. По мнению
чиновника, это обеспечит более оперативное
прибытие сотрудников полиции на место вызо-
ва. Предложение поступило в ходе заседания
столичного парламента во время отчета на-
чальника столичного управления МВД России
Владимира Колокольцева. Впрочем, так как
речь идет обо всей полиции, а не только о
ДПС, тут же посыпались возражения. "А куда
тогда девать задержанного?", - резонно спро-
сил Колокольцев. "Наверное, тогда в коляску",
- ответил депутат. Впрочем, мотоциклы с ко-
ляской мало того, что почти не выпускаются,
так еще и теряют все преимущества двухко-
лесного транспорта. Коляска даже без задер-
жанного мешает пробираться по пробкам, и
представителям службы охраны правопоряд-
ка все равно придется стоять в пробках, как и
остальным участникам дорожного движения.

Во Внуково полюбовались на Dreamliner.

Администрация пре-
зидента России обра-
тила внимание на неза-
конное строительство
коттеджей на Боро-
динском поле. Место
сражений Отечествен-
ной войны 1812 года яв-
ляется музеем-заповед-
ником.

Через полгода там
должны пройти торжес-
твенные мероприятия,
посвященные юбилею
победы. Руководитель
администрации прези-
дента РФ Сергей Ива-
нов потребовал срочно
решить проблему с не-
законным строительст-
вом на Бородинском
поле. Об этом сообща-

Íà Áîðîäèíñêîì ïîëå íåçàêîííî ñòðîÿò êîòòåäæè

ет РИА "Новости". Ива-
нов отметил, что "до
празднования 200-летия
победы в Отечествен-
ной войне 1812 года ос-

талось совсем мало
времени". В первую оче-
редь следует уделить
внимание подготовке
мероприятий на Боро-

динском поле, сказал
Иванов.

"До сих пор у нас есть
немалые сложности с
восстановлением исто-
рического облика цент-
ра Бородинского поля.
Речь идет о сносе пос-
троек и переселении
граждан поселка "Боро-
динский музей", рекуль-
тивации земель и музе-
ефикации этого священ-
ного места", - цитирует
главу администрации
президента информа-
гентство. Иванов при
этом отметил, что по-
пытки индивидуального
строительства на Боро-
динском поле все еще
продолжаются.

Ïåâåö Øàëÿïèí çàïëàòèò ìèëëèîí çà ðåáåíêà
рями. На одной из них мы с
Прохором уже хотели оста-
новиться, но она, еще не
пройдя всех необходимых
медицинских специалистов,
начала нас шантажировать
и вымогать деньги. Поэтому,
пока мы продолжаем поиск.
Для нас очень важно здо-
ровье женщины, в том чис-
ле и психическое, - расска-
зала Аделина.

Женщине, которая выно-
сит их ребенка, пара обе-
щает миллион рублей, а так-
же оплату всех необходимых
процедур, консультаций вра-
ча, лекарств и витаминов.
Информация об этом есть на
официальном сайте Прохо-
ра Шаляпина.

Стоит заметить, что мил-
лион - не такая уж большая
сумма за подобную услугу.
По крайней мере, в крупных
городах цены на суррогат-
ную маму от этой цифры
только начинаются.

Новейший Boeing-787 Dreamliner в рамках ми-
рового тура прилетел в Россию из Баку и при-
землился в московском Внуково. Это пятый
этап мирового тура Boeing-787 Dreamliner, в
рамках которого самолет совершает посадки
в пяти городах Южной Америки, Центральной
Азии, России и Европы. В графике тура запла-
нированы остановки в Турции и Испании. До
этого лайнер успел побывать в Чили, Ирлан-
дии и Азербайджане, отмечает ИТАР-ТАСС.
Boeing-787 Dreamliner - дальнемагистральный
самолет, рассчитанный на перевозку 210-330
пассажиров на расстояние до 15 тысяч 750
километров. Стартовые коммерческие рейсы
Boeing-787 Dreamliner состоялись всего нес-
колько месяцев назад. С конца апреля само-
лет будет совершать перелеты из московско-
го Домодедово в Токио. "Аэрофлот" подписал
соглашение с Boeing о приобретении 22 само-
летов.
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К началу ХХ века, наряду с высо-
коразвитой индустрией в эконо-
мике страны большой удельный
вес принадлежал раннекапиталис-
тическим и полуфеодальным фор-
мам хозяйства - от мануфактур-
ного до патриархально-натураль-
ного. Русская деревня продолжа-
ла быть сосредоточением пережит-
ков феодальной эпохи. Важнейши-
ми из них были крупные поме-
щичьи землевладения, широко
практиковались отработки, явля-
ющие собой прямой пережиток
барщины. Крестьянское малозе-
мелье и община с ее переделами
тормозили модернизацию крес-
тьянского хозяйства. Причины бед-
ственного положения России Сто-
лыпин объяснял именно застоем
сельского хозяйства из-за общин-
ного землепользования и поэтому
возлагал серьезные надежды на
реализацию аграрной реформы,
расположенной в самом центре
программы своих преобразований.

С поражением в войне с Япо-
нией начала нарастать революци-
онная ситуация в стране (1905-
1907). России требовались как по-
литические, так и экономические
реформы, которые смогли бы ук-
репить и оздоровить страну. Во
главе этих реформ должен был
встать умный и честный человек,
для которого очень важна была
судьба России. Им стал назна-
ченный в апреле 1906 г. минист-
ром внутренних дел Петр Аркадье-
вич Столыпин, на плечи которого
легла и борьба с многочисленны-
ми революционными группировка-
ми.

Сам Столыпин, и его оппоненты
подчеркивали как главную задачу
реформы - земельный вопрос: соз-
дать богатое крестьянство, проник-
нутое идеей собственности и по-
тому не нуждающееся в револю-
ции, выступающее как опора пра-
вительству. Согласно идеи Столы-
пина, модернизация страны тре-
бовала нескольких условий: пер-
вое - сделать крестьян полновлас-
тными собственниками, чтобы
"крепкие и сильные", освободив-
шись от опеки общины, могли
обойти "убогих и пьяных". И вто-
рое - добиться усиленного роста
промышленности, подкрепленного
развитием внутреннего рынка. Де-
лать упор не на общину, а на еди-
ноличного собственника. Таким об-
разом, Столыпин придерживался
чисто экономических принципов
реформирования экономики, хотя
и полагал, что невежественных
крестьян для их же пользы следу-
ет всячески подталкивать к выхо-
ду из общины, в том числе иногда
и административными методами.

"Каждый домохозяин, владею-
щий надельной землею на общин-
ном праве, может во всякое вре-
мя требовать укрепления за со-
бой в личную собственность при-
читающейся ему части из означен-
ной земли", определял принятый
указ, который стал именоваться за-
коном 14 июня 1910 года. Более
того, закон разрешил крестьяни-
ну оставить за собой излишки, ес-
ли он за них заплатит общине по
более низкой выкупной цене 1861
г. Выход из общины рассматри-
вал сельский сход и по требова-
нию выделившихся община была
обязана выделить им взамен че-
резполосых земель отдельный
компактный участок- отруб. До-
полнением к закону 14 июня 1910
года был принятый обеими пала-
тами 29 мая 1911 года закон о
землеустройстве. В соответствии
с ним для проведения землеуст-
ройства не требовалось предва-
рительного укрепления земли за
дворохозяевами.

Æåëåçíûé Áèñìàðê Ðîññèè
Столыпинская аграрная реформа преобразила империю

Селения, где были проведены
землеустроительные работы, авто-
матически объявлялись перешед-
шими к наследственно-подворно-
му владению. Землеустроитель-
ные комиссии были наделены ши-
рокими полномочиями, чтобы на-

губерний России вызвала необхо-
димость переселения людей из
этих районов в менее обжитые
места. Основными районами пе-
реселения были Сибирь, Средняя
Азия, Дальний Восток и Северный
Кавказ. Правительство всячески
поощряло заселение данных ре-
гионов: были устранены все пре-
пятствия и создан серьезный сти-
мул для переселения в осваива-
емые районы страны. Кредиты, от-
пускаемые переселенцам, увели-
чились в четыре раза по сравне-
нию с периодом 1900-1904 гг.
Проезд был бесплатным, специаль-
ные по конструкции "столыпинс-
кие" вагоны позволяли везти с со-
бой скот и имущество. Столыпин
выдвинул комплексную програм-
му приватизации сибирской зем-
ли.

В короткий срок был разрабо-
тан пакет законопроектов и пос-
тановлений, направленных на вве-
дение частной собственности на
землю в Сибири. Интересно отме-
тить один циркуляр, отправленный
премьер-министром сибирским гу-
бернаторам: "Не допуская каких-
либо насилий над волею самих
старожилов или новоселов, со-
действовать тому, чтобы сельские
общества с общинным землеполь-
зованием перешли к владению
личному".

В ноябре 1910 г. Главное управ-
ление землеустройства и земле-
делия направило в Государствен-
ную думу "Положение о поземель-
ном устройстве крестьян и ино-
родцев на казенных землях сибир-
ских губерний и областей". Суть

его была весьма решительна: без
всякого выкупа предоставить зем-
лю сибирским сельским обыва-
телям в собственность. Относи-
тельная незрелость сибирской об-
щины во многом делала корен-
ного деревенского мужика, не го-
воря уже о переселенцах, на-
дежным сторонником столыпин-
ских преобразований.

Столыпин отводил главенствую-
щую роль в деле государственно-
го поощрения не кредитам, а ве-
щественным рычагам. Действи-
тельно, деньги крестьянин мог поп-

росту пропить, стать жертвой дель-
цов, финансовых воротил и чинов-
ников. Именно поэтому он старал-
ся реализовать помощь в нату-
ральном виде. Во первых, путем
создания развитой инфраструк-
туры: в зонах переселения прави-
тельство строило железные доро-
ги, водохранилища, колодцы, шко-
лы. Так к примеру, только меди-
цинских пунктов было открыто око-
ло 500. Крестьянин также полу-
чал помощь в виде семян, скота,
инвентаря. Все это можно было
использовать только в хозяйстве:
продать все это в Сибири было
некому. В связке "государство-
крестьянин" исключался перекуп-
щик - торговец.

В результате Столыпинской аг-
рарной реформы с 1905 по 1913
гг. объем ежегодных закупок
сельхозтехники вырос в 2-3 ра-
за. Производство зерна в Рос-
сии в 1913 г. превышало на треть
объем производства зерновых в
США, Канаде, Аргентине вместе
взятых. Российский экспорт зер-
на достиг в 1912 г. 15 млн тонн
в год. В Англию масла вывози-
лось на сумму вдвое большую,
чем стоимость всей ежегодной
добычи золота в Сибири. Избы-
ток хлеба в 1916 г. составлял 1
млрд пудов. Вкратце сущность
Столыпинской аграрной реформы
заключалась в том, чтобы, отме-
нив оставшиеся выкупные плате-
жи, дать возможность всем крес-
тьянам право свободно выходить
из общины и закреплять за со-
бой надельную землю в наследу-
емую частную собственность.

При этом имелось в виду, что
только экономическими метода-
ми можно побудить помещиков
продавать свою землю крестья-
нам, а также использовать госу-
дарственные и иные земли для
наделения ими крестьян.

Столыпинская аграрная рефор-
ма в корне отличалась от идеи
левых политиков конфисковать
землю у помещиков и просто раз-
дать ее. Во первых, такой подход
был неприемлем с точки зрения
норм цивилизованной частной
собственности. Во вторых, то, что

"Родина требует себе
служения настолько
жертвенно чистого,
что малейшая мысль о
личной выгоде
помрачает душу и
парализует работу"

Петр Столыпин

дается даром, в России редко ис-
пользуется эффективно. Нельзя
создать ответственного собствен-
ника, нарушая права собственнос-
ти других. Бюджет земельного ве-
домства непрерывно увеличивал-
ся: с 46 млн в 1907 г. до 157 млн
рублей в 1914 г. Указ от 5 декаб-
ря 1906 г. ввел свободу избрания
места жительства для крестьян, от-
менил телесные наказания по при-
говору волостных крестьянских су-
дов, упразднил право земских и
крестьянских начальников арес-
товывать и штрафовать крестьян
за административные нарушения.

В 1908 г. число укрепившихся
крестьян выросло в 10 раз по
сравнению с 1907 г., а в 1909 г.
был достигнут абсолютный рекорд
- 579 000 крестьян, покинувших
общину. В Сибири и других мес-
тах переселения вооруженность
сельского хозяйства машинами и
собственным инвентарем стала
выше, чем в Европейской России.
Лишь ряд внешних обстоятельств
(смерть реформатора и начало
войны) прервали Столыпинскую
реформу. К сожалению, мы часто
забываем про исторический опыт
предыдущих поколений. Не
вызывает сомнения, что реформы

Петра Столыпина проводимые в
первых годах ХХ века, не имеют
права на забвение. "Железный
Бисмарк России", такими звучны-
ми эпитетами чествовали его при
жизни - и особенно после нее, по-
литические деятели, литераторы и
историки.

"Фигура Столыпина - самая зна-
чительная в истории России XX ве-
ка. Потому что он воистину вели-
кий реформатор. И неслучайно, что
на него было совершено 11 поку-
шений. О подготовке многих он до-
гадывался. Но его бесстрашие,
несгибаемая воля, желание дать
России мир, покой вели его впе-
ред. Он считал, что его реформы
способны через 10 лет сделать
Россию неуязвимой, самой бога-
той страной мира. Побывавший в
те годы в России замечательный
экономист Эдмунд Тьерри удивил-
ся бешеному росту экономики,
рождаемости, благосостояния
граждан Российской империи", за-
явил недавно Народный художник
СССР Илья Глазунов, который вхо-
дит в жюри завершившегося кон-
курса на создание памятника ве-
ликому русскому реформатору и
государственному деятелю.

Портрет
Столыпина

кисти
Глазунова

Столыпин выслушивает
объяснения хуторского
хозяйства в Подмосковье

Крестьяне встречают премьера-реформатора хлебом и солью

За рабочим
столом в своем

кабинете

Дом Столыпиных
в Петербурге

садить как можно больше хуторов
и отрубов. Важным инструментом
разрушения общины и насажде-
ния мелкой частной собственнос-
ти был кредитный банк. Посредс-
твом него государство помогало
многим крестьянским семьям в
приобретении земель. Банк про-
давал в кредит земли, скупленные
ранее у помещиков, или принад-
лежащие государству. При этом
кредит для единоличного хозяйст-
ва был вдвое ниже, чем по креди-
там общине.

Перенаселенность центральных
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14. ВЗГЛЯД

Александр Бондарь

Е
вгений Примаков оста-
вил свои посты. Одна-
ко он не изменил сво-

ей практике давать прог-
ноз на весь предстоящий
год - и, как подтверждает
жизнь, академик, если и
ошибается, то крайне ред-
ко. Все его прогнозы бази-
руются на реальном поло-
жении дел. Итак, что уже
сбылось или сбывается из
того, о чем предупреждал
академик?

Он предлагал нам извлечь
уроки из "арабской весны"
- и сегодня Москва до пос-
леднего бьется именно за то,
чтобы усадить за стол пере-
говоров сирийскую оппози-
цию и решить кризис миром.
Россию не смущает прессинг
Запада, уже чуть ли не тре-
бующего от нас поддержать
резолюцию Совета Безопас-
ности по Сирии - и начать
"гуманитарную интервенцию"
в эту страну. Стоит напом-
нить, что подобная схема,
разработанная НАТО для
свержения Муамара Кадда-
фи, представила собой осо-
бо опасный прецедент, тог-
да была использована амор-
фная резолюция Совета Бе-
зопасности ООН, чтобы ле-
гализовать вооруженное
вмешательство и поддержать
одну из сторон в гражданс-
кой войне, вспыхнувшей в
суверенной стране. "Собы-
тия в Ливии, уверен, будут
строго учитываться теми, кто
вырабатывает внешнюю по-
литику России", - заявил ака-
демик, и оказался прав.

Буквально на днях Дмит-
рий Медведев в Сеуле ска-
зал Бараку Обаме, что счи-
тает последние три года луч-
шими в истории отношений
двух стран. Будем считать
это данью протокольной
вежливости; несмотря на ре-
гулярно произносимые у нас
мантры о великой пользе
"перезагрузки", а также на
некоторые положительные
моменты, все же нет осно-
ваний считать, что началась
принципиально новая эра в
российско-американских от-
ношениях. По мнению Евге-
ния Примакова, причина
улучшения в отношениях -
объективные обстоятельства:
зашла в тупик политика од-
нополярной гегемонии США,
произошло ослабление их
связей с союзниками, бес-
перспективными и баснос-
ловно дорогими оказались
военные операции в Ираке
и Афганистане. Президент
США обязан считаться с ре-
алиями - поэтому Барак Оба-
ма, под давлением обстоя-
тельств, отступил от линии
своего предшественника, а
это позволило улучшить от-
ношения Москвы и Вашинг-
тона.

Но, предупреждает Прима-
ков, достаточно явно и все
сильнее проступают наружу
традиционные черты амери-
канской политики, которые
затрудняют продвижение

жизни, подчеркивает акаде-
мик, важна и для того, что-
бы сократить резкое разли-
чие населения по доходам.
Разрыв между 10% самой бо-
гатой и 10% самой бедной
частью населения РФ пре-
вышает показатели развитых
западных стран в 2-3 раза.
Дистанция между двумя эти-
ми полюсами не сократилась
и в 2011-м, но без государ-
ственных мер разрыв бы рез-
ко увеличивался, это факт.
Тут, по мнению Е. Примако-
ва, вступает в действие пе-
рераспределительная функ-
ция государства. Но она дол-
жна выражаться, в том чис-
ле, и в дифференциации на-
логов в зависимости от до-
ходов. Вот мнение академи-
ка:

"До сих пор не пойму, по-
чему мы принадлежим к тем
немногим странам, у ко-
торых нет прогрессивного
налогообложения? Разго-
воры о том, что отказ от
плоского налога вызовет
уход в тень большого числа
крупных предпринимателей,
несостоятельны".

Предлагаемый сегодня
властью "налог на роскошь"
вовсе не заменит его и го-
дится лишь в качестве проб-
ного шара. Рано или позд-
но, но плоский налог уйдет
в прошлое, только почему
следует так долго ждать?
Россия не строит государс-

и для нейтрализации стрем-
ления крупного бизнеса к
насаждению монополий, и
для создания сильного сред-
него класса - именно силь-
ного, благополучного, патри-
отичного, большинство ко-
торого не поддержит разру-
шительную "цветную рево-
люцию".

Стратегические выкладки
абсолютно верны, более то-
го, на самом верху говорят
то же самое. Однако когда
мы спускаемся с небес на
землю, то понимаем: пока
что присутствие государст-
ва в нашей жизни - это,
прежде всего, наличие чи-
новника на каждом метре
нашего пути, ему нужно пла-
тить, он жадно сует свою ру-
чонку в наш карман, как в
свой собственный.

Есть одно серьезное пре-
достережение - теперь уже
избранному президенту Вла-
димиру Путину. Евгений При-
маков уверен, что курс на
модернизацию экономики
России в 2011-м так и не
приобрел ни определеннос-
ти, ни конкретики.

Совершенно безоснова-
тельно, отмечает он, многие
"вершители судеб" в нашей
стране совершенно уверены,
что Россия легко попадет в
западный "постиндустри-
альный рай" - для этого, мол,
достаточно развить у себя с
западной помощью ряд про-
рывных технологий, в том же,
например, "Сколково", и нем-
ного "подтянуть" демократи-
ческие институты. Академик
предупредил: нет, не выйдет!
Именно так, категорично.
Спорить с ним станут, пожа-
луй, лишь те чиновники, кто
именует "Сколково" неким
локомотивом российской
промышленности: вот, мол,
сейчас он как загудит, как
тронется в путь - и России
будут завидовать все страны
и народы. Увы! Нашу эконо-
мику, конечно, можно тоже
назвать постиндустриальной.
Но только в нашем, специ-
фическом смысле: индустри-
альной составляющей у нас
уже нет, она разрушена,
уничтожена, ликвидирована.
Так что Россия, можно ска-
зать, действительно живет в
постиндустриальной эпохе. То
есть, для начала нам нужна
новая индустриализация. Но
она рискует стать хаотичной,
если, предупреждает Евгений
Примаков, мы не разработа-
ем продуманной промышлен-
ной политики.

Грустно вспоминать, но и
год, и два, и пять лет тому
назад академик призывал к
ее созданию. Нет-нет, власть
не отнекивалась, не оправ-
дывалась. Просто как бы и
не слышала - и ни закона о
национальной промышлен-
ной политике, ни самой по-
литики нет по сей день. При
избытке благих намерений и
планов - теперь уже не в
"бумажном", а в электрон-
ном виде. А между тем, как
утверждали непопулярные
ныне классики марксизма-
ленинизма, даже самый пло-

финансовый центр - МФЦ.
О чем тут говорить, размы-
шляет Е. Примаков, если "до-
ля России в мировой эко-
номике остается на прежнем
уровне - 3,7%, а ее вклад в
прирост мирового ВВП сос-
тавил в минувшем году
0,15%?". Да, считает акаде-
мик, дело, "несомненно, идет
к образованию регио-
нальных резервных валют,
но путь к этой цели очень
долгий и весьма трудный. И,
очевидно, он начнется не с
России". В последние дни
марта консалтинговая ком-
пания "З/Йен груп" в ко-
торый раз ударила по нашим
амбициям, сообщив: Моск-
ва опустилась с 61-го на 65-
е место в рейтинге между-
народных финансовых цен-
тров.

Кризис в Европе? "Не на-
мерен, - говорит академик,
- делать пессимистических
прогнозов. Дело, конечно,
серьезное, но несомненные
трудности не приведут к кра-
ху Евросоюза или даже ев-
розоны - интеграция в Ев-
ропе уже пустила глубокие
корни". А вывод, который
следует сделать России из
кризиса в ЕС - если мы не
хотим, чтобы наши собст-
венные интеграционные ус-
пехи не стали кратковре-
менным - предельно прост.
Создание Таможенного сою-
за России, Белоруссии и Ка-

процесса улучшения отно-
шений.

В ходе своих встреч главы
двух государств говорят на
округлом языке дипломатии,
заверяя друг друга во вза-
имных симпатиях и рисуя
светлое будущее российско-
американских отношений.
Однако в Сеуле Д. Медведев
и Б. Обама так и не догово-
рились по "проблеме ПРО",
теперь мы грозимся принять
ответные меры в военной
сфере, а президент США при-
ватно убеждает подождать
еще. Будем ли мы расста-
ваться с иллюзиями об
"эффективно работающей пе-
резагрузке" - узнаем очень
скоро. В любом случае, че-
ловек, чьи прогнозы сбыва-
ются практически на 100
процентов, нас предупредил
- потом не говорите, что не
знали, не слышали...

Не мог Евгений Примаков
обойтись в своих прогнозах
и без размышлений о сос-
тоянии мировой экономики.
В отличие от заверений мно-
гих финансовых аналитиков,
по его мнению, разговоры
о наступающей рецессии в
центре мирового хозяйства,
в США, абсолютно беспоч-
венны. Темпы роста ВВП в
2011-м там превысили 2,2%,
и в нынешнем году есть все
предпосылки для его увели-
чения.

О предстоящем в скором
времени крахе "зеленого"
уже написаны целые тома,
но, видимо, в жанре нена-
учной фантастики: нереалис-
тично ожидать резкого ос-
лабления доллара, который
будто бы вот-вот может да-
же расстаться с миссией об-
щемирового платежного
средства, уверен Примаков.

Он весьма скептически
высказался и об эйфории,
царящей в российских ру-
ководящих кругах относи-
тельно предстоящего созда-
ния резервной валюты в ви-
де рубля и превращения
Москвы в международный

захстана - очень важное за-
воевание, проложен путь к
общему экономическому
пространству. Только вот ни
в коем случае не следует то-
ропиться с расширением
объединения, это контрпро-
дуктивно, и последствия пос-
пешного роста Евросоюза -
тому доказательство.

Нужно подходить к вопро-
су с холодной головой, та-
ково мнение Е. Примакова.
Иными словами, желание
Москвы как можно быстрее
"затащить" в Таможенный со-
юз всеми силами упираю-
щийся Киев логическому
объяснению не поддается.

Положим, не мытьем, так
катаньем, убедим-заставим
соседей. Однако насильно
мил не будешь... Прогнози-
руем ли мы издержки от
вступления Украины в ТС?

Евгений Примаков всегда
выступал и выступает за сох-
ранение государственного
участия в экономике: в про-
тивном случае, считает он,
мы снова вернемся к "дико-
му капитализму", от которо-
го не так далеко и ушли. Роль
государства в экономической

твенный капитализм, уверен
академик. Но государство
имеет право быть регулято-
ром экономики - наряду с
рынком, и быть собственни-
ком части средств производ-
ства, и политика эта долж-
на продолжаться. Причин то-
му много. Если и произой-
дет у нас новая индустриа-
лизация страны - а она край-
не нужна - то сам рынок точ-
но ее не проведет.

При этом Евгений Прима-
ков уверен, что разносто-
роннее участие государства
в экономической жизни не
должно противоречить инте-
ресам частного предприни-
мательства: "Более того, го-
сударство, используя поли-
тику в области налогов, пош-
лин, целенаправленные кре-
диты, строительство инфрас-
труктуры, другие рычаги,
должно обеспечить лучшие
условия для развития част-
ного сектора. Особое зна-
чение при этом имеет под-
держка малого и среднего
предпринимательства. Ак-
цент на развитие таких
структур необходим и для
роста занятости населения,

хой архитектор отличается
от самого умного животно-
го тем, что он, приступая к
строительству здания, уже
точно знает, как оно будет
выглядеть. Мы, похоже, этот
постулат напрочь отрицаем.
Что-то строим, но очень не-
конкретно, мелко - ни одно-
го серьезного предприятия
за 20 лет. Так, хватаемся за
одно, другое, бросаем, бе-
ремся за третье... И на го-
голевский вопрос о том, ку-
да летит Россия, эта, по оп-
ределению классика, "птица-
тройка", потомки радостно
отвечают: а куда кривая
вывезет.

Естественно, академик не
остался в стороне от прог-
нозов о политической жиз-
ни в нашей стране.

Напомню: еще год назад
он предупреждал, что пар-
тия "Единая Россия" все
больше становится аморф-
ным образованием, в идео-
логии которого смешаны и
левые, и правые, и консер-
вативные начала, а это -
путь к утрате влияния в бли-
жайшем будущем.

Не услышали, отмахнулись.
Результаты декабрьских пар-
ламентских выборов подт-
вердили его правоту; паде-
ние престижа "Единой Рос-
сии" выглядит еще контраст-
нее на фоне тех админист-
ративных и материальных
преимуществ, которые она
имела по сравнению с дру-
гими партиями. В этом году
Евгений Примаков прогнози-
рует усиление в России ле-
воцентризма, или социал-де-
мократии. По его мнению, эта
тенденция очень сильна и по-
тому, что так традиционно,
исторически сложилось в
стране, и потому, что власть
сознательно в значительной
степени ориентирует эконо-
мику на решение социальных
задач населения.

Е. Примаков, безусловно,
глубокий аналитик и, воз-
можно, ему ясно видится то,
что большинству кажется се-
годня маловероятным. Да,
социал-демократия рано или
поздно появится в стране, и
базой для новой партии
вполне могут стать многие из
нынешних сторонников КПРФ
и "Справедливой России". Но
вряд ли это случится, пока у
руля партий стоят Геннадий
Зюганов и Сергей Миронов.
Совершенно не воспринял
академик митинги оппозиции,
по его мнению, это слишком
"оранжево".

"Не задумываясь об инте-
ресах России, группа орга-
низаторов антипутинской
кампании поглощена ловлей
сигналов, подаваемых из-за
рубежа", - считает академик.

При этом новым президен-
том он однозначно с само-
го начала видел только Вла-
димира Путина, которого хо-
рошо знает. Правда, Е. При-
маков заявляет, что изб-
ранный президент обяза-
тельно "должен приобрести
и новые черты лидера. Обс-
тановка в стране ощутимо
меняется. Накапливается не-
довольство тем, что провоз-
глашаемые задачи зачастую
не решаются, что необхо-
димые меры обновления
слишком медленно и дале-
ко не в полном объеме прет-
воряются в жизнь". Его не
смутил третий президентский
срок Владимира Путина. Еще
до выборов он сказал: "Да-
вайте будем реалистами, да-
вайте выбирать из того, что
есть". А что еще он должен
был сказать - как человек
умный и опытный?

Ïðîãíîçû
Ïðèìàêîâà
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У христиан идет Страс-
тная неделя, она же
Страстная седмица -
единственная неделя в
году, все дни которой
называются Великими.
Такую особенность цер-
ковь объясняет тем, что
в эти дни верующие
вспоминают о великих
событиях, произошед-
ших два тысячелетия на-
зад: о чудесах, которые
совершал Христос, о
Тайной Вечере, а затем
- о распятии и смерти
Спасителя на кресте.
Пятница Страстной не-
дели, день, когда умер
Иисус, считается самым
скорбным днем христи-
анского календаря. За-
то завершающий эту не-
делю день Светлого
Христова Воскресения -
наоборот, самым счаст-
ливым и радостным.

Накануне в Вербное

Ó ïðàâîñëàâíûõ èäåò Ñòðàñòíàÿ Ñåäìèöà
Накануне весь православный мир
отметил Вербное воскресенье

7 апреля православные христиане отмечали праздник
Благовещение Пресвятой Богородицы. По преданию,
в этот день архангел Гавриил принес Деве Марии весть
о том, что у нее родится сын - спаситель мира. В
Благовещенском соборе Кремля патриарх Кирилл про-
вел божественную литургию. После службы вместе с
верующими он выпустил в небо белых голубей, сим-
волизирующих свободу, которую даровал людям Спа-
ситель

воскресенье в  церквях
освящали веточки вер-
бы, как символ паль-
мовых ветвей, которыми
приветствовали Спаси-
теля в Иерусалиме. Их
освящают в церкви, а
потом приносят домой.
Считается, что они ох-
раняют его жителей от
болезней. Праздник
предваряет светлую
Пасху, которая празну-
ется 15 апреля. Есть
множество примет, свя-
занных с Вербным вос-
кресеньем. Так, ветер,
который дует в этот
день, будет преобладать
весь год. Если на Верб-
ное воскресенье светит
солнце, то урожай фрук-
тов и злаков будет бо-
гатым. Освящённая вер-
ба, брошенная против
ветра, по народным по-
верьям, останавливает
бурю.

Светлана Тютюнджиева

В парламенте Респуб-
лики Болгария состоя-
лась выставка работ
болгарского художника
Эмила Цеински. Для
человека, более 20 лет
назад покинувшего
свою родину, подобное
официальное призна-
ние немаловажно. В га-
зетных статьях двухлет-
ней давности он приз-
нает:"В Болгарии меня
считали безнадежным
типом".  Накануне де-
мократических пере-
мен он едет "на зара-
ботки" в Грецию, после
их наступления - воз-
вращается обратно, за-
тем, убедившись, что
все изменилось лишь в
худшую сторону - эмиг-
рирует в Италию. Ка-
ковы причины его отъ-
езда, что ему пришлось
пережить, какие обиды
и ностальгию носит он

Эмил Цеински начи-
нает свой путь в Болга-
рии как художник икон
в монастыре, основан-
ном в Х веке первым
болгарским монахом-от-
шельником Святым Ива-
ном Рильским. Это на-
чало играет решающую
роль в его жизни и он
посвящает свою жизнь
глубокой вере и любви
к Богу, людям и миру.

В 2009 г. я открывала
выставку Эмила Цеин-
ски в Асизи. И это не
случайно. Святого Ива-
на Рильского в его свя-
том подвижничестве
сравнивали именно со
святым Франциском
Асизским. В этом смыс-
ле выставка икон, гра-
фики и рисунков на
христианскую тематику
Эмила Цеински была
открыта на точном мес-
те и, я бы сказала, в
точное время как пос-
лание, раскрывающее
что означает икона для
православного челове-

Ëèíèÿ äóøè Ýìèëà Öåèíñêè
менте, которая, к сожа-
лению, была доступна
небольшому числу посе-
тителей, экспонирова-
лись  далекие от кано-
нов и копирования про-
изведения, в которых
содержатся личные
жизненные выводы и
творческие идеи - здесь
и вечное стремление к
совершенству и высшие
божественные открове-
ния, а также духовное
единство "видимого" и
"невидимого" - жизни и
смерти. И самое глав-
ное в этих картинах от-
ражается линия души
Эмила Цеински - изящ-
ная, острая, гибкая и
мудрая. Глядя на кар-
тины, выражающие бла-
городство и богатый ду-
ховный мир художника,
было бы неуместным
спрашивать о его быте
или о том, что он имел
в виду. Мысленный раз-
говор с автором уже

состоялся. И этот об-
мен мыслями был нас-
только силен, что рот
открывать незачем. Од-
нако, исполняя слу-
жебный долг, специаль-
но для наших читателей,
я задала дежурный воп-
рос:

- С учетом того, что
мы разговариваем на
фоне Вашей интерпре-
тации рублевской Свя-
той троицы - есть ли
нечто, что связывает
Вас с Россией в жиз-
ни или в творчестве?

- С Россией пока что
меня ничего не связы-
вало. Андрей Рублев -
это по другой линии...
Но мне очень хотелось
бы посетить эту огром-
ную страну и почувство-
вать ее масштабы. Поз-
накомиться с ее людь-
ми. Ведь мы все-таки -
славяне. Русские - прек-
расный народ и мне хо-
телось бы ощутить это
и на месте познакомить-
ся с духовными богатст-
вами этой страны.

в душе - известно толь-
ко ему и Богу. И хотя,
обывателю интересно:
как и с кем он живет в
Италии, Щвейцарии
или факт, что "его ра-
боты есть у Берлуско-
ни" - неуместно зада-
вать подобные вопросы
на фоне его последних
работ, поэтому обой-
демся без подробнос-
тей о личном.

В Болгарии Эмил Це-
ински известен как ико-
нописец. Говорят, что
иконописи нужно нау-
читься только через ко-
пирование древних
икон, в которых неви-
димое является в дос-
тупных для нас формах.
Икона языком линий и
красок раскрывает дог-
матическое, нравствен-
ное и литургическое
учение церкви. Навер-
няка таковым было на-
чало и у Эмила. Но на
этой выставке в парла-

Ðå÷ü ïðîô. Àêñèíèè Äæóðîâîé íà îòêðûòèè âûñòàâêè
ка и откуда это страст-
ное почитание восточ-
ноправославных к свя-
тому образу и иконе.

В буквальном смысле
слова, икона (греч.  -
образ) это портрет свя-
того, нарисованный яич-
ной темперой на доске,
покрытой золотым сло-
ем. Но в действитель-
ности, определяющее в
почитании к иконе и ее
бескрайней жизни, ни-
то материал, нито
стиль, а скорее вера в
то, что изображено на
ней. Христиане верят,
что икона это наглядное
изображение истин
веры. Перед ней веру-
ющие молятся, кланяют-
ся ей, поют гимны и це-
луют ее, окружают ее
свечами и ладаном, но-
сят ее в церковных про-
цессиях. Икону можно
узнать и по тому, чего
они ждут от нее. Они
верят, что она это "ок-
но", открытое к небу че-
рез которое Христос,

Богородица и святые
сеят духовность среди
людей. Так через икону
благоговееющий перед
ней получает доступ к
священному или, по
выражению св. Василия
Великого "почитание,
проявляемое к образу
переносится и на мо-
дель".

В выставке, состав-
ленной из рисунков
полностью связанных с
христологическим и бо-
городичным циклом, ко-
торую мы сегодня отк-
рываем в Болгарском
парламенте, Эмил Це-
ински вновь демонстри-
рует свою преданность
и посвящение себя ис-
кусству, подобно той, с
которой средневековый
зограф приступает к пе-
ренесению священного
образа на доску, чтобы
передать послание Бо-
га верующим. Но, воп-
реки уважению к тра-
диции и иконографско-
му канону, художник

вносит свою собствен-
ную интерпретацию -
обогащает притчу и ак-
туализирует выраже-
ние. Блестящий рисо-
вальщик, с врожденным
чувством детали, он ис-
пользует его для дости-
жения особой, типично
для него углубленной
экспрессии.

Живя около 20 лет вне
Болгарии (он выбрал в
качестве своей второй
родины Италию), следуя
личному благословению,
которое дал ему Иоанн
Павел II "Иди по пути,
данному тебе Богом",
Эмил Цеински смог пос-
редством изящного ис-
кусства, с одной сто-
роны, перебросить мост
между Востоком и За-
падом и с другой - зас-
тавить нас хотя бы на
миг  смириться, возвы-
ситься над злободневи-
ем и задуматься над не-
которыми позабытыми в
итоге непреходящими
ценностями.

Икона в подарок Его Высокопреосвященству Ви-
динскому митрополиту Дометиану по поводу его
75-летия.
Эмил Цеински родился 30.08.1956 г. в городе Бе-
лоградчик Видинский епархии и поддерживает дру-
жеские связи с местной митрополией

Андрей Рублев "Благовещение"

„В память
Андрея
Рублева“
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17 апреля
Зал 211, 17.30. "Православный

праздник ПАСХА" - вечер софийс-
кого общества "Русский клуб"

Мраморный зал, 17.30. Откры-
тие выставки прикладного искус-
ства "Пасхальные сладкие этю-
ды", посвященной Пасхе

Малый зал, 18.00. Литература
и кино. Премьера худ. фильма
"Живи и помни" (2008) - по по-
вести В.Распутина. Режиссер -
А.Прошкин. В ролях: Д.Мороз,
М.Евланов, С.Маковецкий, А.Ми-
халкова

18 апреля
Кабинет русского языка, 10.00
Научно-практический семинар

для учителей-русистов на тему:
"Новая учебная и методическая
литература по русскому языку, из-
данная в России"

Муз. салон, 18.00. Концерт сту-
дентов Национальной музыкаль-
ной академии им. П. Владигеро-
ва, посвященный русскому ком-
позитору Сергею Рахманинову

Малый зал, 18.00. Наше кино
Худ. фильм "Крылья" (1966). Ре-

жиссер - Л.Шепитько. В ролях:
М.Булгакова, Ж.Болотова, Л.Дьяч-

ков, С.Никоненко
Большой зал, 18.30. Концерт

ансамбля "Русская балалайка"
(Москва)

19 апреля
Муз. салон, 17.30. Презентация

книги болгарского актера Весели-
на Павлова "За словото с любов"

Зал 204, 18.00 . Клуб "Позна-
ние". Беседа по теме: "Экономи-
ческие аспекты Евразийского со-
юза"

20 апреля
Мраморный зал, 18.00. Концерт

вокального терцета студентов Го-
сударственной музыкальной ака-
демии им. П.Владигерова - К.Ди-
хановой (сопрано), С.Георгиевой
(мецо-сопрано) и М.Беровой
(контральто) . В программе: рус-
ские романсы на музыку Рахма-
нинова, Чайковского, Драгомыж-
ского, Варламова, Яковлева, Гуэ-
рчия и Штейнберга

21 апреля - Суббота
Большой зал, 09.00-18.00
"Не даром помнит вся Россия"

- ХII Национальный фестиваль дет-
ского и юношеского театрально-
го творчества на русском языке
с международным участием

Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 13 НОМЕРА

Aнекдоты
Мама с сыном.
- Мам принеси воды!
- Сам встань и возьми.
- Нууу, маааааам.
- Сейчас возьму ремень!
-  За ремнём пойдёшь водички

прихвати!
☺ ☺ ☺

Мужик сидит перед лункой в
страшный мороз и ловит рыбу,
мимо проходят двое рыбаков.

- Слышь, мужик, ты чего без
шапки, колотун же немеряный!

- Да ну на фиг, вчера сидел в
шапке, дык не услышал, когда
выпить предлагали.

☺ ☺ ☺

На приеме у врача:
- Здравствуйте, бесплатный

доктор!
- Здравствуйте, неизлечимо

больной пациент...
☺ ☺ ☺

Стюардесса подходит к главно-
му пилоту и говорит:

- Там какой-то мужик хочет вый-
ти...

- Весь в бинтах, гипсе и с кос-
тылём?

- Да
- Тогда пусть выходит, он всег-

да тут выходит.

100 лет назад в России
в Самарской губернии
существовал древний
обычай: не хоронить
человека, умершего от
пьянства. Таких броса-
ли в реку или зарыва-
ли в лесу. По поверью
похороны алкоголика
по христианским
обычаям могли выз-
вать неурожай или
засуху.

Больше всего йода содержится в горохе (211 микрог-
рамм на 1 кг. сухой массы), за ним следуют перец (135),
лук (19), салат (17).

� � �
Арахис используется в производстве динамита

� � �
Комаров привлекает запах людей, которые недавно

ели бананы.
� � �

В 1880 году кокаин свободно продавался для лечения
простуды, невралгии, головной боли и бессонницы.

СЛАДКИЕ ЗАЛИВНЫЕ
ЯЙЦА

Продукты: 7 яиц, 200 мл
сока (компота, сиропа), 3-4
ст.л. желатина, ягода, мята,
любые цитрусовые, сахар по
вкусу

Приготовление: яркий,
праздничный десерт. Особен-
но актуален на Пасху.

В рецепте можно исполь-
зовать любую ягоду, свежую
или замороженную. Вместо
кумкватов можно использо-
вать дольки цитрусовых, по-
чищенные и нарезанные не-
большими кусочками. Жела-
тельно использовать светлый
сок (компот, сироп), чтобы
было лучше видно ягоду. Ес-
ли сок сильно сладкий, са-
хар в него добавлять не на-
до.

Желатин залить 100 мл хо-
лодной кипяченой воды и ос-
тавить на то время, которое
указано на упаковке. Яйца
хорошо вымыть с содой.  За-
тем у яиц с тупого конца сде-
лать отверстие диаметром
примерно 2-2.5 см.  Вылить
белок и желток в тарелочку,
они нам не понадобятся, нам
нужна только скорлупа.

В теплой воде растворить
пищевую соду, замочить
скорлупу (это делается для
дезинфекции).

Затем промыть ее под про-
точной водой. Желатин до-
вести до кипения, но не ки-
пятить. В сок добавить са-

Оч. умелые ручки

☺ ☺ ☺

"Представь себе - я вчера в
трамвае твою жену встретил, так
она мне такой анекдот рассказа-
ла, что я чуть с кровати не упал!"

☺ ☺ ☺

- Папа! А зачем ты женился на
маме? Муж поворачивается к же-
не и говорит: - Вот видишь, даже
ребенок удивляется!

☺ ☺ ☺

Я так люблю,когда муж ря-
дом...Рядом, я сказала!

☺ ☺ ☺

- Что это наша пpимадонна так
pазбушевалась? Ей же после спек-
такля десять коpзин pоз пpинес-
ли!

- Hо она заплатила за двенад-
цать!

☺ ☺ ☺

Пригласил как-то студент девуш-
ку на свидание. Гуляют они по го-
роду и проходят мимо шикарного
ресторана.

- Ой, как вкусно пахнет! - воск-
лицает девушка.

- Тебе понравилось? Хочешь,
еще раз пройдем?

☺ ☺ ☺

Разговаpивают два сторожа:
- Пpедставляешь, я сегодня от-

pаботал две смены.
- Почемy?!
- Да задpемал нечаянно, а ник-

то меня вовpемя не pазбyдил.
☺ ☺ ☺

В пабе мужик заказывает бо-
кал пива.

Официант исполняет заказ.
Через какое-то время мужик

просит повторить. Официант, за-
мечает, что куда-то исчезла кар-
тонная подставочка под бокал.

Официант повторяет заказ,
предварительно положив подста-
вочку.

Через какое-то время мужик
просит еще раз повторить. И
опять подставочка бесследно ис-
чезла...

Официант повторяет заказ, но
подставочку не приносит.

Мужик, возмущенно:
-Нэ пойняв. А дэ ж пряник?!!

☺ ☺ ☺

Операция в украинской глубин-
ке.

Врач:
- Сестра, наркоз.
- Какой?
- Местный.
- Баю-баюшки-баю. Баю-баюш-

ки-баю........

хар по вкусу.
Хорошо перемешать. Доба-

вить желатин, перемешать.
Скорлупу поставить в под-

ставку или контейнер из-под
яиц, для того, чтобы удобнее
было выкладывать начинку.

На дно скорлупы выложить
мяту, затем и ягоды. Залить
соком с желатином. Поста-
вить в холодильник на 8-10
часов.

Затем скорлупу очистить.
(Фото на стр. 7)

Говорят дети
(К.Чуковский. От 2 до 5)
- Обо что ты оцарапал-

ся?
- Об кошку.

Ночью будит усталую
мать:

- Мама, мама, если доб-
рый лев встретит знакомую
жирафу, он ее съест или
нет?

- Какой ты страшный
спун! Чтобы сейчас было
встато!

Лялечку побрызгали ду-
хами:

- Я вся такая пахлая, Я
вся такая духлая.

И вертится у зеркала.
- Я, мамочка, красав-

люсь!

- Когда же вы со мной
поиграете? Папа с работы
- и сейчас же за книгу. А
мама - барыня какая! -
сразу стирать начала.

Все семейство поджида-
ло почтальона. И вот он по-
явился у самой калитки.
Варя, двух с половиной лет,
первая заметила его.

- Почтаник, почтаник
идет! - радостно возвести-
ла она.

Хвастают, сидя рядом на
стульчиках:

- Моя бабушка ругается
все: черт, черт, черт, черт.

- А моя бабушка все ру-
гается: гошподи, гошподи,
гошподи, гошподи!
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17. TV

Пятница, 13 апреля (время болгарское)

Суббота, 4

Воскресенье, 15 апреля

Понедельник, 16 апреля

Вторник, 17 апреля

Среда, 18 апреля

Четверг, 19 апреля

Пятница, 13 апреля  (время болгарское)

Суббота, 14 апреля

Воскресенье, 15 апреля

Пятница, 13 апреля (время московское)

Воскресенье, 15 апреля

Понедельник, 16 апреля

Вторник, 17 апреля

Среда,  18 апреля

Четверг, 19 апреля

Понедельник, 16 апреля

Вторник, 17 апреля

Среда, 18 апреля

Четверг, 19 апреля

06:10 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 "Гении и злодеи" 07:40
Кирилл Лавров, Ада Роговцева в фильме "Укрощение огня". Часть 1-
я 09:10 "Играй, гармонь любимая!" 09:50 "Смешарики. ПИН-код" 10:00
"Умницы и умники" 10:45 "Слово пастыря" 11:00 Новости (с субтитра-
ми) 11:15 "Смак" 12:00 Премьера. "Ефим Копелян. Информация к
размышлению" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 Ефим Копелян,
Армен Джигарханян, Савелий Крамаров, Борис Сичкин в трилогии
Эдмонда Кеосаяна "Неуловимые мстители" 14:30 "Новые приключе-
ния Неуловимых" 15:55 "Корона Российской империи, или Снова
Неуловимые" 18:10 Премьера. Фильм "Степные дети" 19:00 Новости
(с субтитрами) 19:15 Фильм "Степные дети". Продолжение 22:00 "Время"
22:15 Фильм "Степные дети". Продолжение 22:30 Пасха Христова.
Трансляция богослужения из Храма Христа Спасителя 01:00 Леонид
Куравлев, Владимир Басов в фильме "Живите в радости" 02:10 Ва-
лерий Яременко в фильме "Привет от Чарли-трубача" 03:30 "Георгий
Гречко. Я был в космосе, я верю в Бога" 04:25 "Ангелы-хранители"
05:15 "Моя любовь". Мультипликационный фильм 05:45 "Жди меня"

06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Банды". Много-
серийный фильм 14:10 "Криминальные хроники" 15:00 Другие
новости 15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 17:30
"Право на защиту" 18:10 Среда обитания. "Что хуже горькой
редьки?" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:55 "Давай поженим-
ся!" 20:55 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время"
22:30 Премьера. "Лето волков". Многосерийный фильм 23:30
"Первый класс" с Иваном Охлобыстиным 00:20 Премьера. "Ве-
черний Ургант" 00:50 "Познер" 01:45 Ночные новости 02:00 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым 03:00 "Давай поженимся!" 03:55
"Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 04:15 "Лето волков".
Многосерийный фильм 05:05 "Банды". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Те-
леканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05
"Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Банды".
Многосерийный фильм 14:10 "Криминальные хроники" 15:00 Дру-
гие новости 15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:15 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 17:30
"Право на защиту" 18:10 Среда обитания. "Роковые яйца" 19:00
Новости (с субтитрами) 19:55 "Давай поженимся!" 20:55 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера.
"Лето волков". Многосерийный фильм 23:30 "Апокалипсис 2012.
Когда настанет судный день" 00:20 Премьера. "Вечерний Ургант"
00:50 Ночные новости 01:05 "На ночь глядя" 01:55 "Пусть говорят"
с Андреем Малаховым 02:50 "Давай поженимся!" 03:45 "Хочу
знать" с Михаилом Ширвиндтом 04:15 "Лето волков". Многосе-
рийный фильм 05:05 "Банды". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал
"Доброе утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здо-
рово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитра-
ми) 13:15 "Банды". Многосерийный фильм 14:10 "Криминаль-
ные хроники" 15:00 Другие новости 15:25 "Понять. Простить"
16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Обручальное кольцо".
Многосерийный фильм 17:30 "Право на защиту" 18:10 Сре-
да обитания. "Невидимый враг" 19:00 Новости (с субтитра-
ми) 19:55 "Давай поженимся!" 20:55 "Пусть говорят" с Анд-
реем Малаховым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. "Лето вол-
ков". Многосерийный фильм 23:30 Среда обитания. "Слас-
ти-мордасти" 00:20 Премьера. "Вечерний Ургант" 00:50 Ноч-
ные новости 01:05 "В контексте" 01:55 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым 02:50 "Давай поженимся!" 03:45 "Хочу
знать" с Михаилом Ширвиндтом 04:15 "Лето волков". Мно-
госерийный фильм 05:05 "Банды". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05
Телеканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доб-
рое утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!"
12:05 "Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15
"Банды". Многосерийный фильм 14:10 "Криминальные хрони-
ки" 15:00 Другие новости 15:25 "Понять. Простить" 16:00 Ново-
сти (с субтитрами) 16:15 "Обручальное кольцо". Многосерий-
ный фильм 17:30 "Право на защиту" 18:10 Среда обитания.
"Что в консервной банке?" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:55
"Давай поженимся!" 20:55 "Пусть говорят" с Андреем Малахо-
вым 22:00 "Время" 22:30 Премьера. "Лето волков". Многосе-
рийный фильм 23:30 "Человек и закон" с Алексеем Пимано-
вым 00:20 Премьера. "Вечерний Ургант" 00:50 Ночные новости
01:05 "На ночь глядя" 01:55 "Пусть говорят" с Андреем Малахо-
вым 02:50 "Давай поженимся!" 03:45 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом 04:15 "Лето волков". Многосерийный фильм 05:05
"Банды". Многосерийный фильм

6:00 Пристань на том берегу. Х/ф 7:05 Мультфильм
7:20 Сам себе режиссер 8:00 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 8:25 Утренняя почта 9:00 Вести
9:10 Вести-Москва 9:45 С любимыми не расста-
вайтесь. Х/ф 11:00 Городок 11:30 Очевидное-неве-
роятное 12:00 Вести 12:20 Вести-Москва 12:25 Вся
Россия 12:40 Титаник. Последняя тайна 13:25 Боль-
ше, чем любовь 14:10 Романтика романса 15:05
Учитель пения. Х/ф 16:25 Смеяться разрешается
18:00 Вести недели 19:10 Фактор А 20:45 Одуван-
чик. Х/ф 22:15 Бесприданница. Х/ф 0:00 Внима-
ние! В связи с профилактическими работами пе-
рерыв в вещании до 06:00 4:00 Одуванчик. Х/ф

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Те-
леканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05
"Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 Влади-
мир Епифанцев, Светлана Ходченкова в многосерийном филь-
ме "Банды" 14:10 "Криминальные хроники" 15:00 Другие новости
15:25 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Об-
ручальное кольцо". Многосерийный фильм 17:30 "Право на за-
щиту" 18:10 "Жди меня" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:55 "Поле
чудес" с Леонидом Якубовичем 20:55 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым 22:00 "Время" 22:30 "Две звезды" 23:55 "Прожектор-
перисхилтон" 00:30 Закрытый показ. Премьера. Полина Кутепо-
ва в фильме "Дом ветра" 03:15 Евгений Стеблов, Валентина
Талызина в комедии "Культпоход в театр" 04:45 Армен Джигар-
ханян в фильме "Трое на шоссе"

6:00 Утро России 10:00 Черные дыры. Белые пятна 10:40
Абсолютный слух 11:20 Человек перед Богом. Богородица
и святые 11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй,
мама! (15 серия) 13:15 С новым домом! 14:00 О самом
главном 14:45 Вся Россия 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт
15:35 Ефросинья. Продолжение (154 серия) 16:20 Инсти-
тут благородных девиц (47 серия) 17:10 Брачное агент-
ство Николая Баскова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир
19:40 "Юрмала". Фестиваль юмористических программ
21:20 Хлебный День. Х/ф 23:00 Магия кино 23:45 День
счастья. Х/ф 1:25 Вести.ru 2:10 Ефросинья. Продолжение
(154 серия) 2:55 Институт благородных девиц (47 серия)
3:40 Здравствуй, мама! (15 серия) 4:25 "Юрмала". Фести-
валь юмористических программ

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" с Людмилой Мела Т  08.00 "МУЛЬТФИЛЬ-
МЫ" Ф  09.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ" Т  10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ
ВОРОН". 54-я серия С  11.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КРОВАВАЯ
БАНЯ". 2-я серия С  12.00 Информационно-аналитическая про-
грамма "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т  13.00 "2012"
Т  14.00 Художественный фильм "МАКАРОВ" Ф  16.00 Русский се-
риал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 55-я серия С  17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
18.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГРАВШИЙ ПОЛУЧА-
ЕТ ВСЁ". 4-я серия С  19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  20.00 "КЛИНЧ"
Т  21.00 "СКАНЕР" Т  22.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КОНТРОЛЬНЫЙ
ВЫСТРЕЛ". 1-я серия С  23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И  00.00 Художе-
ственный фильм "ДВА ДОЛГИХ ГУДКА В ТУМАНЕ". После оконча-
ния смотрите короткометражный фильм "Мальчик с коньками" Ф
02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВО-
РОН". 55-я серия С  04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КОНТРОЛЬНЫЙ
ВЫСТРЕЛ". 1-я серия С  05.00 "КЛИНЧ" Т  06.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГРАВШИЙ ПОЛУЧАЕТ ВСЁ". 4-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф  09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И  10.00
Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 55-я серия С  11.00 Русский сериал
"ВЕРСИЯ. КОНТРОЛЬНЫЙ ВЫСТРЕЛ". 1-я серия С  12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА
НЕДЕЛЮ" И  12.30 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИ-
КАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. ПОКУШЕНИЯ НА ПРЕЗИДЕНТОВ" Т  13.00 "СКАНЕР"
Т  14.00 Художественный фильм "ДВА ДОЛГИХ ГУДКА В ТУМАНЕ". После
окончания смотрите мультфильмы Ф  16.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ
ВОРОН". 56-я серия С  17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  18.00 Русский сери-
ал "АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 1-я серия С  19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  20.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬ-
БАЦ" Т  21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т  22.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ.
КОНТРОЛЬНЫЙ ВЫСТРЕЛ". 2-я серия (заключительная) С  23.00 "СЕЙ-
ЧАС В МИРЕ" И  00.00 Премьера художественного фильма "ГРУЗ "300".
После окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф  02.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ" И  03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 56-я серия С
04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КОНТРОЛЬНЫЙ ВЫСТРЕЛ". 2-я серия
(заключительная) С  05.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т  06.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 1-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф  09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 56-я серия С  11.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ. КОНТРОЛЬНЫЙ ВЫСТРЕЛ". 2-я серия (заключи-
тельная) С  12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И  13.00 "БОЛЬШОЙ ДО-
ЗОР" Т  14.00 Премьера художественного фильма "ГРУЗ "300". После
окончания смотрите мультфильмы Ф  16.00 Русский сериал "ЧЁР-
НЫЙ ВОРОН". 57-я серия С  17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  18.00
Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 2-я серия
С  19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  20.00
"НАРОД ПРОТИВ" Т  21.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т  22.00 Русский сериал
"ВЕРСИЯ - 2. СКЕЛЕТ ИЗ ШКАФА". 1-я серия С  23.00 "СЕЙЧАС В
МИРЕ" И  00.00 Художественный фильм "ДЕНЬ СВАДЬБЫ ПРИДЁТЬ-
СЯ УТОЧНИТЬ". После окончания смотрите мультфильмы для взрос-
лых Ф  02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  03.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ
ВОРОН". 57-я серия С  04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ - 2. СКЕЛЕТ
ИЗ ШКАФА". 1-я серия С  05.00 "НАРОД ПРОТИВ" Т  06.00 Русский
сериал "АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 2-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф  09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 57-я серия С  11.00 Русский
сериал "ВЕРСИЯ - 2. СКЕЛЕТ ИЗ ШКАФА". 1-я серия С  12.00 "СТРА-
НА И ЛЮДИ" с Людмилой Мела Т  13.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т  14.00
Художественный фильм "ДЕНЬ СВАДЬБЫ ПРИДЁТЬСЯ УТОЧНИТЬ".
После окончания смотрите мультфильмы Ф  16.00 Русский сериал
"ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 58-я серия С  17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  18.00
Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 3-я серия
С  19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  20.00
"КЕЙС" Т  21.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т  22.00 Русский сериал "ВЕР-
СИЯ - 2. СКЕЛЕТ ИЗ ШКАФА". 2-я серия С  23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ"
И  00.00 Художественный фильм "САМ Я - ВЯТСКИЙ УРОЖЕНЕЦ". 2
серии Ф  02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  03.00 Русский сериал "ЧЁР-
НЫЙ ВОРОН". 58-я серия С  04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ - 2.
СКЕЛЕТ ИЗ ШКАФА". 2-я серия С  05.00 "КЕЙС" Т  06.00 Русский
сериал "АВАНТЮРИСТКА. ОТПУСК НА ТОТ СВЕТ". 3-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф  09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И  10.00
Русский сериал "ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 53-я серия С  11.00 Русский сериал
"ВЕРСИЯ. КРОВАВАЯ БАНЯ". 1-я серия С  12.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т
13.00 "КЕЙС" Т  14.00 Художественный фильм "КОРАБЛЬ ПРИШЕЛЬЦЕВ".
После окончания смотрите мультфильмы Ф  16.00 Русский сериал "ЧЁР-
НЫЙ ВОРОН". 54-я серия С  17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  18.00 Русский
сериал "АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГРАВШИЙ ПОЛУЧАЕТ ВСЁ". 2-я серия С
19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  20.00 "2012"
Т  21.00 "ВСЁ ТАК" Т  22.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КРОВАВАЯ БАНЯ".
2-я серия С  23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И  00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ"
И  00.30 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР"
Т  01.00 "2012" Т  02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И  03.00 Русский сериал
"ЧЁРНЫЙ ВОРОН". 54-я серия С  04.00 Русский сериал "ВЕРСИЯ. КРО-
ВАВАЯ БАНЯ". 2-я серия С  05.00 "ВСЁ ТАК" Т  06.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГРАВШИЙ ПОЛУЧАЕТ ВСЁ". 2-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И  08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф  09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И  10.00 "КЛИНЧ" Т
11.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ" Фильм 4 "Халява" 1-я серия С  12.00
Сериал выходного дня "ШЕРИФ" Фильм 4 "Халява" 2-я серия С  13.00 "В НЬЮ-
ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т  14.00 Снято в СССР. "СЕГОДНЯ -
НОВЫЙ АТТРАКЦИОН" Ф  15.30 Программа "ЖИВОЕ СЛОВО" Т  16.00 Сериал
выходного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ" 7-я серия С  17.00
Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. ПОКУ-
ШЕНИЯ НА ПРЕЗИДЕНТОВ" Т  17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" Т  18.00 Русский сериал
"АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГРАВШИЙ ПОЛУЧАЕТ ВСЁ". 3-я серия С  19.00 "КОД
ДОСТУПА" Т  20.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ" Т  21.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ.
СТО ТЫСЯЧ ДЛЯ СЫНА". 1-я серия С  22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И  23.00
Сериал выходного дня "ШЕРИФ. СТО ТЫСЯЧ ДЛЯ СЫНА". 2-я серия С  00.00
Премьера художественного фильма "МАКАРОВ" Ф  02.00 Авторская програм-
ма Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. ПОКУШЕНИЯ НА ПРЕЗИ-
ДЕНТОВ" Т  02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф  03.00 Сериал выход-
ного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ" 7-я серия С  04.00 Снято в
СССР. "СЕГОДНЯ - НОВЫЙ АТТРАКЦИОН". После окончания смотрите муль-
тфильмы для взрослых Ф  06.00 Русский сериал "АВАНТЮРИСТКА. ПРОИГ-
РАВШИЙ ПОЛУЧАЕТ ВСЁ". 3-я серия С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф  08.00 Детский художественный фильм "ОТРОКИ
ВО ВСЕЛЕННОЙ" Ф  09.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф  10.00 "НАРОД ПРОТИВ" Т
11.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ. СТО ТЫСЯЧ ДЛЯ СЫНА". 1-я серия С
12.00 Сериал выходного дня "ШЕРИФ. СТО ТЫСЯЧ ДЛЯ СЫНА". 2-я серия С
13.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" с Людмилой Мела Т  14.00 Снято в СССР. "МАМА
ВЫШЛА ЗАМУЖ" Ф  15.30 "ГЛОБАЛ 3000" Т  16.00 Сериал выходного дня
"УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В ЖИЗНЬ" 8-я серия С  17.00 Информационно-
развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т  17.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф
18.00 Документальный экран. "КАК ПЬЮТ В РОССИИ". После окончания смот-
рите мультфильмы Ф  19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т  20.00 Информационно-аналити-
ческая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т  21.00
Сериал выходного дня "ШЕРИФ" Фильм 6 "Ловушка" 1-я серия С  22.00 "В
НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т  23.00 Сериал выходного дня
"ШЕРИФ. ЛОВУШКА". 2-я серия (заключительная) С  00.00 Концерт Анны Рез-
никовой в ГЦКЗ "Россия" "НАВСЕГДА". После окончания смотрите коротко-
метражный фильм "Прозрачное солнце осени" Т  02.00 Информационно-раз-
влекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т  02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ
ВЗРОСЛЫХ" Ф  03.00 Сериал выходного дня "УТЁСОВ. ПЕСНЯ ДЛИНОЮ В
ЖИЗНЬ" 8-я серия С  04.00 Снято в СССР. "МАМА ВЫШЛА ЗАМУЖ" Ф  05.30
"ГЛОБАЛ 3000" Т  06.00 Документальный экран. "КАК ПЬЮТ В РОССИИ". Пос-
ле окончания смотрите мультфильмы Ф

RТVI РТР

07:00 Новости 07:10 Фильм "Спеши строить дом" 08:20
Фильм "Укрощение огня". Часть 2-я 09:35 "Служу Отчиз-
не!" 10:05 "Смешарики. ПИН-код" 10:20 "Здоровье" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:10 "Непутевые заметки" с
Дмитрием Крыловым 11:30 "Пока все дома" 12:20 "Фа-
зенда" 13:00 Новости (с субтитрами)   13:15 Татьяна До-
ронина, Олег Ефремов в фильме "Три тополя на Плющи-
хе" 14:30 Праздничный канал 20:05 "Минута славы. Меч-
ты сбываются!" 22:00 Воскресное "Время". Информаци-
онно-аналитическая программа 23:00 "Мульт личности"
23:35 "Yesterday live" 00:35 Евгений Киндинов, Елена Ко-
ренева в фильме "Романс о влюбленных" 02:45 Михаил
Светин, Андрей Мягков в комедии "Не было бы счас-
тья... " 03:50 Нийоле Ожелите, Борис Невзоров в филь-
ме "Всего один поворот" 05:05 "Банды". Многосерийный
фильм

6:00 Вести 6:10 Вести-Москва 6:20 Прости-прощай. Х/ф
7:30 Мультфильмы 8:00 Субботник 8:30 Обыкновенный кон-
церт с Эдуардом Эфировым 9:00 Вести 9:10 Вести-Москва
9:20 Вся Россия 9:35 Хлебный День. Х/ф 11:00 Мультфиль-
мы 11:15 Отец Михаил. История одной семьи 12:00 Вести
12:20 Вести-Москва 12:25 Вся Россия 12:40 Честный детек-
тив 13:05 Власть факта 13:50 "Великий консерватор". Бо-
рис Покровский 14:30 Старые стены. Х/ф 16:00 Источник
счастья. Х/ф 18:00 Вести в субботу 18:45 Источник счас-
тья. Х/ф. Продолжение 19:55 Дирижер. Х/ф 21:30 Пасха
Христова. Прямая трансляция Пасхального богослужения
из Храма Христа Спасителя 0:05 С любимыми не расста-
вайтесь. Х/ф 1:25 Старые стены. Х/ф 3:00 Отец Михаил.
История одной семьи 3:45 Дирижер. Х/ф 5:10 Городок

6:00 Утро России 10:00 Мираж. Х/ф. 1-я серия 11:05 Мульт-
фильм 11:20 Звездные портреты. Георгий Гречко. Траекто-
рия судьбы 11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здравствуй,
мама! (16 серия) 13:15 С новым домом! 13:50 О самом
главном 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефросинья.
Продолжение (155 серия) 16:20 Институт благородных де-
виц (48 серия) 17:10 Брачное агентство Николая Баскова
18:00 Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 Дорогой мой человек
(1 серия) 20:30 Дорогой мой человек (2 серия) 21:15 Сыщик
Самоваров 22:05 Городок 22:50 "Тем временем" с Алексан-
дром Архангельским 23:40 Вести + 23:55 Новости культуры
0:15 Цвет пламени (5 серия) 1:05 Вести.ru 1:20 Профилакти-
ка 2:10 Ефросинья. Продолжение (155 серия) 2:55 Институт
благородных девиц (48 серия) 3:40 Здравствуй, мама! (16
серия) 4:30 Мираж. Х/ф. 1-я серия 5:45 Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Мираж. Х/ф. 2-я серия 11:10 Муль-
тфильм 11:20 Звездные портреты. Павел Попович. Косми-
ческий хулиган 11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здрав-
ствуй, мама! (17 серия) 13:15 С новым домом! 13:50 О
самом главном 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефро-
синья. Продолжение (156 серия) 16:20 Институт благород-
ных девиц (49 серия) 17:10 Брачное агентство Николая
Баскова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 Дорогой мой
человек (3 серия) 20:30 Дорогой мой человек (4 серия)
21:15 Сыщик Самоваров 22:05 Специальный корреспондент
23:00 Культурная революция 23:45 Вести + 0:05 Новости
культуры 0:25 Цвет пламени (6 серия) 1:20 Профилактика
2:10 Ефросинья. Продолжение (156 серия) 2:55 Институт
благородных девиц (49 серия) 3:40 Здравствуй, мама! (17
серия) 4:30 Мираж. Х/ф. 2-я серия 5:45 Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Мираж. Х/ф. 3-я серия 11:00 Муль-
тфильмы 11:20 Звездные портреты. Сергей Крикалев. Че-
ловек-рекорд 11:45 Вести-спорт 12:00 Вести 12:30 Здрав-
ствуй, мама! (18 серия) 13:15 С новым домом! 13:50 О
самом главном 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт 15:35 Ефро-
синья. Продолжение (157 серия) 16:20 Институт благород-
ных девиц (50 серия) 17:10 Брачное агентство Николая
Баскова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 Дорогой мой
человек (5 серия) 20:30 Дорогой мой человек (6 серия)
21:15 Сыщик Самоваров 22:05 Исторический процесс 23:35
Вести + 23:50 Новости культуры 0:15 Цвет пламени (7 се-
рия) 1:05 Вести.ru 1:20 Профилактика 2:10 Ефросинья. Про-
должение (157 серия) 2:55 Институт благородных девиц (50
серия) 3:40 Здравствуй, мама! (18 серия) 4:30 Мираж. Х/ф.
3-я серия 5:45 Вести-спорт

6:00 Утро России 10:00 Просто Саша. Х/ф 11:10 Мультфильм
11:20 Звездные портреты. Юрий Гагарин 11:45 Вести-спорт
12:00 Вести 12:30 Здравствуй, мама! (19 серия) 13:15 С новым
домом! 13:50 О самом главном 15:00 Вести 15:25 Вести-спорт
15:35 Ефросинья. Продолжение (158 серия) 16:20 Институт
благородных девиц (51 серия) 17:10 Брачное агентство Нико-
лая Баскова 18:00 Вести 18:45 Прямой эфир 19:40 Дорогой
мой человек (7 серия) 20:30 Дорогой мой человек (8 серия)
21:15 Сыщик Самоваров 22:05 Поединок 23:35 Вести + 23:50
Новости культуры 0:15 Цвет пламени (8 серия) 1:05 Вести.ru
1:20 Профилактика 2:10 Ефросинья. Продолжение (158 серия)
2:55 Институт благородных девиц (51 серия) 3:40 Здравствуй,
мама! (19 серия) 4:30 Просто Саша. Х/ф 5:45 Вести-спорт

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru

Канал 1

Суббота, 14 апреляСуббота, 14 апреля
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18. ГЛАМУР

О
рганизатор звездного Ноева Ковчега Ле-
на Ленина и Ной, Андрей Ковалев, пригла-
сили звезд и миллионеров 2-го апреля в

"Казино" на Новом Арбате на сумасшедший праз-
дник "Конец Света". Как известно, что 2012 год
был объявлен Годом Конца Света, поэтому звез-
ды решили его достойно отметить. Собравшихся

Çâåçäû îòìåòèëè
"Êîíåö Ñâåòà"
на Ноев Ковчег, состоящий по преданию из луч-
ших представителей всего живого, по одной не-
чистой и семи чистых пар каждого вида, от По-
топа или Мирового Кризиса спасут известные
Мудрецы, управляющие судном, для этих целей
были приглашены: Михаил Хазин, Николай Ста-
риков, Михаил Леонтьев, Павел Глоба, Джуна и
другие специалисты в экономической, финансо-
вой, политической и космической сферах. На са-
мую крупную вечернику года были приглашены
и такие звезды звериного царства как  Алексей
Панин, Владимир Меньшов, Николай Басков,
Игорь Верник, Сергей Зверев, Лолита Милявс-
кая, Александр Домогаров, Никита Джигурда, Ми-
тя Фомин, Елена Воробей, Анастасия Волочко-
ва, Станислав Садальский, Отар Кушинашвили,
Анфиса Чехова, Роза Сябитова и многие другие.
В хороводе кружились ведьмы, лешие, кикиморы
и звезды в звериных масках под предводитель-

ством кошачьих в виде светских львиц, тигров и
пантер с гламурными когтями от лучших дизай-
неров Сети Студий Маникюра Лены Лениной. Гос-
ти присутствовали при установлении нового ре-
корда: публике и представителям Книги Рекор-
дов продемонстрировали самый дорогой в мире
маникюр из бриллиантов.

Ãîðäîí ðàññêàçàë î
ñâîåé 18-ëåòíåé æåíå

Новость, что 48-летний телеведущий Александр
Гордон женился на 18-летней студентке, потряс-
ла не только обывателей, но и его многочис-
ленных поклонников. Как выяснилось, Гордон тща-
тельно скры-
вал свои ро-
мантические
отношения с
юной пасси-
ей, а потом
махнул ру-
кой на об-
щественное
мнение и же-
нился на
ней.

Церемония
бракосочета-
ния прои-
зошла еще в
декабре, од-
нако торжес-
тво оказа-
лось нас-
только за-
конспириро-
ванным, что
об этом ста-
ло известно
только не-
давно. Свою
третью суп-
ругу Алек-
сандр Гордон нашел буквально не отходя от ра-
бочего места. Телеведущий является преподава-
телем на журналистском факультете Института
телевидения и радиовещания "Останкино", где и
училась избранница мэтра.

К слову, недавно Александр Гордон провел
встречу в петербургской Филармонии. Там ему
назадавали кучу неудобных вопросов о его лич-
ной жизни. Однако он так и не удовлетворил
любопытство зрителей. На вопрос: "Расскажите
правду о своей последней женитьбе?" - телеве-
дущий и режиссер ответил: "Да, я женился. Да,
ей 18 лет. Нет, ее зовут не Лена, а Нина. Вот
все, что я хочу сказать по этому поводу", - пере-
дает издание Dni.ru со ссылкой на ИА "Росбалт".

В целом, говоря о своей частной жизни, теле-
журналист Гордон отметил, что ему важно мне-
ние аудитории только тогда, когда он снимает
свои фильмы и делает передачи. В частной жиз-
ни, по его словам, он намерен жить так, как
хочет он, а не так, как хотят люди.

Напомним, не желающий обсуждать свою лич-
ную жизнь Александр Гордон был уже два раза
официально женат. Первой супругой телеведу-
щего стала журналистка, писатель и переводчик
Мария Бердникова, которая сейчас живет и ра-
ботает в США. Второй женой Александра была
радиоведущая Катя Гордон (девичья фамилия -
Подлипчук). Довольно продолжительное время
Гордон прожил в гражданском браке с актрисой
Наной Кикнадзе.

Прошло первое слу-
шание Мещанского су-
да по делу о разводе
поэта Ильи Резника с
гражданкой России и
США Мунирой Резник (в
девичестве Аргумбае-
вой). Бывшая жена маэ-
стро - узбекская балет-
мейстер и танцовщица
- пытается оспорить за-
очное решение суда о
расторжении брака 31
января 2012. С тех пор
как Резник расстался с
Мунирой прошло уже
более десяти лет. Его
бывшая супруга и их
сын (ему уже 22) оста-
лись жить в США, и
поэт ежемесячно
высылает им деньги. В
Москве поэт встретил
новую любовь - Ирину
Романову. Оформить
развод с Мунирой Илья
Резник решил только
недавно, но из-за того,
что их разделяет океан,
бракоразводный про-

Актеру Алену Делону
прибывшему 7 апреля  в
Москву для участия в
церемонии вручения
музыкальной премии
Armenia Music Awards,
стало плохо. Перед на-
чалом церемонии у зна-
менитого актера подс-
кочило давление, "схва-
тило" сердце.  Делону
вызвали бригаду "ско-
рой помощи".

Но, несмотря на пло-
хое самочувствие, ак-
тер вышел на сцену,
чтобы получить специ-
альную премию "Леген-
да"."Есть вещи, которые
я не понимаю. Вот уже
в течение часа на сце-
ну выходят артисты, ко-
торые поют и танцуют,
и вы им аплодируете. А
я вышел на сцену и ни-
чего не делаю, но вы
мне тоже аплодируете.
И вот я не понимаю, за

Àëåíó Äåëîíó â Ìîñêâå ñòàëî ïëîõî

что", - сказал со сцены
концертного зала "Рос-
сия"  актер.

Он поблагодарил за
честь, которую ему мне
оказали, за любовь и
признание.После этого
Ален Делон покинул
сцену и уехал в гости-
ницу. На другой день

французский актер по-
кинул Москву.

Напомним, Ален Де-
лон только 5 апреля был
выписан  из американ-
ской клиники парижско-
го пригорода Нейи-сюр-
Сен. "Все так переполо-
шились из-за этой опе-
рации на сердце.  Он

рассказал, что получил
много звонков, люди
тревожились о его са-
мочувствии, передает
Вести.ру. "А на самом
деле это просто арит-
мия, на мое сердце
просто воздействовали
электротоком и все", -
уточнил Делон.

Награда Armenia
Music Awards считается
одним из самых значи-
тельных событий в му-
зыкальной жизни Арме-
нии. За шесть лет гос-
тями и номинантами
премии становились из-
вестнейшие деятели
культуры, искусства и
шоу-бизнеса Армении,
России и других стран,
в том числе, Шер, Джи-
ван Гаспарян, Иосиф
Кобзон, Нуне Есаян,
Игорь Крутой, Хулио Иг-
лесиас, Лиз Митчелл,
Демис Руссос.

Ðåçíèê ñêàíäàëüíî ðàçâîäèòñÿ ñ æåíîé

цесс изрядно затянул-
ся.

Бывшей жене были
посланы все документы
и деньги для ее приез-
да в Россию и оформ-
ления развода в соот-
ветствии с российским
законодательством, но
Мунира не приезжала.
Тогда суд принял заоч-
ное решение о разво-

де. И вот сейчас Муни-
ра требует отменить за-
очное решение о раз-
воде, мотивируя это
тем, что она о нем не
знала. В этот раз Му-
нира сама подает на
развод и требует раз-
делить имущество со
своим знаменитым экс-
супругом. Женщина от-
казывается верить в то,

что за известнейшим
поэтом Ильей Резником
числятся лишь кварти-
ра и машина, а элитный
коттедж на Рублево-Ус-
пенском шоссе он все-
го лишь арендует.

Интересы поэта в су-
де представляет адво-
кат Сергей Жорин:

- На этом слушании
было отменено решение
о заочном разводе. Но
это не значит, что суп-
ругов не разведут - это
произойдет лишь через
одно-два заседания, так
как мы через адвоката
передали ей все необ-
ходимые документы. А
что касается имущест-
ва, то по российскому
законодательству: если
супруги не живут вмес-
те и не ведут совмест-
ного хозяйства более
десяти лет, никто из них
при разводе не имеет
права претендовать на
имущество другого.

Композитор Игорь Крутой
стал обладателем самой доро-
гой квартиры в Нью-Йорке. За
роскошные апартаменты, ко-
торые занимают почти целый
этаж в легендарном отеле
"Плаза", музыкант выложил ни
много ни мало... 48 миллионов
долларов!

Как говорят знатоки, это жи-

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

Èãîðü Êðóòîé êóïèë êðóòóþ êâàðòèðó â Íüþ-Éîðêå
лье могло бы обойтись музыканту дешевле, но
Игорь Яковлевич перестраховался, чтобы конку-
ренты не увели у него приглянувшиеся апарта-
менты. Игорь Крутой и раньше хотел приобрес-
ти жилье в Нью-Йорке, но все как-то не получа-
лось.
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Влади Владков

Професор АЛЕКСАН-
ДЪР АРХАНГЕЛСКИ
пристигна в България
за участие в юбилей-
ната пролетна конфе-
ренция на Съюза на
математиците, която
се състоя в края на
миналата седмица в
Боровец и беше откри-
та от министъра на
образованието, мла-
дежта и науката
Сергей Игнатов.
Изтъкнатият руски
математик беше
любезен да отговори
на въпросите на
в. "Русия днес".

- Александър Влади-
мирович, разкажете
пред нашите читатели
за себе си и за вашия
път в математиката.

- Аз съм математик с
тясна специалност
топология. Това е
относително млада
наука. Първите й
кълнове се появиха в
края на ХIХ, началото

Çàïàçâàíåòî íà òðàäèöèèòå å
íàé-âàæíàòà çàäà÷à íà íàóêàòà
Страна, която не подкрепя учените си,
няма бъдеще, смята изтъкнатият руски
математик Александър Архангелски

на ХХ век. Миналия
век беше столетие на
нейното доста енергич-
но развитие. Тя е
фундаментален мате-
матически раздел
между алгебрата и
теорията на множест-
вата и изучава идеята
за непрекъснатостта.
Топологията е основа
на математиката.
Топологията не само
дава език, тя дава най-
общите принципи,
които след това се
използват в по-високи-
те приложни области.
Тази наука има място
в живота, но то е
опосредствено.

Всички са съгласни,
че математиката е
език и без този език
нищо не може да се
направи във всекидне-
вието. Но това не е
само език, а общи
принципи, които
определят поведение-
то на материалните
обекти в света. Те се
формулират на езика

на математиката и
позволяват впоследст-
вие да се решават по-
конкретни задачи.

- Как се ориенти-
рахте към математи-
ката?

- Имах привилегията
да се родя в Москва в
семейството на музи-
кант, който преди да
стане музикант, беше
авиационен инженер
на високо равнище.
Отначало той се
надяваше, че и аз ще
се заема с музика.
Занятията с музика не
потръгнаха при мен и
още тогава стана
ясно, че ще бъда нещо
друго,  не музикант.
Първите си стъпки по
пътя към математиката
направих с моята
баба. Тя започна да
ме подготвя по три
предмета на предучи-
лищно равнище -
немски език, четене и
аритметика. Даваше
ми не уравнения, а
обикновени "търговс-

ки" задачи - например,
една вратовръзка
струва толкова, ти
купуваш три вратов-
ръзки. Колко ще
струват те и т. н. С
подобни задачи са
израствали и матема-
тиците в дореволюци-
онна Русия.

След това учих в
добро училище с
прекрасен преподава-
тел по математика. От
другите предмети не
се увличах толкова, а
продължавах да се
интересувам от мате-
матиката. Не съм
имал частни учители,
не съм посещавал
някакви кръжоци.

Към края на средно-
то образование в
нашето училище беше
изпратен от Московс-
кия университет на
практика петокурсни-
кът Александър Кри-
лов. Той трябваше да
проведе няколко
занятия в реално
училище. Беше си
избрал това, в което е
учил. През времето
докато беше при нас
той направи реклама
на математическия
факултет, на самата
математика, обяви, че
води кръжок в МГУ и
покани всички, които
желаят да участват в
него. Когато за първи
път посетих неговия
кръжок, той разказва-
ше за теорията на
множествата. Това ме
увлече много, отидох
на математическа
олимпиада, където не
постигнах нищо особе-
но, защото нямах
добра подготовка. Там
обаче видях толкова
много хора, вдъхнове-
ни от математиката.
Сега също има олим-
пиади, но обстановка-
та не е като в ония
години - тогава с
математика се занима-
ваха ентусиасти.
Студенти, които доско-
ро са били ученици,
"вербуваха" от училища-
та бъдещи математици.

- Как минаха сту-
дентските ви години?

- Когато бях в първи
курс ми провървя,
защото попаднах в
една група с двама
победители в московс-
ки олимпиади по
математика - Арнолд и
Кирилов. Това изигра
голяма роля в моето
развитие. Заразих се
от тяхното отношение
към математиката. В
автобусите, които
пътуваха към универ-
ситета пълни със
студенти, се говореше
за интеграли, за
решения на задачи -
такива студенти бяхме.
Това наистина положи
началото на моя
математически живот.

- Къде работехте
след завършване на
висшето си образова-

ние?
- В университета.

Тогава, за разлика от
сега, ако има възмож-
ност да се намерят
места, най-добрите
студенти оставаха в
съответните катедри.
Това се случи и с мен
дори преди да завър-
ша аспирантурата, но
аз не бях единствен.
Нашият курс постави
своеобразен рекорд -
на работа в универси-
тета останаха 16 души
от общо около 250.
След това завърших
аспирантура, защитих
дисертация и до 2000
г. работих в универси-
тета, където преминах
през всички позиции -
от асистент до профе-
сор. След това рабо-
тих в Университета в
Охайо. Там бях профе-
сор до 2010 г. През
2003 г. ме избраха за
"изтъкнат професор" -
имат такава традиция
- всяка година един
човек се номинира с
това звание.

- Какъв е конкрет-
ният повод за вашето
посещение в Бълга-
рия?

- В Боровец ще се
състои годишната
конференция на
Съюза на математици-
те в България и аз
съм един от поканени-
те чуждестранни
математици. За мен
ще е много полезно
да се срещна и да
разговарям с изтъкна-
ти учени в областта на
математиката както от
България, така и от
чужбина. Това е
възможност за перио-
дичен личен контакт.

Приятно ми е да
спомена, че тук ще
имам възможност да
се видя отново с
моите ученици, а сега
изтъкнати български
математици академик
Петър Кендеров и
професор Стоян
Недев, към които
имам особено добро
отношение.

- Как властите в
Русия се отнасят към
науката?

- Моето мнение е, че
се отнасят добре, но
доста отстрани. Под-
хождат прагматично.
Търсят непременно и
бързо приложение на
научните постижения.
Има обаче фундамен-
тална наука, чиито
плодове се берат след
по-голям период от
време. Доколкото
разбирам властите
смятат, че фундамен-
талната наука трябва
да се подкрепя със
спонсорски пари.
Дават някакви пари,
но те не са достатъч-
ни. Заплатите са
много малки. Два пъти
по-малки от заплатите
на учените в Полша.
Съгласен съм, че

трябва да се търсят
спонсори, но когато
частният капитал не
дава, държавата
трябва да подкрепи
науката.

През тази година
нашите военни имаха
голяма радост - беше
обявено, че полковни-
кът ще получава шест
хиляди долара. Ако
погледнем в историята
ще видим, че и в
дореволюционна
Русия, и в съветско
време заплатата на
полковника винаги е
съответствала на
заплатата на професо-
ра. Сега обаче профе-
сорът остава с хиляда
долара. Това означа-
ва, че офицерът взима
шест пъти по-голяма
заплата от учения.
Това показва неразби-
ране на задачите,
които стоят пред
науката. Ако науката
не се финансира
добре в продължение
на четири-пет години,
това означава, че
научните школи,
създавани в продъл-
жение на десетки
години, ще замрат. А
най-важната задача е
съхраняването на
научните традиции. Не
всичко на света
трябва да се реформи-
ра до неузнаваемост,
а да се съхрани най-
доброто от онова,
което е било. И не
само да се съхрани, а
и да се доразвие, не
да се погубва. Наблю-
давам какво става и в
Московския държавен
университет. Всичко
върви на зле.

- Оптимист ли сте
за бъдещето на
науката по принцип и
на математиката
конкретно?

- Оптимист съм,
защото от, една
страна знам, колко е
прекрасна математи-
ката и колко е нужна
тя на обществото. Без
нея нито една друга
наука е невъзможна.
Аз съм сигурен, че тя
ще бъде потърсена.
Само че страна, която
не поддържа науката
и по-конкретно мате-
матиката, няма бъде-
ще. Това не се отнася
само за Русия. В САЩ
също има този проб-
лем - ролята на
преподавателя, на
учителя отива на
заден план. Това става
и във Франция. Нався-
къде се вижда упадък
на образованието,
пренебрегване на
фундаменталните
науки за сметка на
бързите печеливши
приложни проекти.

Все пак вярвам, че
това положение на
нещата няма да
продължи дълго.
Самият живот ще
потърси науката.

19. ФОРУМ БЪЛГАРИЯ-РУСИЯ
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20. ИКОНОМИКА

С консолидираните
действия на правител-
ството и автопроизво-
дителите руската авто-
мобилна промишленост
е в състояние да прео-
долее всички проблеми,
възникващи с встъпва-
нето на Русия в Светов-
ната търговска органи-
зация (СТО), заяви Вла-
димир Путин миналата
седмица в град Толиа-
ти на заседание, посве-
тено на развитието на

автопромишления ком-
плекс (АПК).

То съвпадна с пуска-
нето на серийното про-
изводство на новия мо-
дел "Лада Ларгус" - пър-
вият крупен съвместен
проект на компанията
"АвтоВАЗ" и на алианса
"Рено-Нисан". Трите го-
леми световни произво-
дители преди няколко
години се договориха
за стратегическо парт-
ньорство.

Според ръководството
на "АвтоВАЗ" опитът от
сътрудничество с чужди-
те фирми е изключител-
но важен за главния
руски автомобилен про-
изводител в момента на
встъпване на страната
в СТО. Новите техноло-
гии на сглобяване и кон-
трол на качеството, из-
ползвани в заводите на
"Рено" и "Нисан", сега се
внедряват на всички
производствени линии
на "Лада". В условията
на намалени вносни ми-
та за чуждестранната
автотехника това ще
позволи на завода да
запази конкурентната
способност на своята
продукция наред с дру-
гите участници на паза-
ра.

Руските чиновници ще
трябва да се простят
със скъпите служебни
автомобили чуждо про-
изводство и да подка-
рат родни коли. По-точ-
но, сглобени изключи-
телно в Русия, Белору-
сия и Казахстан, т.е. на
териториите на Единно-
то икономическо прос-
транство. Това е една от
мерките, които ще се
вземат за подкрепа на
руската автомобилна
промишленост, обяви
премиерът. "Смятам, че
всички органи на дър-
жавната и общинската

Руският автомобилен пазар вся-
ка година става все по-привлека-
телен за чуждестранните компании.
Влизането на Русия в СТО също ги
потиква да правят инвестиции в
страната. Заради намаляването на
митата може да има преразпреде-
ление на пазарите - на първо мяс-
то на автомобилния, предвиждат ек-
спертите. Очаква се митата върху
товарните автомобили да намале-
ят 5 пъти, на леките от 30 на 25%, а
след 7 години до 15%. Затова сега
за чуждес-
транните
компании
е важно да
се укрепят
на руския
пазар. Рус-
ките про-
изводите-
ли от своя
с т р а н а
трябва да
оси г у р я т
укрепване-
то на авто-
мобилните
си гиганти,
за да под-
д ъ р ж а т
търсенето
на своята продукция.

Германският автомобилен кон-
церн Daimler реши да закупи конт-
ролния пакет акции на "КамАЗ". Ве-
че се появиха информации за пре-
говори с компанията "Ростехноло-
гии" за покупката на нейни акции.
Експертите са уверени, че сделка-
та ще бъде изгодна и за двете стра-
ни. Daimler стана съсобственик на
"КамАЗ" още през 2008 г., като купи
10% от акциите. След 2 години гер-
манците увеличиха дела си до 11%
и започнаха преговори за обмяна
на ценни книжа с други акционе-
ри. "Сътрудничеството ще бъде по-

Строителството на
сръбския участък от га-
зопровода "Южен по-
ток" ще започне през но-
ември, съобщи генерал-
ният директор на "Сър-
биягаз" Душан Баятович.
Той допълни, че всичко
е готово за подписване-
то на нов дългосрочен
договор за по-евтин рус-
ки газ. Страната вече
постигна 12-процентно
снижаване на цената за
тази година и се надява
с дългосрочния договор
тя да падне още. Баято-
вич изтъкна, че цената
на природния газ в Сър-
бия е сред най-ниските
в Европа, като добави,
че само в Румъния пот-
ребителите плащат по-
малко за горивото.

� � �
Компанията на оли-

гарха и кандидат за
президент на послед-
ните избори Михаил
Прохоров "Полюс Зо-
лото", която е най-голе-
мият руски производи-
тел на злато, отчете уве-
личение на годишната
чиста печалба с 57%. То-
ва стана благодарение
на силните продажби и

високите цени на бла-
городния метал. Мина-
лата година е била пос-
тигната чиста печалба от
$558 млн., а продажби-
те на злато са скочили
с 37% до рекордния мак-
симум от $2,3 млрд. "По-
люс Золото" притежава
едни от най-апетитните
златни резерви в Далеч-
ния изток на Русия и се-
га стойността й се оце-
нява на близо $10 млрд.
За 2012 г. компанията си
е поставила за цел да
увеличи добива на зла-
то с 6% до 1,6 млн. трой-
унции.

� � �
Държавата се намеси

на пазара за зърно в Ру-
сия, като продаде бли-
зо 2 млн. т, за да свали
цените. Зърното от рус-
кия фонд за интервен-
ции, натрупано от рекол-
тите 2005, 2008 и 2009 г.,
ще бъде продавано ос-
новно на Кавказ, къде-
то има значително пос-
къпване, заяви министъ-
рът на земеделието Еле-
на Скриник. Износът на
зърно значително нарас-
на през последните ме-
сеци и Русия планира та-
зи година да продаде в
чужбина 27 млн. Вицеп-
ремиерът Виктор Зубков
посочи, че правителство-
то няма да въвежда ог-
раничения върху износа,
защото страната разпо-
лага с достатъчно запа-
си за гарантиране на
вътрешното потребле-
ние. От няколко години
Русия е в тройката на
най-големите износители
на зърно в света.

На дребно

Страницата подготви
Светлана Михова

"Ëàäà Ëàðãóñ" ïîåìà ïî øèðîêèÿ ïúò
Руските чиновници слизат
от вносните автомобили

власт в Русия, купува-
чи и предприятия, фи-
нансирани от държав-
ния бюджет, трябва в
близко бъдеще да купу-
ват автомобилна техни-
ка, произвеждана само
на територията на Един-
ното икономическо
пространство, като зна-
чителна част от поръч-
ките ще бъде гаранти-
рана. Путин подчерта,
че това не противоре-
чи на нормите и прин-

ципите на СТО. Още в
периода на преговори-
те за встъпване на Ру-

те покупки ще се регу-
лират в съответствие с
вътрешните руски пра-
вила.

Премиерът също така
отбеляза, че условията
на подписаните спора-
зумения по промишле-
ното сглобяване на ко-
ли за собствениците на
отечествени и чуждест-
ранни марки няма да се
променят до 2018 г., а
намалението на вносни-
те мита на автомобил-
на техника ще продъл-
жи няколко години. С
други думи, държавата
в условията на присъе-
диняване към СТО има
намерение и по-нататък
да използва целия ком-
плект от мерки за под-
крепа на руските про-
изводителите. "Общият

обем на инвестициите,
заявени в рамките на
новите условия на про-
мишлено сглобяване, са
повече от 300 млрд. руб-
ли. Съответните спора-
зумения са подписани
с компаниите "Нисан",
"Мерцедес Бенц тракс",
"Форд", "Фолксваген" и
"Дженеръл Мотърс".

Премиерът предложи
до 2020 година да се
обезщетява част от раз-
ходите по заплащане
процентите по кредити-
те на автозаводите от
федералния бюджет. Не
е тайна, че много автоп-
роизводители започна-
ха мащабни проекти по
създаването на нови
производства и вземат
за тях големи заеми.
Естествено, това изис-
ква определени разхо-
ди, които частично ще
бъдат компенсирани от
държавата. "Преферен-
цията засяга само оне-
зи, които точно ще из-
пълняват инвестицион-
ните планове", подчер-
та Путин.

В резултат от прила-
гането на стимулиращи
мерки се очаква през
2012 г. производството
на коли от всички ви-
дове да бъде увеличе-
но до 4 милиона броя.
Обръщайки се към рус-
ките и чуждестранните
производители, Влади-
мир Путин подчерта, че
днес автомобилният от-
расъл на Русия отгова-
ря на основните цели
на държавата, в част-
ност - диверсификаци-
ята на икономиката и
поставянето й на ино-
вационна база. "Автомо-
билният отрасъл е
именно онази сфера на
дейност, която лежи в
основата на нашите це-
ли и начинания. Ще ра-
ботим заедно и в бъде-
ще", каза Путин.

Динамиката на търсе-
нето на коли в Русия яс-
но показва, че страна-
та е преодоляла после-
диците на финансовата
криза. Както е извест-
но, това е един от об-
щопризнатите показате-
ли за състоянието на
икономиката. През 2011
г. търсенето на продук-
ция на автомобилната
промишленост в сравне-
ние с предходната годи-
на бе увеличено с бли-
зо 40 процента. По ко-
личество на продажби-
те Русия зае уверено
второ място в Европа и
четвърто в света след
Китай, САЩ и Германия.

сия в тази организация
беше постигната дого-
вореност, че държавни-

Ñäåëêè íà Daimler ñ ÊàìÀÇ
лезно за руския автомобилен ги-
гант, защото ще получи от Daimler
ценни технологии. Германската ком-
пания също има своята изгода. "Ка-
мАЗ" е лидер на руския пазар за
тежки камиони и най-вероятно ще
остане такъв въпреки влизането на
Русия в СТО. За Daimler руският
пазар е интересен. Предприятията,
които имат свое производство тук,
заемат водещи позиции и на паза-
ра", казва началникът на отдела за
анализ на агенцията "Автостат" Ан-

дрей Топтун. А анализаторът на Ин-
вестиционната група "Норд-капитал"
Роман Ткачук отбелязва интересен
факт: "Любопитно е, че заявление-
то за намеренията на Renault-Nissan
да стане контролен акционер в "Ав-
тоВАЗ" и заявлението на Daimler да
стане контролен акционер в "Ка-
мАЗ" бяха направени едно след дру-
го с разлика от една седмица. Мис-
ля, че инициативата е дошла от
"Ростехнологии", която реши да ре-
ализира своите активи и да прив-
лече чуждестранни инвеститори за
развитие на руския автомобилен па-
зар.

Владимир Путин се разписа
на първата, слязла от

конвейера "Лада Ларгус"

"Лада Ларгус" -
три марки в една кола

Новите модели влекачи
за тежки камиони,
съвместно производство на
"КамАЗ" и "Даймлер-Бенц"
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Юбилейната за наградата
"Ника" - 25-а година, се ока-
за много богата на талант-
ливи кинотворби и журито
наистина бе затруднено да
определи победителите. По-
явата обаче и то в 8 номи-
нации на филма "Высоцкий.
Спасибо, что живой" сканда-
лизира и кинотворците, и лю-
бителите на доброто кино.
Филмът осигури на създате-
лите добри приходи, благо-
дарение на любовта на хо-
рата към Висоцки, но бе при-
ет доста хладно от зрители-
те. По този повод отразява-
щите събитието журналисти
се усъмниха, че между орга-
низаторите на "Ника" и Пър-
ви телевизионен канал има
уговорка: номинации за фил-
ма, който е продуциран от
Първи канал срещу излъчва-
не на церемонията. А този
прецедент навежда на ми-
сълта, че за "Ника" се номи-
нират не само добри, но и
нужни филми и съдбата на
премията не се решава един-
ствено чрез гласуването на
експертите от Академията
"Ника", а и по сметка. В края
на краищата филмът за Ви-
соцки получи награди: за
"Най-добра звукорежисьорс-
ка работа" и в номинацията
"Откритие на годината" /за-
едно с още един филм/.

Тази история обаче /ако
въобще я е имало/ остана
зад кулисите и не помрачи

21. КУЛТУРА

Íàé-õóáàâèÿò ôèëì çà 2011ã. å
"Æèëà-áûëà îäíà áàáà"

приповдигнатото настроение
и тържествеността на момен-
та. На връчването на злат-
ната статуетка в Крокус Си-
ти Хол /за първи път/ всич-
ки бурно аплодираха, когато
"Ника" се оказа в ръцете на
Олег Басилашвили. Големи-
ят кино и театрален артист
получи най-високата степен

на наградата - "За чест и дос-
тойнство". Церемонията бе
открита от президента на
Руската академия по кино-
изкуство "Ника" народния ар-
тист на СССР Алексей Бата-
лов. Приветствие до участ-

ниците изпрати президентът
на РФ Дмитрий Медведев.

Общо в конкурса са участ-
вали 100 филма, от които 17
анимационни, 37 неигрални
и 46 игрални.

За най-добър игрален филм
за 2011 бе признат "Жила-
была одна баба" на Андрей
Смирнов. Историческата
лента разказва за живота в
Русия от 1909 до 1921 г., за
Гражданската война и Анто-
новското въстание показани
през погледа на една селян-
ка от Тамбовска губерния. Ре-
жисьорът е работил над фил-
ма от 1987 г.

Лентата грабна наградите
в шест номинации - за най-
добра женска роля, за най-
добра мъжка роля на втори
план, за сценарии, за рабо-
тата на художника и на ху-
дожника по костюмите.

Лауреат на "Ника" за най-
добър режисьор" стана Анд-
рей Звягинцев. Неговият
филм "Елена" е лауреат на
специалната награда в прог-
рамата "Особен поглед" на
Фестивала в Кан, притежа-
тел е на премията "Златен
орел", обра наградите на
много други международни
кинофоруми.

За първи път от дълги го-
дини насам "Ника" за "Най-
добра женска роля" получи-
ха две дами - Надежда Мар-
кина /"Елена"/ и младата ак-
триса Даря Екамасова /"Жи-

Сцена от филма "Жила-была одна баба" - сценарист и режисьор
Андрей Смирнов

ла-была одна баба"/, която
напомни на Игор Золотовиц-
ки, когато й връчваше стату-
етката, че два пъти  се опит-
вала да учи в неговите кур-
сове, но и двата пъти той не
я приел.

За най-добра мъжка роля
бе отличен Сергей Гармаш /
"Дом"/.

Присъстващите наградиха
с благодарствени аплодис-
менти Юлий Гусман. Преди
25 години именно той реа-
лизира идеята си за незави-
сима кинопремия и вече чет-
върт век е режисьор на це-
ремонията.

Интрига, веднага подхвана-
та от медиите, създаде скан-
дално известната Ксения
Собчак, която бе водеща на
заключителната част на це-
ремонията. При връчването
на специалната награда на
Академията на Чулпан Хама-
това за основаването на

фондацията "Подари живот"
Собчак попита актрисата да-
ли ако не се беше занима-
вала с благотворителност
щеше да агитира за Влади-
мир Путин, но залата я ос-
вирка, а Юлий Гусман я пре-
дупреди да се въздържа от
политически дискусии. "У нас
има свобода на словото и
аз имам право навсякъде да
задавам въпроси, каквито
смятам за необходимо", от-
върна Собчак. Чулпан Хама-
това не отговори, а само на-
помни, че "Ника" е празник
на киното.

Ксения Собчак продължи
темата в микроблога си, ка-
то написа, че "безумно ува-
жава Хаматова" и няколко
пъти се опитвала да я пока-
ни на интервю, но тя отказ-
вала и това била единстве-
ната възможност да й зада-
де въпрос "отговор на който
очаквала цялата страна".

Олег
Басилашвили

Новата научно-изследова-
телска експозиция в петер-
бургската фондация на Ми-
хаил Шемякин, наречена
"Обувката в изкуството" сме-
ни предишната - "Ръката в
изкуството". Изложбата е
пристигнала от музея в Хъд-
сън /щат Ню Йорк/, който
се издържа от волни пожер-
твования. Представени са
повече от 250 изображения
на "обувки, създадени не за
ходене", както и артефакти
от личната колекция на Ми-
хаил Шемякин. Сред тях са
ботуши на френските бур-
лаци, галоши от слама на
немските войници от Втора-
та световна война, ботуши
на пощаджиите от 18 век,
бижута във формата на
обувки, старинни фирми на
обувни магазини от 19 век
и пр. До уникатите от мина-
лото са изложени произве-

Øåìÿêèí ïðåäñòàâÿ "Îáóâêàòà â èçêóñòâîòî"

Михаил Шемякин готви
следващата изненада

Â "Ìóçåîí" ñå ñáúäâàò ôàíòàçèè

дения на съвременни худож-
ници по темата.

Шемякин разказва, че за
различните народи обувка-
та има различни символи. За
евреите например е символ
на благополучие и когато
младоженците влизат в

спалнята, след тях мятат
обувки. За арабите било точ-
но обратното - най-голямо-
то оскърбление е да заме-
риш някого с обувка. Пред-
ставена е и една оригинал-
на творба на абхазки худож-
ник: абхазец с обувка на гла-

вата. Навремето абхазците
пристигнали в Константино-
пол и в знак на смирение
слагали обувката на импе-
ратора на главата си. Кога-
то се завърнали в родината
си, направили шапки във
вид на обувката на импера-

тора. Изложбата ще е отво-
рена до началото на септем-
ври, но през юни част от ек-
спозицията ще бъде обно-
вена. Музикалният съпровод
по време на изложбата са
песни на тема "обувки", съб-
рани от съпругата на Шемя-

кин Сара.
След Петербург "Обувката

в изкуството" ще потегли
към Северен Кавказ, а във
фондацията на Михаил Ше-
мякин ще се настани нова
експозиция - "Фотьойлът и
столът в изкуството".

Паркът на Кримски вал и
сега е притегателно място за
столичани и гостите на Мос-
ква, но тепърва тази тери-
тория ще се превръща в осо-
бено културно средище - то-
ва обеща шефът на депар-
тамента по култура на мос-
ковското кметство Сергей
Капков. През 90-те години
по време на "перестройка-
та" в този парк са събрани
паметниците от съветската
епоха, а сега заедно с тях
тук се настанява и съвре-
менно изкуство.

"Музеон" е идеално раз-
положен в сърцето на Мос-
ква - между Централния дом
на художниците, ул. Якиман-
ка и брега на Москва-река.
В парка са събрани повече
от 900 скулптури, някои от
които са дар от авторите,
други са плод на архитек-
турно-художествени симпо-
зиуми. Паметниците от съ-
ветската епоха са били отп-
ращани на "заточение" -
Дзержински от площад "Лу-
бянка", Свердлов от еднои-
менния тогава площад /днес

- "Театрални"/, Калинин от
"Воздвиженка", няколко па-
метници на Ленин и Бреж-
нев, както и стелата от Ле-
нински проспект "СССР-сто-
жер на мира".

През 20-те години поради
близостта с парка "Горки",
идеята била "Музеон" да ста-
не негово продължение. Но
ги разделил Кримският вал.
Сега "Музеон" се планира ка-
то максимално открит, дос-
тъпен за съвременната кул-
тура. Идеята да се направи
маршрут за разходки от

Стрелка до Воробьови гори
е напълно осъществима, а и
самата територия просто
подсказва това.

На първо време новият
екип на "Музеон" има наме-
рение да разположи същест-
вуващите вече паметници по
точно определена концепция,
създадена от идеолога на
движението "Москултпрог"
Сергей Никитин, заедно с ар-
хитекта Евгений Ас. Преоб-
разяването на парка ще е ма-
щабно, ще се появят нови
зони, ресторанти, кафенета,

но и те няма да са обикно-
вени. Украинският дизайнер
Филип Пишчик например е
дал заявка за поставяне на
кафене - вагонче във фор-
мата на айфон.

За любителите на художес-
твеното творчество тук ще е
истински рай - ще се появи
голям базар на картини, ан-
тиквариат, книги.  По думите
на Сергей Капков "през ид-
ните месеци "Музеон" ще съз-
даде няколко интриги".

С една дума - "Музеон" ве-
че започва да се превръща
в територия за осъществя-
ване на фантазии, мечти,
идеи, и на интересен отдих,
разбира се.
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За пет години, когато
през 2007 г. в Русия за
първи път заговориха за
изграждане на наноин-
дустрия, бе създадена
иновационна система,
включваща цялата вери-
га - от институти и ла-
боратории до цели за-
води, произвеждащи на-
нопродукция. Този ре-
зултат бе постигнат бла-
годарение на Федерал-
ната целева програма
за развитие на инфрас-
труктурата на наноин-
дустрията, за реализа-
цията на която държа-
вата отдели 27 милиар-
да рубли (900 милиона
долара).

Днес в Русия има по-
вече от 1500 организа-
ции, работещи в област-
та на нанотехнологиите.
150 ВУЗ-а и 200 научно-
изследователски инсти-
тута се занимават с раз-
работки в тази област.
За решаване на амби-
циозните задачи за пос-
трояване на иновацион-
на икономика с прези-
дентски указ през 2007
г. беше създадена дър-
жавната корпорация
"РОСНАНО". След 3 го-

Учени от сибирския
град Иркутск създадоха
уникален материал от от-
падъци, със свойства, ко-
ито го правят подходящ
да смени дървото и
пластмасата. По качест-
ва той е близък на ес-
тественото дърво, но го
превъзхожда по устойчи-
вост срещу огън, топли-
на и студ, много по-тра-
ен е и което е особено
важно, струва два пъти
по-евтино. Екологически
безопасното иновацион-
но изобретение получи
названието "винизол" и
предизвика огромен ин-
терес сред руски и чуж-
дестранни компании, ко-
ито се занимават със
строителство на невисо-
ки сгради.

Работата върху получа-
ването на новия матери-
ал започнала преди 2,5
години. "Идеята възник-
на, когато се наложи по
някакъв начин да рецик-
лираме огромния обем
отпадъци на територия-
та на градските промиш-
лени предприятия. А тъй
като се занимаваме с
екология, опитахме се да
намерим начин за рецик-
лирането им. Тогава ни
хрумна да рециклираме
едновременно и заедно
два различни вида отпа-
дъци - полимерни и ми-
нерални, по-специално
пепелта от изгарянето на
въглищата за ТЕЦ-овете.
Идеята за използване на
отпадъци за производс-
тво на строителни мате-
риали не е нещо ново.
Съвместно с учени от ир-

Руски учени за пръв път дешифри-
раха ДНК на древното дърво мета-
секвоя, живяло преди 50 милиона го-
дини, съобщи ИТАР-ТАСС. Фосили на
растението са били открити преди то-
ва на остров Аксел Хайберг в север-
ната част на канадския арктичен ар-
хипелаг. Възрастта на изследвания ма-
териал е оценена на 50-55 милиона
години. Според авторите на проучва-
нето резултатите от изследването им
ще променят някои от представите
ни за еволюцията.

Вкаменените останки на дървото за
пръв път бяха открити в северните
ширини на Канада още в края на 19
век. Остров Аксел Хайберг се нами-
ра на 1000 км от Северния полюс. Но
преди милиони години по тези земи
са се простирали обширни тропичес-
ки блата. Там са се издигали и испо-
линските метасеквои. В наши дни ня-
колко хектара от реликтова гора с
тези хвойнови растения са запазени
единствено в Съчуанската котловина
в Централен Китай.

Учените от Алтайския държавен уни-
верситет досега са предали на коле-
гите си от Института по ботаника към
Руската академия на науките само ня-
колко грама от метасеквоите.

Примерите за разшифроване на
ДНК в толкова древен материал са
голяма рядкост. За 50 милиона годи-
ни почти всички органични молекули
са били разрушени и да се отделят
запазените е било доста трудна за-
дача. Но все пак учените успели да
се справят с нея и получените резул-
тати се оказали изненадващи. Те срав-
нили веригата на ДНК на фосилите
със съвременното растение и не отк-
рили почти никакви изменения или
мутации, които би трябвало да се по-
явят в процеса на еволюцията.

За 50 милиона години били наблю-
давани не повече от 10 промени на
1000 нуклеотиди във веригата на ДНК.
А това говори за изключителната ста-
билност на генома на това растение

Îò÷èòàò ðåçóëòàòèòå îò ïúðâàòà
"íàíîïåòèëåòêà"
В Русия вече работят над 1500 организации
в областта на модерните технологии

дини започнаха работа
първите 3 завода. А се-
га те са вече 16. Корпо-
рацията възнамерява да
удвои тази цифра до
края на годината.

Сред успешните проек-
ти са производството на
нови композитни мате-
риали, препрези. Това са
наномодифицирани по-
лимери, които днес из-
местват класическите
строителни материали.
Забележително е, че те-
зи материали са с 45%
по-евтини от традицион-
ните. А в Ижевск започ-
на серийно производст-
во на високоиздържли-
ви пружини, изготвени
по технология, която ня-
ма аналог в света. Из-
ползването им в желе-
зопътния транспорт поз-
волява съществено да
бъдат намалени разходи-
те за ремонт на подвиж-
ния състав и да бъде по-
вишен обемът на прево-
за на товари. Сред зна-
чимите разработки се
нареждат още и произ-
водството на оптика от
германий, която е неза-
менима в уредите за
нощно виждане, серий-

ното производство на ус-
тойчиви на износване
изделия от нанострукту-
рирана керамика, създа-
дена от високоиздърж-
лив материал, защитни-
те покрития от нанома-
териали и други съвре-
менни технологии.

От 2008 г. в "Роснано"
са разгледани над 2000
заявки за внедряване на
иновации, но се избират
само най-перспективни-
те и търсените. "Имаме
ясна научно-техническа
политика и пет приори-
тетни отрасъла, в които
инвестираме. Това са
наноматериалите, опти-
ката и електрониката,
енергоефективността,
медицината и фарма-
цевтиката, а също моди-
фикацията на повърх-
ности. Освен това, има-
ме и раздел "други", къ-
дето попадат всички ос-
танали проекти, включи-
телно и създадаването
на оборудване за нано-
индустрията", казва ди-
ректорът на Департа-
мента за научно-техни-
ческа експертиза на
"Роснано" Сергей Ка-
люжни. Обобщавайки

резултатите от първата
"нанопетилетка", предсе-
дателят на научно-техни-
ческия съвет на компа-
нията и академик от Рус-
ката академия на нау-
ките Михаил Анфимов
подчертава, че "днес е
създадена основата на
знанието в областта на
нанотехнологиите, и при
съответната подкрепа от
държавата Русия е об-
речена на успех".

Науката и технологии-
те обаче не се разви-
ват самоцелно. При мо-
дернизирането на ико-
номиката трябва да бъ-
де ориентирано преди
всичко към нуждите на
обществото, смята по-
мощникът на президен-
та Аркадий Дворкович:
"Главната ни цел е да по-

кажем, че всичко се
прави не за създаване
на нов бизнес, макар че
и това е добре, защото
възниква предприема-
ческа класа, а за пови-
шаване качеството на
живот на хората", казва
той.

На последния между-
народен форум RUSNA-
NOTECH бяха предста-
вени най-новите разра-
ботки в областта на
енергетиката и светотех-
никата, биотехнологиите
и фармацевтиката, ком-
позиционни материали и
нанопокритията, в това
число и за потребителс-
ки стоки. Изложението
се превърна в площад-
ка, на която Русия де-
монстрира на света най-
модерни иновационни

технологии и продукти.
"Особеност на форума
бе, че на него постиже-
нията и на науката, и на
бизнеса бяха изложени
успоредно. Това е прин-
ципно важно, защото
често учените и акаде-
миците се групират в
един свят, а бизнесът - в
друг", заяви шефът на
държавната корпорация
"Роснано" Анатолий Чу-
байс. Как да се конвер-
тират знанията в при-
ложни изследвания, а те
пък на свой ред - в ус-
пешни бизнес-проекти,
необходими на общест-
вото - тези проблеми ще
се решават и на тях ще
бъде посветено обучени-
ето в изграждания инс-
титут по наука и техно-
логии в Сколково.

Îò áîêëóêà - äèðåêòíî â ñòðîèòåëñòâîòî Ñåêâîÿ ïðàâè ðåâîëþöèÿ â åâîëþöèÿòà

кутски изследователски
институти създадохме
рецептурата на този ма-
териал и успяхме с по-
мощта на университета
да доведем идеята до
промишлен образец",
обяснява ръководителят
на проекта и професор
от катедрата по обога-
тяване на полезните из-
копаеми на Иркутския
технически университет
Елена Зелиснкая.

Неотдавна на базата
на технопарка на Иркут-
ския технически универ-
ситет е било създадено
иновационно предприя-
тие. Технологичната ли-
ния, за закупуването на
която университетът е от-
делил 12 милиона рубли
(над 400 000 долара),
днес вече дава на уче-
ните възможност да усъ-
вършенстват технологи-
ята и да поставят допъл-

нителни експерименти
за създаването на нови
видове винизол.

Капацитетът на линия-
та е до 55 000 квадратни
метра материал годиш-
но и ще позволи вложе-
ните средства да бъдат
възвърнати в течение на
година и половина. Ав-
торите на изобретение-
то нямат съмнение, че
винизолът ще се търси,
защото е универсален
материал. Той не гори,
изолира от влага, което
е много важно за фасад-
ни облицовки. Водата се
стича по него, като изоб-
що не го мокри и не ос-
тавя петна по него. Спо-
ред експерти в бъдеще
без винизол няма да ми-
не нито един строеж: той
ще смени всички тради-
ционни материали, как-
то дървени, така и поли-
мерни, убедени са те.

и променя досегашните представи на
учените за еволюцията. Проучването
експериментално доказва, че скорост-
та й е неравномерна. Така че някои
теории за този процес стават несъс-
тоятелни, като тази за "молекулярния
часовник", според която скоростта на
еволюцията на ДНК за всички биоло-
гични видове е приблизително еднак-
ва.

Гигантски потомък на древната
метасеквоя

Симбиозата - наука, бизнес
и качество на живот

Новият универсален материал ще предизвика фурор
в строителството
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23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

Летателните изпита-
ния на новия руски из-
требител Су-35 показа-
ха, че по своите техни-
чески характеристики
самолетът превъзхожда
основните чуждестран-
ни аналози, включител-
но френския Rafale,
Eurofighter Typhoon, как-
то и американските F-
15 Eagle, F-16 Fighting
Falcon, F/A-18E/F Super

Терминът "изтребител от пето поколение"
днес се използва най-вече за обозначаване
на нов самолет, който притежава качества,
неприсъщи на другите самолети. Понятието
за боен самолет от пето поколение е различ-
но за различните страни. В Русия например
едно от качествата на такъв изтребител е
свръхманевреността, докато в САЩ се отка-
заха от него, като наблегнаха на далекобой-
ността на въоръженията. Китай отнася F-22,
F-35 и J-50, както и своя J-20 към изтребите-
лите от четвърто поколение.

Въпреки всичко основни свойства на само-
лет от пето поколение е прието да се смятат
ниската забележимост, свръхманевреността,
крайцерската свръхзвукова скорост, наличие
на кръгова информационна система, възмож-
ност за обстрелване на целите от всички ра-
курси, наличие на радар с фазирана решет-
ка, интелектуализация на борда, многофунк-
ционалност, както и възможност за използ-
ване през цялото денонощие и при всякакви
климатични условия.

"Ñóõîé" îáÿâè: Ñó-35 ïðåâúçõîæäà
F-35 è Rafale

Hornet r F-35 Lighting II.
Това през миналата
седмица беше публику-
вано в прессъобщение,
публикувано в сайта на
"Сухой".

В съобщението за ме-
диите се отбелязва, че
Су-35 е извършил 500-
ия си полет в рамките
на изпитателната прог-
рама, започната през
2008 г. Изпитанията на

изтребителя трябва да
завършат в края на та-
зи година. До 2015 г. на
въоръжение във ВВС
трябва да постъпят 48
Су-35. Очаква се шест
от тях да бъдат получе-
ни още в края на годи-
ната.

Су-35 се отнася към
изтребителите от поко-
ление 4++, но с изк-
лючение на свойствата
за ниска забележимост
напълно отговаря на
изискванията на само-
лет от пето поколение.
Към пето поколение се
отнасят американският
перспективен изтреби-
тел F-35 Lighting II и рус-

кият Т-50 (ПАК ФА).
Су-35 развива скорост

до 2,5 хил. км/ч и има
боен радуис от 1600 км.
Изтребителят е въоръ-
жен с 30-мм оръдие. На
него са разположени 12
точки за окачване за
различни типове раке-
ти и бомби.

В началото на март в
медиите се появи ин-
формация за евентуал-
на продажба на парти-
да от 48 Су-35 на Ки-
тай. Освен това не е из-
ключено участието на
руския изтребител в
търг на ВВС на Брази-
лия за доставка на 36
самолета.

Âúîðúæèõà Áàëòèéñêèÿ
ôëîò ñ êîìïëåêñè Ñ-400

Балтийският флот прие на въоръжение диви-
зион зенитни ракетни комплекси С-400, пише в.
"Известия". Новите комплекси бяха зачислени към
бригадата от Войските за въздушно-космическа
отбрана край Калининград. Дивизионът е трети
в Русия - останалите са разположени в подмос-
ковските Електростал и Долгопрудний. На пър-
вия етап С-400, дислоцирани край Балтика, няма
да влизат в системата на Войските за въздуш-
нокосмическа отбрана, но в перспектива те ще
бъдат включени в тях.

В средата на март беше съобщено, че до края
на годината Въоръжените сили трябва да полу-
чат три дивизиона С-400 с по осем пускови уста-
новки всеки. Началникът на Главния щаб на ВВС
генерал-майор Виктор Бондарев заяви, че е пла-
нирано единият от дивизионите да бъде разпо-
ложен в Находка, вторият - в Подмосковието, а
третият - в I командване на ВВС и ПВО.

В края на миналия месец Министерството на
отбраната сключи с Московския машинострои-
телен завод "Авангард" договор за доставка на
нови управляеми зенитни ракети за системите
С-400. Доставката на ракетите ще се осъществя-

ва в продължение на три години. Сега С-400 из-
ползват ракети 48Н6Е, 48Н6Е2 и 48Н6Е3 от ком-
плексите С-300ПМ-1 и С-300ПМ-2, както и усъ-
вършенстваните ракети 48Н6ДМ. Сега завършва
създаването на ракетите за С-400 9М96Е и
9М96Е2, както и ракетите с голям обсег 40Н6Е.

Според държавната програма за въоръжаване
до 2020 г. в руската армия трябва да бъдат фор-
мирани 28 полка С-400 с по два дивизиона във
всеки. Военното ведомство планира да разпо-
ложи ракетните комплекси предимно в примор-
ските и в приграничните райони. За произвеж-
дането на достатъчен брой комплекси С-400 е
планирано да бъдат построени три завода. В
перспектива С-400 и разработваните сега комп-
лекси С-500 ще бъдат в основата на руската сис-
тема за противоракетна отбрана.

Руското МВР ще от-
дели 320 млн. рубли за
закупуване на техника
и специални средства
за защита от подводни
диверсанти на морски
пристанища, в които са
базирани кораби с
атомни силови установ-
ки, пише в. "Известия",
като се позовава на
свой източник във ве-
домството. Според съ-
беседника на издание-

320 ìëí. ðóáëè çà îõðàíà íà ìîðñêèòå ïîðòîâå
то МВР има намерение
да закупи два мобилни
комплекса за защита
на пристанища. Във
всеки от тях влизат два
бързоходни катера, два
малки кораба на въз-
душна възглавница,
всъдеходи, товарни ма-
шини "Урал", прицепи,
водолазни постове,
както и постове за уп-
равление и наблюде-
ние.

Техниката ще се из-
ползва за наблюдение
на обстановката в прис-
танищата на суша, в ак-
ваторията и под вода-
та. Отбелязва се, че
оборудването трябва да
е с висока мобилност,
за да могат специални-
те подразделения в те-
чение на едно деноно-
щие да пристъпят към
търсенето на евентуал-
ни диверсанти.

Не се уточнява къде
именно ще се намират
полицейските бази за
борба с диверсантите.
Според съпредседателя
на движението "Екоза-
щита" Владимир Сли-
вяк, цитиран от издани-
ето, пристанищата,
през които преминават
радиоактивни материа-
ли, са около 13, сред
тях са Санкт Петербург
и Калининград.

Подразделенията на Южния
военен окръг (ЮВО) получи
двайсет нови реактивни сис-
теми за залпов огън (РСЗО)
"Торнадо-Г". Като се позова-
ва на началника на прес-
службата на ЮВО полковник
Игор Горбул, "Интерфакс" съ-
общава, че "Торнадо-Г" ще
заменят остарелите установ-
ки РСЗО БМ-21 "Град".

Горбул съобщи още, че в
най-близко време установки-
те "Торнадо-Г" ще участват в
тренировка по управление на
огъня на реактивните подраз-

Сирия разгърна на гра-
ницата си с Ливан два
зенитно-ракетни комп-
лекса "Бук-М1-2" руско
производство. "Йеруса-
лим пост" съобщи, че се-
га се подготвя разпола-
гане на трети комплекс.
По данни на изданието
през последната година
Сирия е получила някол-
ко комплекса "Бук" по до-
говор, подписан преди
две години.

Според Стокхолмския

Þæíèÿò âîåíåí îêðúã ïîëó÷è "Òîðíàäî-Ã"
деления в окръга. На 9 май
РЗСО "Торнадо-Г" ще участ-
ват във военния парад в Рос-
тов на Дон.

122-мм реактивна система
за залпов огън "Торнадо-Г" е
развитие на системата "Град".
По своята бойна ефективност
новата система превъзхожда
своите предшественици 2,5-3
пъти. "Торнадо-Г" е въоръжена
с по-мощни боеприпаси, кои-
то притежават по-голяма да-
лекобойност, групираност и
точност. Освен това система-
та е способна да изпълнява

бойни задачи напълно авто-
матично.

РСЗО "Торнадо-Г" е пред-
назначена за унищожаване и
подавяне на жива сила на
противника, бронирана тех-
ника, артилерийски и минох-
въргачни батареи, както и на
командни пунктове. Засега не
се разкриват подробни так-
тико-технически характерис-
тики на системата. По-рано
беше съобщено, че новата
РСЗО ще има три модифика-
ции - "Г", "У" и "С" с калибър
съответно 122, 220 и 300 мм.

Ñèðèÿ ðàçïîëîæè "Áóê" íà ãðàíèöàòà ñ Ëèâàí
институт за изследване
на проблемите на мира
(SIPRI) през миналата го-
дина Русия е доставила
на Сирия осем комплек-
са "Бук-М2Э" и 160 управ-
ляеми ракети 9М317 за
комплексите "Бук-М1-2" и
"Бук-М2Э".

Не е изключено на гра-
ницата с Ливан Сирия да
е разположила комплек-
сите "Бук-М2Э", а не "Бук-
М1-2", както пише изра-
елското издание. На

ВВС на Израел се на-
ложи да променят мар-
шрутите на своите само-
лети, които събират ра-
зузнавателна информа-
ция за дейността на дви-
жението "Хизбула", като
отчетоха новите данни-
за разгърнатите сирийс-
ки комплекси за ПВО.
Комплексите "Бук-М1-2"
могат да поразяват ед-
новременно до шест це-
ли на разстояние до 30
км.

Според открити източ-
ници Сирия има на въо-
ръжение най-малко 20
комплекса "Бук-М1-2".
През февруари беше съ-
общено, че Русия се е
договорила да достави
на сирийците осем ком-
плекса "Бук-М2Э" и 24 из-
требители МиГ-29М/М2.

Редица страни, сред
които и САЩ, нееднок-
ратно се обявяваха сре-
щу доставките на руско
оръжие в Сирия, където
повече от година продъл-
жават въоръжените
сблъсъци между против-
ниците на президента
Башар Асад и лоялните
му сили. Руското ръко-
водство обаче заяви на-
меренията си да изпъл-
ни подписаните с Да-
маск договори.

Военната служба за пра-
вов ред във Въоръжените си-
ли на Украйна и обществе-
ната организация "Общоук-
раинска специална колегия
за борба с корупцията" пред-
ставиха проект на пособие
за борба със злоупотребите
в армията. В. "КоммерсантЪ-
Украина" пише, че този спра-
вочник съдържа кратко опи-
сание на антикорупционни-
те закони, както и списък с
действията, които трябва да
предприемат офицерите в
случай, че открият факт на
корупция. "Пособието за пре-
дотвратяване на корупцията
във Въоръжените сили" е по-
ръчано от Военната служба

Óêðàèíñêèòå âîåííè ñ àíòèêîðóïöèîííî ïîñîáèå
за правов ред.Авторите му
причисляват към основните
видове корупция във войс-
ките злоупотребата със слу-
жебно положение, разхища-
ване на имущество, подкуп,
незаконно получаване на
придобивки и финансова по-
мощ, както и използване на
служебна информация с ко-
ристни цели. В изданието има
и примерно описание на
средностатистическия укра-
ински военен корупционер:
"прексалено висок стандарт
на живот, който е невъзмож-
но да бъде обяснен", "подоз-
рителни контакти между во-
еннослужещи и трети лица",
"неразбираема съпротива при

промяна на характера на из-
пълняваните задачи и при
преместване на друго място
на служба, особено ако то е
свързано с увеличаване на
паричното възнаграждение".

Планирано е новото ръко-
водство да бъде отпечатано
в 200 хил. екземпляра. Вес-
тникът отбелязва, че в коми-
тета по въпросите на борба-
та с организираната престъп-
ност във Върховната рада
смятат изданието за безпо-
лезно. Според първия зам.-
председател на комитета Ге-
надий Москал военнослуже-
щите просто трябва да из-
пълняват действащите норми
на закона.



- Ако говорим за
олимпийски перспек-
тиви, ще ви устрои ли
медал от всякакъв
цвят, или търсите само
златото?

- Вече имам медал от
Олимпийски игри, зато-
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Сметка
за набиране на средства

за построяването на

паметник на генерал Гурко
в центъра на София:

АСЕТ БАНК
BG 91 IABG 80985002134101

(За ген. Гурко)

"Просто съм във въз-
торг! По емоции мога да
сравня това с преслед-
ването на Световното
първенство", надвиквай-
ки музиката, възкликна
Олга Вилухина. Бронзо-
вата медалистка от Све-
товното първенство през
тази година (който не
помни - пак в преслед-
ването) участва за пър-
ви път в подобно шоу ме-
роприятие като пълно-
ценна звезда. Оттук яв-
но е и мащабът на срав-
нението. Разбира се, по-
опитните биатлонисти не
правят никакви парале-
ли между официалните
състезания и Шампион-
ската гонка. А и защо?
Както се казва, всяко си
има своята прелест.

Може ли на етап от
Световната купа да се
види как Мартен Фуркад
и Емил Хегле Свендсен
финишират в масовия

Двете поредни Шам-
пионски гонки в Моск-
ва си приличат не са-
мо по запазения фор-
мат на състезанието, но
и по двете двойки, кои-
то останаха неизменни
- Антон Шипулин и Анас-
тасия Кузмина, на кои-
то малко не достигна до
златото, и миналого-
дишните победители
Мартен Фуркад и Мари
Дорен-Абер, станали то-
зи път бронзови меда-
листи. На пресконфе-
ренцията след гонката
и четиримата потвърди-
ха желанието си отно-
во да участват в турни-
ра.

След края на офици-
алната част кореспон-
дент на "Чемпионат.Ру"
разпита подробно носи-
теля на Големия крис-
тален глобус МАРТЕН
ФУРКАД за състезани-
ето и за по-нататъшни-
те му спортни планове.

- Мартен, как се чув-
ствате след победата в
Световната купа? От-
къде взехте още сили
и мотивация за Шам-
пионската гонка след
края на сезона?

- През последните две
седмици ми се наложи
да давам много интер-
вюта за радиа, телеви-
зии, за печатните изда-
ния. Уморих се, но при
това запазих мотивация
за това състезание.
Много е хубаво, че се-

Íåðåàëíèÿò áèàòëîí
Миналата събота звездите на световния биатлон зарадваха
руските си фенове в рамките на Шампионската гонка

старт, хванали се ръка
за ръка? Никога, дори
ако става дума за бор-
ба за място в последна-
та десятка! Или как
премръзналата крехка
Мари Дорен Абер след
смесената щафета се ка-

чи на почетната стълби-
ца върху гърба на Мар-
тен Фуркад? Най-накрая
в един отбор се състе-

заваха разпилените по
света от биатлонната
съдба Антон Шипулин и
неговата по-малка сест-
ра Анастасия Кузмина.

Всички обаче надхвър-
ли Бьорн Фери. Най-нап-
ред шведския гренадир

на финала пока-
за "технична ра-
бота" с корпус и
с ръце и не поз-
воли Антон Ши-
пулин да го изп-
ревари (семей-
ният дует Шипу-
лин -Кузмина
обеща, че ще си
отмъсти през
следващата го-
дина). След то-
ва на прескон-
ференцията той
удиви всички
журналисти, ка-
то призна, че
сутринта го е
мъчил махмур-
лук, защото
предната вечер

е прекалил с бялото ви-
но, и затова се радва
много на успеха в двой-
ка с Кайса Макарайнен.

Дори обеща да опише
всичко, което му се е
случило с подробности
в своя сайт. "Вече съм в
отпуск", обясни своята
откровеност Фери. Же-
лезен аргумент - нищо не
може да се каже!

А каква смесена щафе-
та се получи - истински
празник за всички влю-
бени в биатлона очи и
уши! На тегленето на
жребия стана ясно, че е
скучно биатлонистите да
се делят на двойки по
национален признак. Из-
ключение направиха са-
мо Фуркад-младши и До-
рен Абер, които триум-
фираха и в миналого-
дишната надпревара.
"Изключено е да бягам
с някоя друга - обясни
Фуркад. - Ние с Мари
сме като биатлонни мъж
и жена - едно семейст-
во." Останалите се "чиф-
тосаха" така, че да ти е
драго да ги гледаш! Ол-
га Зайцева - с Оле Ей-
нар Бьорндален, Вилухи-
на - със Свендсен, Даря
Домрачова - с Яков Фак,

Сунива Солемдал - с Ан-
дреас Бирнбахер. Вели-
колепни двойки, които
обаче не пяха в дует, а
бягаха и стреляха. Това
беше може би нереален
биатлон, но не по-малко
интересен от официал-
ния.

Феновете подкрепяха
бурно дуета "Русия-Нор-
вегия-1" (Зайцева-Бьор-
ндален), който демонст-
рира най-добра стрелба
и до известно време
вървеше на второ мяс-
то. Уви, малко преди
края приказката се
обърна в призрака на
неотдавна отминалия
сезон - щом по-младите
и по-неопитните преста-
наха да грешат на огне-
вия рубеж, за Олга и
Оле не остана място в
челната тройка.

Срещу горящите очи

на девойките в съботния
ден се оказаха безсил-
ни и пронизващия студ,
който накара зрителите
да съжаляват за липса-
та на алкохолни състав-
ки в продаващите се в
комплекса "Лужники" на-
питки, както и кордони-
те от полицаи и стюар-
ди. Никой не можеше да
спре момичетата по пъ-
тя към Свендсен, Бьо и
братята Фуркад - абсо-
лютните фаворити на
руските госпожици.

Тарей Бьо, замалко из-
плувал от фенската лю-
бов, кратко отговори на
няколко журналистичес-
ки въпроса, след което
виновно се усмихна: "Из-
винете ме, но трябва да
отида при феновете - да
дам автографи." И отно-
во изчезна в пъстрата
тълпа.

Ìàðòåí Ôóðêàä: "Ìîãà äà ïîáåæäàâàì íà âñÿêî òðàñå"
га се намирам тук.

- Имате ли намере-
ние да пристигнете в
Москва за следващата
надпревара и какво
може да ви попречи за
това?

- Разбира се, всичко
ще зависи от състеза-
телния ми график, но
ако съм свободен, неп-
ременно ще дойда от-
ново тук.

- За какво си гово-
рихте с Емил Хегле
Свендсен при масовия
старт?

- Това е тайна (усмих-
ва се). Договорихме се
да финишираме заедно.

- Днес вие се предс-
тавихте отново в двой-
ка с Мари Дорен-Абер.
Има ли вероятност, че
по време на следващи
състезания ще избере-
те някой друг?

- Не, това е изключе-
но. В тази гонка сме не-
разделни - като мъж и
жена (смее се).

- През миналата го-
дина спечелихте Шам-
пионската гонка. Мо-
же ли да се каже, че
тази победа сложи на-
чалото на успешната
ви серия през измина-
лия сезон?

- Аз побеждавах и
преди онази Шампион-
ска гонка и ще побеж-
давам и след нея. Това
състезание е прекрас-
на възможност да за-
вършиш сезона на ви-

сока нота. Много е важ-
но преди спускането на
завесата да запазиш
усещането за добра фи-
зическа форма и да де-
монстрираш точна
стрелба. Това помага в
по-нататъшните трени-
ровки, тъй като ти не гу-
биш увереност в себе
си.

- Какви са задачите
ви за следващия се-
зон?

- Искам за пореден
път да стана световен
шампион и да спечеля
медал в ски бягането с
отбора на Франция.
Разчитам да покажа
добри индивидуални ре-
зултати и да се изкача
на почетната стълбичка
заедно с отбора.

- Това означава, че
имате намерение да

участвате в етапите на
Световната купа по
ски бягане?

- Да. Планирам да се
представя в един от
етапите на Световната
купа, както и на Светов-
ното първенство.

ва в Сочи искам да пос-
тигна победа, макар и
в едно състезание и да
стана олимпийски шам-
пион.

- Какво си казахте с
Андреас Бирнбахер?

- Говорихме, че тук ат-
мосферата е потресава-
ща - приемът беше мно-
го топъл. Състезанието
наистина беше органи-
зирано прекрасно, ис-
ка ми се да се върна
отново тук, още пове-
че, че и миналогодиш-
ното ми участие беше
успешно. Що се отнася
до Сочи, трасетата там
са по-сложни, но това
е нормално за биатло-
на. Ще извършваме
подготовката по друг
начин, но смятам, че
мога да побеждавам на
всякакво трасе.

Шоуто беше грандиозно

Оле Ейнар
Бьорндален
по московс-
кото трасе

На финала нао смесената щафета Фуркад (влаво) по-
беди с малко словенеца Яков Фак

По повод официалното посещение в
България на Московския и на цяла

Русия Патриарх Кирил
Светият Синод на Българската

православна църква
Форум „България - Русия“

Пловдивският Митрополит Николай
и

Подворие на Московския и на цяла
Русия Патриарх в София

ви канят

на концертите на мъжкия
хор „АНАСТАСИС“

� 26 април (четвъртък) от 19.00 ч.,
Античен театър, Пловдив
� 27 април (петък) от 19.00 ч.,
Руски културно-информационен център, София

да посрещнем достойно
Патриарха на Русия

� 28 април от 16.00 ч. пред Паметника
„Альоша“ и от 17.30 ч. пред Катедралния
храм „Света Марина“ в Пловдив
� 29 април от 9.00 ч. в Патриаршеска катедрала
„Св. Александър Невски“ в София


